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 آخرين خبرها از پرونده بنيتا، 
آتنا و حميد صفت

آيا سيد جلال از فوتبال 
خداحافظى مى كند؟

 وزير تعاون، كار و رفاه اجتماعى خبر داد
شروع سال تحصيلى با 35 هزار 

كلاس اولى غايب

زندگى با يكى از والدين زمينه ساز اختلال 
روانى در كودكان مى شود

ترجمــه/ مريم 
سادات كاظمى: 
ن  ا هشــگر و پژ
دانشــگاه اوپسالا 
انســتيتو  و 
ى  لينســكا و ر كا
بتازگى  استكهلم 

در پژوهشــى درباره «طلاق» دريافتند، اختلالات روانى در كودكان 
پيش از سنين دبســتان كه با پدر و مادر به صورت همزمان زندگى 

مى كنند، كمتر خواهد بود.
بررسى وضعيت 3656 كودك سه تا پنج ساله نشان مى دهد، كودكانى 
كه پس از جدايى والدين با هر دوى آن ها زندگى مى كنند، نسبت به 
بچه هاى با شرايط مشابه كه تنها با يك والد زندگى مى كنند يا بيشتر 
اوقات را با يكى هســتند، دچار رفتارها و اختــلالات روانى كمترى 
هســتند. امروزه طلاق به يكــى از معضلات جــدى جوامع مختلف 
بخصوص كشورهاى پيشرفته تبديل شده، اما اين نخستين بار است 
كه پژوهش هاى علمى، از لزوم توجه به وضعيت روحى روانى كودكان 
كمتر از پنج سال و شيوه نگهدارى آن ها خبر مى دهند. كودكانى كه 

بشدت نيازمند ثبات و اطمينان در روابط والدين هستند.
در اين زمينه والدين و مربيان پرسشــنامه هايى براساس رفتارهاى 
دشوار كودك تكميل كردند كه نشــان مى دهد، كودكانى كه بيشتر 

اوقات با يك والد هستند، دچار مشكلات رفتارى بيشترى هستند.
همچنين مطالعات ديگرى تأييد مى كنــد كه فرزندان طلاق ممكن 
است در طول زندگى خود با برخى مشكلات ارتباطى روبه رو باشند 
كه هر چه طلاق در ســنين كمتر فرزندان اتفاق بيفتد، اين آسيب ها 
نيز جدى تر خواهد بود و روابط پايدار اين كودكان با والدين بخصوص 
پدر كمتر و نامطلوب تر است. به نظر مى رسد، كودكانى كه تا پيش از 
پنج سالگى متحمل استرس جدايى مى شوند، در زندگى آينده خود 
نيز اضطراب بيشترى در روابط زناشويى دارند زيرا بسختى مى توانند 
نسبت به يك رابطه اطمينان پيدا كنند. چنين نتايجى ثابت مى كند 
كه كودكان در زندگى به حضور پدر و مادر نياز دارند و شيوه نادرست 

نگهدارى از آن ها، مى تواند به روابط آينده آن ها نيز صدمه بزند. 
www.Top Santé.fr:منبع

كلينيك سلامت

فناورى بومىراهنمايى و رانندگى

مهر: داروهاى زيست فناورى صادر شــده به روسيه توانسته اند 100 درصد بازار 
اين كشور را در اختيار بگيرند و جايگزين نمونه هاى آمريكايى اين دارو در روسيه 
شده اند. بنياد ملى نخبگان با اعلام اينكه يكى از اركان مهم تحقق سياست هاى 
اقتصاد مقاومتى حركت به سمت دانش بنيان كردن اقتصاد و صنعت كشور است، 
اقدامات صورت گرفته براى توسعه اقتصاد دانش بنيان و ايجاد ظرفيت هاى دانش 
براى توليد اشتغال در كشور را تشريح كرد. در اين راستا، پيش از ابلاغ سياست هاى 
اقتصاد مقاومتى، تنها 10 شركت دانش بنيان واقعى و فعال در كشور وجود داشت 
كه در حال حاضر تعداد اين شركت ها به بيش از 3هزار و 119 شركت فعال رسيده 

است. د ر همين حال وضعيت ايران در حوزه اقتصاد دانش بنيان و نوآور در شاخص هاى جهانى در سال 2016 ميلادى 42 رتبه بهبود 
يافته و از رتبه 120 در سال 2014 به رتبه 78 در سال 2016 رسيده است. ايران همچنين در بهبود معيار خروجى دانش و فناورى 

48 رتبه، در خروجى هاى خلاق 53 رتبه و در بهبود بلوغ بازار و كسب و كار به ترتيب 19 و 25 رتبه رشد داشته است.

داروهاى ايرانى در روسيه جايگزين نمونه آمريكايى شدند
 

ايسنا: رئيس پليس راهنمايى و رانندگى ناجا شرايط حذف الزام رانندگى با عينك 
از گواهينامه را اعلام كرد. سردار تقى مهرى درباره افرادى كه اقدام به عمل چشم 
كرده اند و ديگر نيازى به عينك ندارند، اما در گواهينامه شان الزام رانندگى با عينك 
وجود دارد، گفت: تشخيص موارد اين چنينى برعهده پزشك است و پزشك است 
كه پس از انجام بررســى هاى لازم تأييد مى كند كه آيا فرد مى تواند بدون عينك 
رانندگى كند يا خير. بنابراين در چنين مواردى هم در مرحله اول لازم اســت به 

پزشك مراجعه شود.
وى با بيان اينكه پليس تنها از نظر فنى و ضريب هوشيارى، افراد را چك مى كند، 

ادامه داد: افسر پليس موظف است ضريب هوشيارى و مدارك رانندگان را ببيند و بررسى كند. وى با بيان اين كه عينك وسيله اى 
نيست كه مانع از رانندگى شود، گفت: عينك يك ضريبى دارد و اگر فردى چشمانش را جراحى كند مى تواند درخواست كند كه 

گواهينامه اش تغيير كرده الزام رانندگى با عينك پس از تأييد پزشك برداشته شود.

شرط حذف الزام رانندگى با عينك از گواهينامه

 ترجمــه/ رها واعظى      ابرهاى ســياره ما، 
با بازتاب انرژى خورشــيد به فضا، سبب كاهش 
گرمــا و تابش به ســطح زمين مى شــوند و به 

خنك تر شدن كره زمين كمك مى كنند.
به گــزارش گاردين، كيت مارول فيزيكدان دانشــگاه كلمبيا و 
محقق مطالعات فضايى ناسا، در خصوص تأثير دو طرفه و مثبت 

ابرها، يافته هاى تازه اى ارائه كرده است.
* تأثير شگفت انگيز ابرها بر آب و هوا

به گفته مارول، ابرها نقش مهمى در خنك كردن ســياره زمين 
ايفا مى كنند، در عين حال با حركت كردن در مسيرهاى مختلف 
موجب تشديد گرما در برخى نقاط زمين نيز مى شوند. ابرها اسرار 
فراوانى دارند و تأثيرات مهمى بر تغييرات آب و هوايى كره زمين 
مى گذارند. ابرها رفتارهاى گوناگونى دارند و همانطور كه سبب 
خنكى هوا مى شوند، مى توانند موجب گرماى هوا نيز باشند. ابرها 
در واقع چالشى در مدل هاى آب و هوايى هستند و پيش بينى هاى 
آب و هوايى آينده را ممكــن مى كنند. در برخى مدل هاى آب و 
هوايى گرم، وجود ابرها داغى هوا را به دنبال دارد و اين دقيقاً تأثير 

رفتار ابرها بر آب و هواى يك منطقه است.
* شناسايى رفتار پيچيده ابرها

اين فيزيكدان دانشــگاه كلمبيا معتقد است كه ابرها مدل هاى 
ســختى به حســاب مى آيند كه به طور همزمان و در كنار هم 
كوچك و بزرگ هستند و تفاوت شكل ابرها ناشى از قطره هاى 
آب ميكروسكوپيك يا كريســتال هاى يخ است كه مانند شن و 
ماسه در هم تلفيق شــده اند. به اين ترتيب ارائه يك مدل آب و 
هوايى در مقياس وسيع بسيار دشوار است. تا كنون يافته ها نشان 
مى دهد كه ابرها نقش مهمى در تنظيم آب و هواى يك منطقه 
ايفا مى كنند و جلوى نور خورشيد را مى گيرند، اما در عين حال 

حرارت زيادى نيز از سطح زمين دريافت مى كنند.
اثرات مختلف ابرها به چندين عامل بســتگى دارد؛ نخســتين 
عامل آن است كه ابرها از چه جنسى ســاخته شده باشند، اگر 
ابرها از ذرات يخ ساخته شده باشند، نور خورشيد را كمتر بازتاب 
مى دهند، اما ابرهايى كه از قطرات آب مايع ســاخته شــده اند، 

ميزان بازتاب بيشترى دارند.

ارتفاع ابرها، عامل مهم و تأثيرگذار ديگرى اســت، اگر ابرهاى 
واضحى در روزهاى روشن تابســتان ببينيم كه مانع تابش نور 
خورشيد شده اند، اين موضوع براى تعادل هوا اصلاً خوب نيست، 
زيرا اين ابرها مانع جريان نور خورشــيد مى شوند. اما در مقابل 
چنين ابرهايى گرما را از ســطح زمين جذب مى كنند و موجب 
خنك تر شــدن هوا مى شــوند. به طور كلى هر چه ارتفاع ابرها 
بيشتر باشد و ابرها ضخيم تر باشند، موجب ايجاد گرما در زمين 

مى شوند.
* ابرهايى كه باعث گرم شدن هوا مى شوند!

براساس يافته هاى مارول، ابرها به گونه اى حركت مى كنند كه 
از آن ها انتظار داريم، بنابراين ابرهايى كــه در ارتفاع كم، مانع 
تابش نور خورشيد مى شوند براى مناطق گرمسيرى بسيار مفيد 
هستند، اما در مناطق سردسير تأثير مناسبى ندارند. در الگوهاى 
آب و هوايى براى تغيير يك الگو در گردش جوى، پيش بينى شده 
است كه همه ابرها بايد به سمت جلو حركت كنند. با اين وجود 

ماهواره ها دريافته اند كه ابرها به سمت بالا نيز حركت مى كنند و 
براساس اين يافته ها، ابرهايى كه به سمت بالا حركت كنند سبب 

گرم تر شدن هوا مى شوند.
از آنجا كه بيشــتر مشــاهدات محققان از ابرها، حاصل تلاش 
ماهواره هاى آب و هوايى بوده اســت، اما باز هم براى مشاهدات 
بيشتر، ناسا برنامه طراحى ماهواره اى را براى بررسى رفتار ابرها 

تدوين كرده است.
اين ماهواره شــگفت انگيز، فناورى جديدى است كه مى تواند 
بسيارى از تغييرات آب و هوايى را كاملاً دقيق اندازه گيرى و در 

هزينه هاى پيش بينى هوا صرفه جويى كند.
گزارش گاردين حاكى است، براســاس يافته هاى گروهى اين 
فيزيكدان آمريكايى، وقتى از زمين به بالاى سرمان نگاه مى كنيم، 
شگفتى هاى بســيارى وجود دارد و ما بايد درك كنيم كه هنوز 
بسيارى از واقعيت هاى اين سياره را نمى دانيم و تنها مى توانيم به 

آينده و يافته هاى جديدتر خوشبين باشيم.

پژوهشگران به نتايج تازه اى از تأثير ابرها بر زندگى انسان ها رسيده اند

جواهراتى بر فراز آسمان
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آيا «طب الرضا» 
طبّ اسلامى نيست؟

* سيد مصطفى حسينى راد
ديروز وزارت بهداشــت از قول مديركل دفتر طب 
ســنتى اين وزارتخانه، طى هشدارى تأكيد كرد كه 
«موضوعى به نام طب اسلامى نداريم». البته دكتر 
محمود خدادوست اين ســخن خود را به مطالعات 
كارگروهى مســتند كرده كه مدتى است در دفتر 
طب ايرانى وزارت بهداشــت تشكيل شده است. به 
گفته وى اين كارگروه، ســه سال روى موضوع طب 
ايرانى بررسى كارشناسى انجام داده و براى تعيين 
تكليف اين موضوع به مراجع تقليد و حديث شناسان 
پژوهشكده علوم قرآنى مراجعه كرده است. نتيجه 
تمام اين بررسى ها هم اين بوده كه ما موضوعى به نام 

«طب اسلامى» نداريم!
اين موضوع كه بيان نه چندان درست و حساب شده 
آن بلافاصله مورد استقبال برخى بنگاه هاى خبرى 
مانند بى بى ســى قرار گرفت و آن را تيتر كردند، از 

زواياى مختلفى قابل بررسى است.
پيش از ورود به بحث، بيان يكى دو مقدمه ضرورى 
است؛ نخســت اين كه در زاويه داشتن طب مدرن با 
طب سنتى و پزشكان امروزى با اطباى راستين طب 
سنتى، هيچ شكى نيســت. يعنى پزشكان براحتى 
حاضر نيســتند بديهيات اثبات شده مورد نظر طب 
سنتى را بپذيرند و همواره از موضع مخالف با آن مواجه 
مى شــوند. نكته دوم اين كه درست است كه پيامبر 
گرامى اســلام و ائمه معصومين عليهم السلام، در 
دانشگاه يا سر كلاس درس، مثلاً 20 واحد با نام «طب 
اسلامى» تدريس نكرده اند و حضرت رضا عليه السلام 
كه براى «طب الرضا»ى آن امام همام، همايش ها و 
كنگره ها با حضور اطبا و پزشــكان داخلى و خارجى 
برگزار شده، دانشجويانى نداشــته اند كه مستقيماً 
چند واحد طب اسلامى و ســنتى پاس كنند، اما در 
بيانات و احاديثِ «صحيح» بى شمارى از اين بزرگان، 
آشكارا محتواى پزشكى، توصيه هاى صريح پزشكى و 
حتى نسخه هايى براى درمان بسيارى از دردها ديده 
مى شود. اگر اين «طب اسلامى» نيست پس چيست؟
اين درست نيست كه وزارت بهداشت به بهانه مقابله 
با شمارى افراد شياد و طبيب نما كه در نبود نظارت 
همين وزارتخانه در ساليان گذشته، براى خود دكّان 
و دســتگاهى به هم زده اند، دســت پيش بگيرد و 
آشكارا بگويد چيزى به نام طب اسلامى نداريم! پس 

طب الرضا و طب الصادق عليهما السلام چيست؟
وزارت بهداشت از زمانى كه معاونت طب سنتى را در 
اين وزارتخانه به يك دفتر تنزل داد،  تصميم خودش 
را براى مقابله با طب سنتى و اسلامى گرفته بود. اين 
درست در شرايطى بود كه رسانه ها هشدار مى دادند كه 
وزارت بهداشت نظارت درستى بر عطارى هاى متخلّف 
ندارد و عده اى در نبود نظارت و حضور بازرسان وزارت 
بهداشت، مشغول شيادى و سوء استفاده از بيماران، به 

نام طب سنتى و اسلامى هستند.
سخنان مديركل دفتر طب سنتى وزارت بهداشت 
واقعاً عجيب است. اين وزارتخانه به جاى اين كه از 
ظرفيت هاى بى شمار طب ســنتىِ ايرانى و اسلامى 
براى تكميل خلأهاى بى شمار طب مدرنِ دارومحور 
بهره بگيرد، تيشه برداشــته و به ريشه ذخيره هاى 
گران قيمت پزشكى اين سرزمين مى زند. ذخايرى 
كه آبشخور اصلى همان طب مدرنى است كه امروز 

آقايان به داشتن مداركش افتخار مى كنند!
چگونه است كه روز و ماهى نيست كه چند نمونه از 
دستورها، تجويزها و توصيه هاى طب اسلامى از سوى 
پژوهشــگران اروپايى و آمريكايى به عنوان آخرين 
دستاورد علمى تأييد نشود، اما حالا مى گوييد طب 
اسلامى نداريم؟ نخير عزيزان! طب اسلامى داريم؛ 
عزمى براى استفاده از ظرفيت هاى آن نداريم چراكه 
دكان عده اى تخته مى شــود. وگرنه كسى مخالف 
مبارزه و مقابله با شــيادان در هر لباسى بخصوص 

لباس اطبا نيست.

انجمن جهانى موبايل،  ايران را 
تحريم كرد

فارس: در حالى كــه انجمن جهانــى موبايل 
(GSMA) در زمان تحريم  به ايران ارائه خدمات 
مى داد پس از رفع برخى تحريم ها، خدمت خود 
به ايران را قطع كرده است. براساس كسب اطلاع 
از اپراتورهاى تلفن همراه، هنوز علت اين تحريم 

معلوم نشده است.
GSMA انجمــن جهانــى موبايل اســت كه 
هماهنگى هاى بين المللى در حوزه موبايل را انجام 
مى دهد. يكى از خدمات GSMA تعيين ساختار 
شناسه جهانى تجهيزات موبايل IMEI مخفف 
 International Mobile Equipment
Identity است. IMEI يك شماره منحصر به 
فرد براى هر گوشى موبايل است كه از چندين جزء 
تشكيل شده و هر جزء نشان دهنده اطلاعاتى از 
جمله كشور سازنده، كمپانى سازنده و مدل است. 
گفته مى شود مذاكره مقام هاى ايرانى با انجمن 

جهانى موبايل براى رفع تحريم آغاز شده است.

يادداشت

ارتباطات و اطلاعات

گفت و گوى تفصيلى قدس با مهدى سالم، مدير شبكه تلويزيونى ويژه نوجوانان

كل  بودجه  شبكه  اميد
 به  اندازه  يك  فيلم  سينمايى  نيست

آيا سيد جلال از فوتبال آيا سيد جلال از فوتبال آيا سيد جلال از فوتبال آيا سيد جلال از فوتبال آيا سيد جلال از فوتبال 
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فرهنگ
 هنر/ صباکریمی  شبکه امید از 12 مردادماه 
به صورت رســمی کار خود را با 6 ساعت برنامه 
تولیدی محور و برنامه های آرشــیوی آغاز کرد و 
توجه به ارتقای کیفی زندگی نوجوانان را در صدر 
اهــداف خود قرار داده اســت. اما در این میان با 
مسائل مختلفی ازجمله کمبود بودجه و یا حضور 
کمرنگ نیروهای متخصص روبه روست. با مهدی 
سالم، مدیر شبکه امید پیرامون اهداف، برنامه ها 
و چشم انداز شبکه امید به گفت وگو پرداختیم که 

می خوانید.

 ما در حال حاضر با تعدد برنامه های مختلفی 
در حوزه کودک و نوجوان روبه رو هســتیم؛ 
شــبکه پویا به طور اختصاصی ویژه کودک 
است، پخش برنامه های کودک و نوجوان از 
شبکه دو و در حال حاضر هم شبکه امید ما را 
با محتوای قابل توجهی برنامه ویژه این گروه 
ســنی مواجه می کند. با توجه به وجود این 
شبکه ها، ضرورت احداث شبکه امید چه بود 
و چرا برنامه های این شبکه تحت یک گروه 

مشترک کودک و نوجوان قرار نگرفت؟
این که چرا ســراغ احداث یک شبکه برای گروه 
نوجوان رفتیم، سؤالی اســت که برای پاسخ به 
آن باید به گذشــته رجوع کنیم. براساس تجربه 
نگاهی بیندازیم به 10 ســال قبل و برنامه هایی 
که برای نوجوانان تولید شــده است. شما چند 
ســریال و برنامه می توانید نــام ببرید که برای 
نوجوان ساخته شده باشــد؟ به جرئت می توان 
گفت هیچ. تنها آیتمی که به نوجوانان اختصاص 
داده می شد، برنامه های مرتبط با کنکور بود. این 
درحالی است که گروه نوجوان وجود داشت، اما 
کاری برای آن ها انجام نمی شــد. در دهه 70 و 
اوایل 80 برنامه هایی مانند اکسیژن، نیمرخ، یخ 
در بهشت و... خیلی خوب کار می کند و مخاطب 
بسیاری جذب می کند، اما بنا به دلایلی متوقف 
می شود. این که چرا شبکه امید راه اندازی شد به 
این دلیل اســت که هم پوشانی با هیچ برنامه ای 

و شــبکه ای ندارد. شبکه دو روزی هفت ساعت 
برای کودک برنامه سازی می کند، درحالی که در 
حوزه نوجوان حداقل ها را انجام داده است و حتی 
اگر برنامه ای هم ســاخته شــود، به دلیل این که 
عملاً محملی برای ارائه نبوده، به فضای کودک 

نزدیک تر شده است.
طبق سخنرانی های ریاست جمهوری خطاب به 
وزارت آموزش و پــرورش هم این بحث مطرح 
شده است که وقتی دانش آموزی دوران تحصیل 
در مدارس را به پایان می برد، چه اندوخته ای دارد 

و چه مهارتی کســب کرده است. چقدر مهارت 
زندگی آموخته اســت و می توانــد وارد فضای 
اجتماعی شــود. متأسفانه این ها درست آموزش 
داده نمی شــود، رسانه ملی هم این خلأ را حس 
کرده و ما هم به صورت متمرکز به این مســئله 
می پردازیــم. ضمن این کــه برنامه های مختص 
نوجوانان هم در شــبکه های دیگر به درســتی 
پوشش داده نمی شود. مسابقات مختلف ورزشی 
تنها به صورت بســیار محدود روی آنتن می رود. 
این را هــم نباید فراموش کرد که شــبکه های 
دیگر برنامه های خودشان را دارند و برای همین 
ما نیازمند یک شبکه مختص گروه نوجوان برای 

پوشش همه این موارد بودیم.

 اما همواره نسبت به افزایش تعداد شبکه ها 
وجود  انتقاداتی  فربه سازی صداوســیما  و 
داشته و ما شاهد یک روند معکوس در این 
فرایند هستیم که در نتیجه افزایش شبکه ها 

و کاهش مخاطب به وجود آمده است.
ما یک سبد مصرف رسانه در خانواده داریم. یک 

خانواده در روز 5 تا 8 ســاعت تلویزیون تماشــا 
می کنند و هرکدام ســهمی دارنــد. از آن طرف 
نوجوان هم زمان مشــخصی را مصرف رسانه ای 
می کند که البته با موبایل، کتاب و یا با تلویزیون 
پر می شود که باید دید اولویت انتخاب هایش به 
چه صورت اســت. اما درکل به نظرم مخاطب کم 
نشده، بلکه همان مخاطب در شبکه  های مختلف 

پراکنده شده است.

 درکنداکتور پخش شبکه امید سریال های 
قدیمی و تکراری همچون »زنان کوچک« و 
»پزشک دهکده« دیده می شود، درحالی که 
این ســریال ها بارها از شبکه های مختلف 
پخش شده اند، این هم یک کار تکراری است 

که این شبکه انجام می دهد.
درســت اســت، اما »زنان کوچک« نزدیک به 
چهارسال است که از هیچ شبکه ای پخش نشده 
و ضمن این که نوجوانان این دوره این سریال  ها را 

تابه حال ندیده اند.

 چرا به جای پخــش برنامه های تکراری، 
تولید محتوای تازه در دست نیست؟

این حرف درست است، اما مگر ما چقدر بودجه و 
توان برای تولید داریم؟!

 اگر بودجه نداریم پس چرا این قدر شبکه 
تأسیس می شود؟

بودجه برای تولید 24 ســاعته کم اســت. مثلًا 
بودجه یک فیلم ســینمایی 8 میلیــارد تومان 
است، اما کل بودجه شبکه امید در طول سال 8 
میلیارد تومان نیست؛ یعنی ما به اندازه یک فیلم 
سینمایی که روی پرده می رود هم بودجه نداریم. 
شما تعداد تهیه کنندگانی که می توانند یک کار 
مانند »زنان کوچک« و... بسازند را نشان دهید که 
در حال حاضر فرصت هم برای تولید داشته باشد. 
این حرف مهمی است؛ ما ازنظر نیروی متخصص 
در ایــن حوزه ها مهجور هســتیم، زیــرا به این 

نیروهای متخصص کم توجهی شده است. همه 
کسانی که می توانند برنامه های خوبی برای سینما 
و تلویزیون تولید کنند در حال حاضر مشــغول 
کارند. بله هستند کسانی که ادعای برنامه سازی 
دارند، اما وقتی کیفیت کارشان را نگاه می کنیم 

اصلاً خوب نیستند.

 در حوزه سریال سازی چطور؟
بله، در سریال ســازی وضع فرق می کند و باید 
شــروع کنیم؛ چون میان تهیه کنندگان کسی 
برای نوجوانان برنامه جداگانه نمی ساخته و توجه 
ویژه ای هم به این قشــر نمی شده، این افراد بعد 
از مدتی به ســمت سریال ســازی برای کودک و 
بزرگســال رفتند. البته ما با آن ها درحال رایزنی 
هســتیم و تک به تک صحبت می کنیم و جلسه 
می گذاریم که بازگردند. علاوه بر این جوانانی را هم 
که توانایی ساخت سریال دارند جذب می کنیم و 
سراغ قدیمی های این حوزه هم رفتیم و فراخوان 

دادیم.
ازطرفی نکته مهــم دیگری که باید به آن توجه 
کنیم این اســت که در این 12-10 ســالی که 
کار ســاخته نشــده، روحیات نوجوانان امروز با 
روحیات نوجوانــان دوره قبل خیلی فرق کرده، 
اما تولیدکنندگان ما هنوز دارند مثل گذشــته 
فکر می کنند و نگاهشــان عوض نشده و همگام 
با تغییرات این نسل نشده اند و این باعث می شود 
اگر ما از آن ها بخواهیم برای ما کار بسازند، دیگر 
کار فاخری نسازند، چون با همان نگاه قدیمی کار 
می کنند. لذا آموزش و پــرورش باید ورود کند. 
شبکه امید به عنوان یک رسانه برای جهت دهی 
به افکار عمومی شکل گرفته و کسی که با نوجوان 
روزی هفت هشت ساعت در ارتباط است، مدرسه 
و آمــوزش و پرورش اســت. مــا نزدیک به 13 
میلیون دانش آموز داریم که 10 میلیون آن  ها در 
رده سنی نوجوان هستند. برای این 10 میلیون 
نفر و روزی 6 ساعت ببینید چقدر زمان در اختیار 
داریم و وزارت آموزش و پرورش چه سهم بزرگی 

گفت و گوی قدس با مهدی سالم، مدیر شبکه تلویزیونی ویژه نوجوانان

کل بودجه شبکه امید به اندازه یک فیلم سینمایی نیست

دنیای ادبیات

گزارشی از دومین کارگاه نویسندگی 
خانه جلال در اسالم تأسیس می شود

بنیاد شعر و ادبیات داستانی ایرانیان: دومین کارگاه نویسندگی بنیاد 
شعر و ادبیات داســتانی، همزمان با سالمرگ جلال آل احمد در اسالم 

گیلان برگزار شد.

میثم امیری، مدیر دفتر طرح  و  برنامه بنیاد شــعر و ادبیات داستانی با 
بیان توضیحاتی کوتاه درباره علل انتخاب شهر اسالم برای این گردهمایی 
گفت: نخســتین دلیل ما برای انتخاب اســالم، این است که جلال در 
یک ســال آخر عمر خود، غالباً در اســالم زندگی کرد و حالا وجودی از 
هویت این شهر است. دلیل دیگر، ویژگی  هویتی اسالم است. این شهر را 
می توان یک ایران کوچک باهویت بنامیم. همه اقوام در اسالم مانند تار 
و پود قالی درهم تنیده شده اند و ارتباط قوام یافته ای باهم دارند. اسالم 
به  لحاظ مذهبی و ترکیب جمعیتی اقوام تالشی و ترک و  کرد و گیلک 
و... نماد زندگی مسالمت آمیز اســت. امیری با تشبیه اسالم به دهکده 
داووس در سوئیس گفت: دا ووس به عنوان محلی  برای  گردهمایی سالانه 
اقتصاددانــان جهانی انتخاب شــد. داووس 11 هزار نفر جمعیت دارد، 
درست مانند اسالم که تقریباً به همین میزان جمعیت دارد. بنیاد شعر و 
ادبیات داستانی ایرانیان این هدف را دنبال می کند که اسالم، تبدیل به 
پاتوق سالانه اهالی فرهنگ و ادبیات ایران شود، به همین منظور به دنبال 

راه اندازی خانه جلال در این شهر هستیم.

 روایتی از وضعیت رقت بار منافقین
جواد محقق، شاعر و معاون شعر بنیاد شعر و ادبیات داستانی ایرانیان نیز 
در این گردهمایی، روایت خود را از مشاهداتش از زندگی اعضای گروهک 
منافقین در پاکستان بیان کرد. وی گفت: در سال 1367 و زمانی که معلم 
آموزش و پرورش بودم، برای تدریس در یکی از مدارس جمهوری اسلامی 
ایران در خارج از کشور انتخاب شدم. علی رغم گزینه های متعددی که 
پیش رویم قرار داشــت،  تدریس در مدرسه جمهوری اسلامی ایران در 
کراچی را به دلیل علاقه وافرم به شبه قاره انتخاب کردم؛ آپارتمانی را در 
طبقه سوم یک مجتمع مسکونی بزرگ اجاره کردیم، اما از بد حادثه در 
طبقه چهارم همان مجتمع 21 تن از اعضای منافقین و در طبقه دوم 8 

نفر از اعضای دو خانواده عضو سازمان زندگی می کردند.
وی افزود: از همان ابتدا فهمیدم که اعضای منافقین تنها درگیری های 
درون گروهی با خود داشــتند و با ایرانیان دیگر کاری نداشتند. بعد از 
مدتی متوجه شدیم که اعضای منافقین به هیچ عنوان با ایرانیان دیگر 
کوچک ترین ارتباطی نمی گیرند. آن ها ماهی یک بار مقابل دفتر سازمان 
ملل جمع می شــدند تا این که وجه مختصری به انــدازه دو قرص نان 
برای یک روز دریافت کنند. برخی از آن ها به عنوان کارگر ســیاه به کار 
ساختمانی نیمه مزد اقدام می کردند. برخی اما دارای خانواده های پولدار 

در ایران بودند و در دانشگاه های کراچی تحصیل می کردند. 
وی افزود: وقتی پاکستانی ها متوجه می شدند که کارگرشان یک عضو 
منافقین اســت، او را اخراج می کردند. حتی صاحبخانه های پاکستانی 

نسبت به عودت خانه شان از ایرانیان عضو سازمان اقدام می کردند.
 

 روایتی از سفرهای استانی رهبری 
 مهدی قزلی، مدیرعامل بنیاد شعر و ادبیات داستانی ایرانیان، سخنرانی 
خود در این گردهمایی را با موضوع روایت و نوشتن مستند با اشاره به 
نگارش حاشیه های سفرهای استانی رهبر معظم انقلاب برگزار کرد و با 
بیان این که در این سفرها با تعدادی از خصوصیات رهبر معظم انقلاب 
آشنا شده اســت، گفت: یکی از خصلت های ایشان پافشاری به معنای 
ممدوح آن اســت. مثلاً در جریان سفر ســال 88 ایشان به کردستان، 
یک هفته پیش از ســفر، گروهک پژاک اقدام به عملیاتی کور در شهر 
سنندج کرده بود تا مانع انجام سفر شود. تیم های امنیتی هم خواستار 
انجام نشدن ســفر بودند، اما حضرت آقا خود اصرار به انجام شدن این 
سفر داشتند. از خصلت های دیگر ایشــان می توانم به این موارد اشاره 
کنم؛ دقت نظر در آمارها و گزارش های اعلام شده ازسوی نهادها، رفتار 
حرفه ای در قبال نیروهای مختلف، کوهپیمایی منظم حتی در سفرها، 
تفاوت گذاشتن بین مسئول و مردم و رفتار لطیف با مردم، بروز رفتارهای 

متناسب با دیدارها  و جلسات مختلف.

فرهنگ: دور جدیــد 
نقـــــد  نشست های 
و بررسی آثار ادبی از 
امروز در کانون ادبیات 
ایران آغاز می شــود و 
نشســـــت،  این  در 
 مجموعــه  شـــــعر 
»هوا دونفره هم که باشــد در من جمعیتی است« 

سروده محمدعلی بهمنی نقد می شود.
در چهارصد و بیســت و هشــتمین نشست هفته 
کانون ادبیات ایران که از ســاعت 17 امروز برگزار 
می شود، هادی سعیدی کیاسری شاعر و مدیر کانون 
ادبیات ایران، لیلا کردبچه شاعر و پژوهشگر و کامران 
رســول زاده شاعر و ترانه ســرا به نقد و بررسی این 
مجموعه می پردازند. این نشست در سالن اجتماعات 
کانون ادبیات ایران واقع در خیابان شــهید مفتح 

جنوبی، خیابان اردلان، پلاک 35 برگزار می شود.

نشست نقد مجموعه شعر »بهمنی«
فارس: جانشـــــین 
ســازمان بســـــیج 
رئیس  و  مستضعفین 
راهیان  مرکزی  ستاد 
نــور عنوان کــرد: در 
زمینه راهیــان نور و 
بازســازی صحنه ها و 
وقایع دفاع مقدس در یازده نقطه کشور، فعالیت هایی 
انجــام داده ایم که بــه فراخور شــرایط جوی در 
شهرهای مختلف این نمایش ها اجرا می شود. سردار 
سرتیپ پاسدار علی فضلی گفت: خوشبختانه بخشی 
از هنرمندان به ویژه هنرمندان بسیجی کمک های 
شــایانی کردند. الان که هوا خنک تر اســت غرب 
و شــمالغرب فعال اســت، هرشــب در کرمانشاه، 
 کردســتان و آذربایجان غربی اجراهایی داریم و در 
شرایطی مثل مهرماه به بعد، ما در خوزستان در چهار 

تا پنج نقطه اجراهایی خواهیم داشت.

بازسازی وقایع دفاع مقدس 
باغ کتــاب کودک: 
اسدالله شعبـانی شاعر 
کودک و نوجوان امروز 
به بــاغ کتاب کودک 
می رود تا با مخاطبـان 
دیدار کنـــد. همزمان 
با حضورشــعبانی در 
کتابفروشی دنیای ماه  پیشونی در باغ کتاب، علاوه بر 
دیدار با مخاطبان و والدین و امضا کتاب ها، اشعارش 

نیز خوانده می شود.  
چهارشنبه 22 شــهریورماه نیز حسام سبحانی به 
دیدار مخاطبان می آید تا مجموعه داگلی از نشــر 
مبتکران را به مخاطبان کودک و خردسال معرفی 

و قصه خوانی کند.  
این برنامه ها از سری برنامه هایی است که هرهفته 
دوشــنبه و چهارشنبه از ســاعت 16 تا 18 در باغ 

کتاب کودک)دنیای ماه پیشونی( برگزار می شود. 

اسدالله شعبانی در باغ کتاب 
باشگاه خبـرنگاران 
جوان: علی عظیمی، 
رئیــس هیئت مدیره 
بنیاد دعبــل خزاعی 
از  هــدف  گفــت: 
برگزاری کتاب ســال 
مشــخص  عاشــورا، 
کردن زوایای رســیدگی به مباحث مربوط به امام 
حســین)ع(، فرهنگ عاشورایی و شناسایی خلأها 
در حوزه های مختلف اســت. متأســفانه در بعضی 
از قســمت ها مانند حوزه کودک و نوجوانان هیچ 
آثاری را نداشــتیم و نبود آن ها بیانگر این است که 
در این قســمت نیاز به کار جــدی داریم. درحوزه 
کتاب با تأمین محتوای فاخر برای ایام محرم، اشعار 
قرن ســوم تا به امروز را مورد بررسی قرار داده ایم 
 و از بین آن هــا 40 اثر منتخب در کتابی با عنوان 

»اربعین مرثیه« جمع آوری شده است.

معرفی 40 اثر عاشورایی در محرم

کوتاه و خواندنی

مهر: اولین نمایشگاه کتاب استانی سال جاری دیروز در کرج با حضور دکتر محمد 
سلگی، سرپرست معاونت امور فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی افتتاح  شد.

در این نمایشــگاه 16۹ ناشــر از سراسر کشــور 32 هزار و 557 عنوان کتاب را در 
115 غرفه عرضه می کنند. در این نمایشگاه مبلغ 250 میلیون تومان بن یارانه ای 
خرید کتاب با تخفیف 20 درصد ازطریق بانک عامل مســتقر در نمایشــگاه بین 
بازدیدکنندگان توزیع می شــود. با هماهنگی های به عمل آمده، بازدیدکنندگان از 
نمایشــگاه می توانند تا 15 روز بعد از برگزاری با مراجعه به 5 کتابفروشــی  ستاره 
البرز، نشــریات فرهنگی مهندسی نوین، شهرکتاب کرج، انتشارات پیام نور و کتاب 
فروشــی ققنوس در این اســتان با بن کارت های ارائه شده در نمایشگاه کتاب های 
موردنیازخود را خریداری نمایند. برگزاری جلسات نقد و رونمایی کتاب، کارگاه های 
آموزش تکنیک های یادگیری سریع، مجموعه داری، داستان نویسی، تکنیک بالابردن 
توانمندی فردی، برگزاری جنگ شادی کتاب و تئاتر کودک با موضوع کتاب خوانی، 

ازجمله برنامه هایی است که برای بخش جنبی نمایشگاه درنظر گرفته شده است.

کتاب

چراغ نمایشگاه های 
کتاب استانی روشن شد

ایرنا: سیدضیاء هاشمی، سرپرست وزارت علوم، تحقیقات و فناوری درباره معرفی 
وزیر پیشنهادی علوم، تحقیقات و فناوری توسط رئیس جمهوری به مجلس شورای 
اســلامی در اوایل مهرماه آینده افزود: تا زمان معرفی وزیر پیشنهادی جدید علوم، 

بررسی های رئیس جمهوری تکمیل و نتیجه آن اعلام می شود.
وی همچنین در پاســخ به این سؤال که آیا با شما برای تصدی پست وزارت علوم 
صحبتی شده است، اظهار کرد: با من نیز صحبت شد، ولی به این معنی نیست که 
قطعی شده باشد و نتیجه آن در اوایل مهرماه با معرفی فرد موردنظر رئیس جمهوری 
به مجلس اعلام می شود. وی همچنین در پاسخ به سؤال دیگری مبنی بر این که آیا 
رئیس جمهوری در انتخاب و معرفی وزیر علوم با محدودیت مواجه است؟ گفت: آقای 
رئیس جمهوری محدودیت خاصی ندارند، زیرا قانون این وظیفه را برعهده ایشــان 
گذاشته است و دکتر روحانی نیز براساس صلاح دید، عمل می کنند. وی همچنین 
درباره ایجاد کمپین هایی در حمایت از گزینه های احتمالی خاطرنشــان کرد: این 
کمپین ها به  شکل خودجوش هستند و هیچ مسئولی در جریان این کمپین ها نیست.

دانشگاه

با من برای تصدی وزارت 
علوم صحبت شده است

آنچه می خوانید

شاید مهم ترین وجه شبکه امید، 
فعالیت جــدی درخصوص فضای 
مجــازی اســت؛ یعنی ایجــاد یک 
زیست بوم امن برای نوجوانان، و 
این فضای امنی است که والدین 

هم آرامش خواهند داشت
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پردهنقرهای

خبر

بازگشایی جعبه سیاه »پرواز 505« 
نفوذ در نیروهای مسلح، سوژه مستند شد

از  دزفولــی  ســیدمهدی  هنــر: 
به  با اشــاره  مستندســازان کشور 
بی توجهی به مسئله نفوذ در نیروهای 
مسلح گفت: مستند »معمای پرواز 
505« به ماجرای مشــکوک سقوط 
هواپیمای حامــل فرماندهان ارتش 
و ســپاه در 7 مهرماه ســال 1360 
می پردازد. این مستندساز درباره اثر 

جدیدش گفت: تا امروز که 36 سال از آن سقوط مشکوک می گذرد، هیچ 
بازخوانی ای درباره آن انجام نشده و دلیل سقوط آن مشخص نشده است. 
بعد از پایان عملیات ثامن الائمه، جمعی از فرماندهان ارتش و سپاه با یک 
هواپیما از شهر اهواز به سمت تهران در حرکت بودند که هواپیمای آن ها 
حوالی منطقه کهریزک تهران سقوط کرد و همه فرماندهان ارشد که در 

آن درحال پرواز بودند، به شهادت   رسیدند.
این مستندســاز ادامه داد: »معمای پرواز 505« در مدت زمان 35 دقیقه 
تهیه و تولید شده و در آن وضعیت ارتش کشور و نفوذ در آن در سال های 

بعد از پیروزی انقلاب اسلامی در ایران مورد بررسی قرار گرفته است. 
وی در ادامه ســخنانش عنوان کرد: در این مستند با کاپیتان پرواز، افراد 
داخل هواپیما و همکاران این فرماندهان در ارتش ازجمله سرتیپ توتیایی، 
سرهنگ شریف النسب و حتی دکتر ابراهیم یزدی که در آن زمان نماینده 
مجلس بود، مصاحبه هایی گرفتیم که درنهایت به این جمع بندی رسیدیم 
که سقوط این هواپیما خرابکاری بوده و افرادی هم که در این ماجرا شهید 

شدند، در گذشته سابقه سوءقصد و ترورشدن داشته اند.
این مستندساز در همین باره اظهار داشت: یک ماه قبل از پرواز 505 شهید 
نامجو و کلاهدوز که در بمب گذاری نخســت وزیری زنده ماندند، شهید 
فلاحی ســال 58 در کردستان ســابقه ترور ناموفق داشت، شهید جواد 
فکــوری هم به دلیل عملیات های موفق کمان 99 و حمله به اچ 3 بارها 
توسط ارتش صدام تهدید شده بود و برای سر وی جایزه تعیین شده بود. 
این مستندساز خاطرنشان کرد: سقوط این هواپیما در سرنوشت جنگ، 
بسیار مؤثر بود، چراکه قرار بوده عملیات فتح خرمشهر در پاییز سال 60 
انجام شود، ولی به دلیل این واقعه و ضربه به سپاه و ارتش، عملیات 9 ماه 
به تعویق افتاد. چه بسا اگر خرمشهر زودتر آزاد می شد، معادلات جنگ، نوع 
دیگری رقم می خورد. دزفولی در ادامه سخنانش اظهار داشت: بی توجهی 
نسبت به وضعیت ارتش، تحولات پیرامون آن و ماجرای کودتای نوژه بعد 
از گذشت 39 سال، از دیگر دلایل ساخت این مستند بودند. درحقیقت در 
این سال ها اصلاً به بحث مهم نفوذ در نیروهای مسلح، خصوصاً ارتش در 
سال های ابتدایی پیروزی انقلاب اسلامی پرداخته نشده است، به طور مثال 
بــه افرادی همانند دریادار احمد مدنی و ناخدا بهرام افضلی که به عنوان 

نفوذی تا فرماندهی نیروی دریایی ارتقا پیدا کرده بودند. 
این پژوهشگر با اشاره به عمیق بودن نفوذ تصریح کرد: بیژن کبیری از افراد 
ارتشی که مسئول تیپ ویژه در آزادسازی خرمشهر بود  و در خنثی کردن 
کودتای صادق قطب زاده نقش داشــت، معاون آیت الله ری شهری بود و 
حتی قرار بود معاون وزیر اطلاعات شود که مشخص شد نفوذی کا.گ.ب 
شوروی بوده است. تابه حال کسی به اتفاقات مهمی که ارتش بعد از انقلاب 

پشت سر گذاشته، نپرداخته است.

تمدید اجرای نمایش بزرگ فصل شیدایی 
در شیراز

سازمان هنری رسانه ای اوج: باتوجه به استقبال گسترده مردمی از 
نمایش بزرگ فصل شــیدایی در شیراز و درخواست مکرر علاقه مندان، 
اجرای این نمایش تا 22 شــهریور سال 1396 تمدید می گردد. نمایش 
بزرگ فصل شــیدایی که از روز دهم شهریور سال جاری در شیراز آغاز 

شده بود با استقبال گسترده مردم شیراز مواجه شده است.
گفتنی است نمایش بزرگ فصل شیدایی که تلفیقی از نور، نوا و نمایش 
است، به همت مؤسسه مهنا و به کارگردانی سعید اسماعیلی و نویسندگی 
و روایت رســالت بوذری در شیراز درحال اجراســت. از ویژگی های این 
نمایش نســبت به سایر نمایش ها، شیوه و سبک خاص اجرای آن است 
که در آن از زبان نمادها استفاده نمی شود، در مورد اجرای نمایش فصل 
شیدایی در شیراز نیز چند آیتم به صورت اختصاصی و بومی برای مردم 

استان فارس به نمایش اضافه شده است.

هــنر

دارد. من امیدوارم وزیر آموزش و پرورش جدید با 
ما تعامل خوبی داشته باشد، چراکه ما هردو هدف 
مشترکی داریم و آن ارتقای کیفی زندگی دوران 

نوجوانی و در نتیجه آینده سازی کشور است.

 نهادهای مختلفی از جمله صداوســیما، 
کانون فکری پرورش کــودک و نوجوانان، 
حوزه هنری و... برای نوجوانان کار می کنند، 
اما هم افزایی بین این نهادهایی که می توانند 
متمرکز فعالیت کنند وجود ندارد و هرکس 
مســیر خودش را می رود. شــما برای این 

هم افزایی برنامه ای داشتید یا خیر؟
ما در شبکه امید شورایی را تحت عنوان شورای 
سیاستگذاری، طرح و برنامه تشکیل دادیم. کانون 
پرورش، آموزش و پرورش، حوزه هنری، سازمان 
تبلیغات اسلامی و نهادهایی که به صورت مستمر 
و مســتقل فعالیت می کنند و حتی مجموعه ای 
از رســانه های فعال در حوزه نوجــوان و برخی 
کانال هــای تلگرامی را برای همــکاری دعوت 

کردیم. واقعیت این اســت که نگاه صداوسیما، 
نگاه بخشی نیست؛ بدین معنا که هرکس برای 
خودش کار کند. یک معضلی در کشور وجود دارد 
به نام معضــل عدم توجه به بهار زندگی و همان 
دوران نوجوانی. برای حل کردن این مسئله همه 
باید دست به دست هم بدهند. این هم افزایی باید 
در حوزه نوجوان حتماً اتفاق بیفتد. خوشبختانه 
کســانی که برای این نســل کار می کنند عاشق 
نوجوانان هســتند و من معتقدم این هم افزایی 

خیلی زود در این بخش اتفاق می افتد و اگر شکل 
بگیرد، می توانیم امیدوار باشیم که اتفاق مناسبی 

برای نوجوانان رخ می دهد.

 برای همکاری با دیگر نهادهای فرهنگی 
چه برنامه  هایی دارید؟ 

ما هــم به نوبه خودمان پیش قدم شــدیم و این 
نهادها و گروه ها را دعــوت به همکاری کردیم. 
ازطرفی کارگروه ســردبیری داریم که رمان های 
حوزه نوجوان را بررســی می کند. کمیته طرح 
و برنامه هم هســت که تعدادی از صاحب نظران 
راجع به برنامه های مختلف بحث می کنند. کمیته 
رسانه داریم که همه فعالان حوزه نوجوان دور هم 
جمع می شــوند. یک شورای عالی سیاستگذاری 
هــم داریم کــه باســابقه های این حــوزه که 
سیاست گذاری در زمینه فرهنگی را می شناسند، 
خط مشی شبکه را تعیین می کنند. از آن طرف 
کانون فکری پرورش هــم همکاری خوبی با ما 
داشته و افتتاح شبکه امید اصلاً آنجا برگزار شد، 

درکنار آن ســازمان دانش آمــوزی، هلال احمر، 
بســیح دانش آموزی، وزارت آموزش و پرورش و 
مجموعه   های مؤثــر در این حوزه با ما همکاری 

خوبی کردند.

 نوجوان امروز در دنیای اینترنت چشــم 
گشوده و با گسترش و توسعه فضای ارتباطی 
در سطحی کلان تر از دنیای پیرامونش مواجه 
اســت که قطعاً توقع بالاتری هم نسبت به 
سرگرمی هایش دارد، ضمن این که این نسل 
با نسل قبلی بسیار متفاوت است. چقدر این 
مخاطب شناسی و نیازسنجی در شبکه امید 

اتفاق افتاده است؟
کاملاً درست است، دوره ما با دوره فعلی متفاوت 
است. نوجوان امروز بخش عمده ای از کنجکاوی و 
پرسشگری اش را به واسطه اینترنت رفع می کند، 
درحالی کــه این دایره در گذشــته به خانواده و 
دوستان محدود می شد. امروز هم مسئله همین 
است که آیا این ها منابع قابل اعتمادی هستند یا 
خیر. دوران بلوغ دوران ســخت و مهمی است و 
باید به آن توجه ویــژه کرد. این که بگوییم ما با 
شــبکه امید همه این معضلات را حل می کنیم 
حرف درســت و ممکنی نیســت، اما این را به 
قطعیت می گویم که شبکه امید خود را ملزم به 
این کرده که در حوزه سایبری ورود جدی کند. 
شاید مهم ترین وجه شبکه امید، فعالیت جدی 
درخصوص فضای مجازی است؛ یعنی ایجاد یک 
زیست بوم امن برای نوجوانان، و این فضای امنی 
است که والدین هم آرامش خواهند داشت. ما باید 
پــروژه اینترنت برای نوجوان و ایجاد یک فضای 
امــن را پیگیری و مطالبه کنیم. وقتی این اتفاق 

بیفتد، دغدغه والدین کمتر می شود. 
ازطرف دیگر برنامه سازی هم باید شکل بگیرد. ما 
در این خصوص برنامه های متنوعی داریم، ازجمله 
برنامه »کاربرانه« که با محوریت آموزش ســواد 

سایبری تولید شده است. 
برنامه »جویا« مختص فضای سایبری نوجوان و 
»رســانش« هم عنوان برنامه دیگری در این باره 
اســت، اما با این حال کار ما تمام شــده نیست. 
وقتی ما کارمــان را انجام داده ایم که نوجوان در 
یک زیست بوم امن شروع به تولید محتوا و تحلیل 
داده ها کند. باشگاه امید یک اتفاق ویژه است که 
در شــبکه امید شــکل گرفته و در آن به کشف 
استعدادها و به کارگیری نوجوانان خلاق و مستعد 

کشور می پردازد.

 موضوع دیگری که مطرح اســت، بحث 
زبان و لحن است. برای نزدیک شدن به زبان و 
ادبیات نوجوانان در برنامه  هایتان چه کردید؟ 
ما یک تیم کارشناسی تحت عنوان هویت گفتاری 
داریم که دقیقاً روی همین موضوع کار می کنیم 
که نوجوان چه لحن و ادبیاتی را می پسندد. من 
معتقدم وقتی ما در برقراری ارتباط بی حوصلگی 
به خــرج می دهیم، طبیعتاً او هم ارتباط و تأثیر 
لازم را نمی گیرد. به نظــرم نوجوانانه حرف زدن 
بی ادبانه حرف زدن نیست. نوجوان باید احساس 
راحتی کند و شــاید دوست نداشــته باشد در 
برنامه های آموزشی تلویزیون با تحکم با او برخورد 
شود و تمایل بیشتری به نگاه دوستانه و صمیمانه 

داشته باشد.

 چگونه به این هویت و نگاه می رسید؟
ما از افراد و کارشناسان باسابقه در حوزه تربیت، 
روانشناســان، معلمان و کســانی که نوجوان را 
می شناســند کمک می گیریــم و درنهایت به 
یک جمع بندی می رســیم و در پایان هم با یک 
گروه متشکل از خود نوجوانان نتیجه را در میان 

می گذاریم و نظراتشان را می شنویم.

 با آغاز فصل مدارس، عملاً بخش عمده ای 
از مخاطب شــما ریزش خواهــد کرد. چه 

تمهیداتی برای این زمان اندیشیده اید؟
مــا دو نوع برنامه برای نوجوانان داریم که بخش 
عمده ای از آن در فصل تابستان پخش می شود. 
یک سری برنامه دیگر هم داریم که درباره نوجوان 
اســت و متعلق به والدین و اولیای مدرسه است 
و آن ها می توانند به واســطه این برنامه ها ارتباط 
بهتری با نوجوانان داشته باشند. میزان برنامه های 
تولیدی قبل از افتتاح رسمی یکی دو ساعت بوده 

و در حال حاضر 6 ساعت برنامه تولیدی داریم.

 چه افق و چشم اندازی برای شبکه امید 
متصور هستید؟

چشم انداز ما بهبود کیفیت زندگی دوران نوجوانی 
اســت. ما باید کاری کنیم که نوجوانان خاطره 
خوبی از این دوران داشته باشند. امیدوارم اصحاب 
رســانه هم به ما کمک کننــد و ما هم هرکاری 
بتوانیم می کنیم. حس هویت نوجوانی باید پیدا 
شود و نوجوان باید به آن افتخار کند و ما نیز باید 
همه دست به دست هم بدهیم که دوران نوجوانی 

را پررنگ تر کنیم.

هنر: فیلم ســینمایی »بدون تاریخ بدون امضا« دو جایزه بخش افق های جشنواره 
ونیز 2017 را دریافت کرد. این فیلم، دومین فیلم وحید جلیلوند به تهیه کنندگی 
علی جلیلوند  است که در هفتاد و چهارمین جشنواره فیلم ونیز، موفق شد دو جایزه 
یکی از بخش های فرعی را دریافت کند. براساس رأی هیئت داوران، نوید محمدزاده 
بهترین بازیگر مرد بخش افق های این جشــنواره شــد و وحید جلیلوند نیز جایزه 

بهترین کارگردانی را به دست آورد.
این بازیگر، پیش از این برای بازی در همین فیلم توانسته بود سیمرغ بلورین بهترین 
بازیگر نقش مکمل مرد را از جشــنواره فیلم فجــر دریافت کند. محمدزاده بعد از 

دریافت جایزه خود گفت: من افتخار می کنم که ایرانی هستم.
 جلیلوند هم گفت: من درفرهنگی بزرگ شــدم که مردمانش اعتقاد قشنگی دارند 
و آن این است که وقتی شما برای کسی دعا می کنید، خداوند پاسخ دعاهای تو را 
می دهــد. خواهش می کنم برای من دعا کنید که پس از دریافت این هدیه بزرگ، 

دچار نخوت و غرور نشوم.

سینما

جایزه های جنبی 
جشنواره ونیز برای ایران 

فارس: سامان دارابی بازیگر نقش شوکت در سریال »گسل« با اشاره به اولین معرفی 
خود در یک ســریال تلویزیونی که با استقبال مواجه شده است، گفت: من بیشتر 

بازیگر تئاتر هستم، اما بنا به پیشنهادی که شد، به سمت کارهای تصویری آمدم.
وی ادامه داد: در این مدت اصلاً دغدغه تصویر نداشتم و حتی چندین کار پیشنهادی 
را به دلیل خوب نبودن قصه رد کردم، اما زمانی که فیلمنامه »گسل« را خواندم، نقش 
را دوســت داشتم. وی اظهار داشــت: همان اوایل در صحبت هایی که با بذرافشان 
داشــتم، دیدم که او دوست ندارد نقش شوکت به سمت تیپ برود. اگر شوکت تیپ 
بود، قطعاً کلیشه می شد و تمام تلاشم را کردم تا به این سمت نروم تا مردم نقشی 
جدید را ببینند. شوکت در متن همین شخصیتی بود که می بینید، اما نوع صحبت 
کردن و لحنش را خودم به کارگردان پیشنهاد دادم. مثل »هاچ بک« که در متن بود 
و من برای جذاب تر شدنش، به جای چ، ش را به کار بردم. در جلسه های دورخوانی، 
بذرافشان تعدادی از ایده هایم را قبول می کرد و فضای مشورت را برای بازیگران باز 

گذاشته بود.

تلویزیون

شخصیت شوکت 
چگونه شکل گرفت

داریــوش  فــارس: 
عکاس  محمدخانــی 
و مــدرس دانشــگاه 
وضعیــت  دربــاره 
امروز عکاســی ایران 
به نسل جدید  گفت: 
اما  امیدوارم،  عکاسان 

نقدهایی هــم در این زمینه وجود دارد؛ آرمان های 
نسل جدید با نسل های  گذشته فرق می کند. کمی 
خودشان را عقب کشیده اند و به همین دلیل عکاس 
شناخته شده ای در 20 ســال اخیر نداشته  ایم، آن  
هم برای کشــوری که درمجموع در سال 68 هزار 
فارغ التحصیل عکاسی دارد. وی با بیان این که کشف 
و معرفی اســتعدادهای تازه طبیعتاً در جشنواره ها 
صورت می گیرد، افزود: هدف برگزاری یک جشنواره 
هماهنــگ کردن کدهای فرهنگــی یک جامعه با 

مسائل روز آن است.

عکاس شناخته شده ای نداریم
داریــوش  ایســنا: 
پیرنیاکان، موسیقیدان 
گفت: تیم های ورزشی 
در دنیا پیش از شروع 
یک  با  مسابقه شــان 
کشور دیگر یا پس از 
ملی  سرود  قهرمانی، 

کشورشــان را می خوانند. من به عنوان موزیسین، 
واقعاً از سرود خواندن اعضای تیم های ورزشی ایران 
خجالت می کشــم؛ هرکدام از ورزشکاران روی یک 
نت ســرود می خوانند و این موضوع را کشورهای 
دیگر می بیننــد. درحالی که وقتی اعضای تیم های 
آلمان، فرانسه و... سرود می خوانند، دقیقاً مانند نتی 
می خوانند که پخش می شود. او درباره خروجی های 
جشنواره موســیقی جوان نیز اظهار کرد: خروجی 
جشــنواره، خوب اســت، اما بعد چه می شــود؟ 

استعدادهای این جشنواره جای کار ندارند.

خجالت از سرود خواندن تیم ها
مهر: کیوان ســاکت 
نوازنــده  آهنگســاز، 
موســیقی  مدرس  و 
این روزها  کــه  ایرانی 
برای برگــزاری چند 
موســیقایی  پــروژه 
در اســتان کهگیلویه 

و بویراحمــد حضور دارد، گفت: مــن در برخی از 
شهرســتان ها، از گروه »وزیری« استفاده می کنم، 
اما در برخی از شهرســتان ها نیز بعضاً با هنرمندان 
شایسته و مســتعدی روبه رو می شوم که تصمیم 
می گیرم با همین جوانان در شهرســتانی که آن ها 
زندگی می کنند، کنسرت برگزار کنم. بدون تردید 
یکی از مهم ترین برنامه های من در ماه های آینده، 
توجه به هنرمندان شهرستانی است، زیرا نباید اجازه 
دهیم این افراد از مســیر ارزشمندی که در آن قرار 

دارند دلسرد شوند. 

هنرمندان شهرستانی ناامید نشوند
برنده  بازیگــر  مهر:   
»ایرما«  توفان  اسکار، 
خشم  نشان دهنده  را 
و غضب مادر طبیعت 
خوانــد و دربـــــاره 
تغییرات آب وهوایی و 
بی تفاوتی نسبت به آن 

هشــدار داد. جنیفر لارنس در گفت وگویی با کانال 
۴ بریتانیا درحالی که با شــوخی صحبت می کرد، 
وقتی با ســؤالی درباره توفان ایرما مواجه شد، برای 
لحظه ای بســیار جدی شد و گفت: نمی شود حس 
نکرد که مادر طبیعت دچار خشــم و غضب شده 
اســت. واقعاً ترسناک است که بدانیم همان طورکه 
علم ثابــت کرده، تغییــرات آب وهوایــی یکی از 
مسئولیت های انسان امروز است. گفت وگوی لارنس 
بعد به ترامپ منعطف شد و گفت: جهان در دوران 

ریاست جمهوری ترامپ خیلی ترسناک شده است.

جهانی ترسناک در دوران ترامپ

چهره-خبر

در اعتراض به نحوه صدور ویزا

طراح ایرانی جایزه اش را پَس فرستاد

ایســنا: تورج صابری وند ـ طــراح ایرانی ـ در 
اعتراض به رفتار برخی ســفارت های اروپایی در 
صدور ویزا، جایزه  خود را به رایزن فرهنگی ایتالیا 

در ایران پس داد.
در ادامه اعتراض ها به نحوه  برخورد بعضی از ســفارتخانه های 
مقیم ایران در صدور ویزا، »تورج صابری وند« که چندی پیش 
برای دریافت جایزه A Design به ایتالیا دعوت شــده بود، 
پس از عدم موفقیت در گرفتن وقت سفارت و با توجه به وجود 
مشکلاتی در صدور ویزا، از سفر به این کشور منصرف شد و در 
انتقاد به این جریان، نامه ای را خطاب به رایزن فرهنگی ایتالیا 

در تهران نوشت.

 نشانهاعتراضدرسفارتخانه
 صابری ونــد کــه لوگــو دیزاینــر و عضــو انجمــن صنفی 
 طراحــان گرافیک ایــران و همچنین برنده  جایــزه نقره ای 
Graphis آمریــکا، جایــزه برنــز A›Design ایتالیــا، 
و  آمریــکا   International Design Award برنــز 
جایزه ســرو نقره ای 9۴ ایران اســت، در متن نامه ای که در 
 اختیار ایسنا قرار داده، نوشته اســت:» آپریل امسال از سوی 
A Design Award برای دریافت جایزه ای به ایتالیا دعوت 
شدم اما زمانی که برای دریافت »وقت سفارت« به کنسولگری 
ایتالیــا در تهران رفتم، فرآیند نامحترمانه ای در جریان بود، تا 

جایی که از سفر به کشور شما منصرف شدم.
A Design Award جایزه  را با پســت برای من فرستاده 
و من این جایزه را برای شما می فرستم تا نشانه  اعتراض ما در 

سفارت ایتالیا باشد«.
A Design یکــی از بزرگتریــن رقابت های طراحی جهان 

اســت که به بهترین طراحی ها و مفاهیم طراحی جوایزی را 
اهدا می کند.

 رویهایخلافاصولدیپلماتیک
صابری وند پیش تر نیز در مطلبی نوشته بود: »اگرچه در تابلوی 
سفارت نوشته شــده برای گرفتن وقت به وب سایت مراجعه 
کنید اما مراجعه های مکرر به وب ســایت سفارت راه به جایی 
نمی برد و همــه پرس وجوها می گفت تنها راه عملی، مراجعه 
به دلال هایی است که این روزها رابط میان ایرانیان و سفارت 
ایتالیا شده اند. آن ها در برابر پول هایی که می گیرند، وقت های 
ســفارت ایتالیا در تهران را می فروشند. اگرچه برچسب های 
دیوار ســفارت می گوید که این روش ها »غیرقانونی« است اما 
مدیریت سفارت به گونه ای است که منجر به شکل گیری چنین 
پدیده های نامحترمانه و غیرقانونی می شود. وضعیتی که هم به 
دور از اصول دیپلماتیک است و هم با اصول انسان دوستانه ای 

که اتحادیه اروپا برای آن تلاش می کند، در تناقض است.«
جمشید مرادیان، هنرمند مجسمه ساز دیگری که برای فعالیت 
هنری قصد ســفر به اروپا را داشــت، نیز چندی پیش نسبت 
به نحوه برخورد سفارت فرانسه در صدور ویزا و همچنان بازار 

سیاهی که در حاشیه  آن راه افتاده است، معترض شده بود.
عملکرد مبتنی بر دلال پروری سفارتخانه های غربی در تهران، 
مدتهاســت باعث اعتراض نهادهای مدنــی، اهالی فرهنگ و 
هنرمندان شده است اما مســئولان وزارت امور خارجه بدون 
انجام اقدامی عملی، تنها به بیان توصیه هایی به این سفارتخانه 
ها بسنده کرده اند. لازم است مسئولان وزارت فرهنگ و ارشاد 
اســلامی درباره این رویداد و رویدادهای مشابه که باعث وهن 

ایران می شوند، اعتراض عملی و رسمی خود را نشان دهند.

هنرهایتجسمی
خبرروز

انحصار خبری راهپیمایی اربعین را می شکنیم
میرعلایی  ســیداحمد  مهر: 
فیلم  دبیر نخستین جشنواره 
و عکــس »مســیر عشــق« 
گفت: یکــی از موضوعاتی که 
باعث شــد تا ما در شــورای 
سیاســتگذاریمان تصمیم به 
برگزاری ایــن رویداد بگیریم، 
شکست حصر خبری نسبت به 

راهپیمایی عظیم اربعین بود، زیرا رسانه های بین المللی نسبت به این اتفاق 
بزرگ انســانی در ایام اربعین در شهرهای مختلف ایران و کربلا و بازتاب 
ارزش ها و آورده های انسانی آن بی توجه هستند از همین رو انعکاس این 

اتفاق برای مردم جهان وظیفه ما بود.
وی افزود: قرار است جشنواره با اســتانداردهای خوبی برگزار شود، زیرا 
موضوع اربعین به قدری معتبر است که همه تلاش می کنند این جشنواره 
را بــا اعتبار بالایی برگزار کنند. این را هم باید عنوان کنم که با توجه به 
اینکه موضوع این جشنواره راهپیمایی باعظمت اربعین است، افتتاحیه را 
در مشهد و در صحن امام رضا)ع( و اختتامیه را در صحن امام حسین)ع( 
در کربــلا برگزار می کنیم، البته تصمیم داریم که به صورت همزمان در 
تهران هم نمایش فیلم داشــته باشــیم. به همین ترتیب یک مجموعه 
سینمایی در تهران و یک مجموعه سینمایی در بغداد همزمان با مشهد 
و کربلا به نمایش فیلم ها می پردازند و روز ســوم به سمت کربلا حرکت 

می کنیم.

آنچهمیخوانید

امیدوارم وزیر آموزش و پرورش 
جدیــد با ما تعامل خوبی داشــته 
باشــد، چراکــه مــا هــردو هدف 
مشــترکی داریــم و آن ارتقــای 
کیفی زندگی دوران نوجوانی و در 

نتیجه آینده سازی کشور است
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خط حادثه

مرگ وحشتناك زن جوان 
در برابر چشمان خانواده اش

خط قرمز: حادثه رانندگى در جاده جغتاى به شهرستان جاجرم منجر به مرگ 
وحشتناك زن جوان شد.

غروب روز جمعه هجدهم شهريور بود كه ابراهيم 29 ساله همراه زينب، همسر 
24 ســاله و دو فرزندش رويا چهار ساله و موســى الرضا شش ساله سوار بر 
موتورســيكلت در جاده جغتاى استان خراســان رضوى به سمت جاجرم در 

حركت بودند كه حادثه اى دلخراش رخ داد. 
در اين حادثه يك خودرو پرايدوانت كه در همان مسير در حركت بود ناگهان 

با موتورسيكلت برخورد كرد. 
در اين حادثه زن 24ساله در برابر چشمان خانواده اش جان خود را از دست داد. 
سرهنگ جواد ابراهيمى، جانشين رئيس پليس جغتاى در اين باره گفت: جسد 
زن جوان با حضور نيروهاى امدادى در محل به سردخانه انتقال يافت و همسر 
و دو فرزندش كه مجروح شده بودند به بيمارستان ولى عصر(عج) جغتاى انتقال 

و تحت مراقبت هاى پزشكى قرار گرفتند. 
وى گفت: برابر اظهارنظر اوليه كارشناسان تصادفات پليس راه بى توجهى راننده 
خودروى پرايدوانت به جلو علت وقوع حادثه اعلام شــده و تحقيقات در اين 

باره ادامه دارد.

دستگيري كلاهبردار 15ميلياردي در قم 
خط قرمز: در پي وقوع چند فقره كلاهبرداري توســط فردي از طريق يكي 
از سايت هاي خريد و فروش، موضوع در دستور كار مأموران آگاهي استان قم 

قرار گرفت.
متهم در تماس تلفني با فروشنده هاى خودرو و پس از حضور در محل با 
جعل عنوان مأمور يكي از دستگاه هاي نظامي و اعتمادسازي، ضمن تنظيم 
قولنامه و پرداخت چك هاي مشكل دار اقدام به خريد خودرو و كلاهبرداري 

مي كرد.
 متهم دستگير شده كليه مدارك خودرو را به همراه قولنامه تحويل گرفته و 
دريافت سند خودرو را به پاس شدن چك ها موكول ومتعاقباً در همان سايت 

اقدام به فروش قولنامه اي خودرو، زير قيمت بازار مي كرد.
پس از انجام تحقيقات تكميلي و استعلام هاى انجام شده تعداد ديگري از شكات 
در اســتان هاي آذربايجان شرقي، همدان، مركزي، البرز، مازندران، كردستان، 

لرستان، خوزستان و تهران شناسايي شدند.
در ادامه با شناســايي متهم، ســه اكيــپ از مأموران اداره مبــارزه با جعل و 

كلاهبرداري پليس آگاهي، به مخفيگاه وى اعزام و او را دستگير كردند.
در بازرسي از متهم  كه داراي هشت فقره سابقه كيفري است در خودروى وي 
يك قبضه سلاح كمري به همراه 71 فشنگ جنگي، دو دستگاه بي سيم، دو 

عدد افشانه، يك رشته دستبند و شوكر و... كشف شد.
در تحقيقات انجام شده، متهم به بزه انتسابي اعتراف و بيان داشت، چك هاي 
بي اعتبار و مشكل دار متعلق به يك نفر زنداني بوده كه بابت هر فقره مبالغي 

بين هفت تا 10 ميليون ريال پرداخت كرده است.
در اين پرونده تاكنون 70 نفر شاكي و ارزش كلاهبرداري 15 ميليارد ريال به 
ثبت رسيده است و در نهايت متهم به انضمام پرونده متشكله براي انجام مراحل 

قانوني تحويل مراجع قضايي شد.

مرگ تلخ مرد جوان 
در جاده تربت حيدريه  

خط قرمز: واژگونى پژو 206 در كيلومتر 35جاده تربت حيدريه به مشهد مرگ 
راننده جوان خودرو را رقم زد. 

سرهنگ اكبر آقابيگى، رئيس پليس شهرستان تربت حيدريه گفت: اين حادثه 
ساعت 19/55 روز يكشنبه در كيلومتر 35محور تربت حيدريه به مشهد و در 

جاده روستايى شير آباد رخ داد. 
وى افزود: برابر اظهار نظر اوليه كارشناسان تصادفات پليس راه علت واژگونى 
خودروى پژو 206، بى توجهى به جلو و ناتوانى راننده در كنترل وسيله نقليه 

اعلام شده است.

كلاهبردارى مديرعامل مؤسسه مالى 
از خرم آبادى ها  

خط قرمز: رئيس پليس لرستان 
از دســتگيرى صاحب مؤسسه 
مالى كه با ترفند اعطاى سود زياد 
120 ميليارد ريال در خرم آباد 
كلاهبردارى كرده بود، خبر داد. 
سردار مهديان فرمانده انتظامى 
لرستان گفت: در پى ارجاع يك 
فقره پرونده بــه پليس آگاهى 

مبنى بر اينكه فردى متخلف با ترفندهاى متقلبانه از شهروندان كلاهبردارى 
كرده است، موضوع به صورت ويژه در دستور كار مأموران قرار گرفت.

وى افزود: مأموران با كارهاى اطلاعاتى كلاهبردار را در پايتخت شناســايى و 
دستگير كردند.

مهديان نسب اضافه كرد: با بررسى هاى صورت گرفته مشخص شد فرد خاطى 
با همدستى همسرش با تأسيس يك مؤسسه مالى و اعلام اينكه به سپرده   هاى 
مشتريان سود زيادى تعلق مى گيرد با اين ترفند از 2500 شهروند مبلغ 120 

ميليارد ريال كلاهبردارى كرده است. 
در عملياتى ديگر همدســت وى نيز در خرم   آباد دستگير و همراه پرونده به 

مراجع قضائى معرفى شد.

پرستار خانگى كودك 5 ساله را 
در فرديس ربود  

خط قرمز: نقشه شوم پرستار جوان كه با مخفى كردن و گروگانگيرى كودك 5 
ساله مدعى طلب 20 ميليون تومانى از خانواده پسربچه شده بود، نافرجام ماند. 
 جهانشاهلو، دادستان عمومى و انقلاب شهرستان فرديس اظهاركرد: پرستار 
جوان كه كودك 5 ســاله را گروگان گرفته بــود، با همكارى مأموران پليس 

دستگير شد.
جهانشاهلو در تشريح جزئيات اين خبرگفت: اين فرد مدعى طلب 20 ميليون 
تومانــى از خانواده فرد گروگان  شــده بود كه پــس از ربودن بچه متوارى 

مى شود.
وى افزود: پرستار پس از مخفى كردن پسر بچه خواستار 20 ميليون تومان وجه 
نقد مى شود تا بچه را بازگرداند كه با تلاش مأموران پليس آگاهى و دستورات 

قضايى پسربچه از چنگال وى خارج مى شود.

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

خط قرمز
12

نجات  زن كوهنورد پس از 
10 ساعت تلاش امدادگران 

خط قرمز: سرپرست هلال احمر كاشمر از امداد رسانى 
تيم هاى امداد و نجات هلال احمر اين شهرستان به يك 
زن كوهنورد سقوط كرده از ارتفاعات شمالى  خليل آباد 

خبر داد.
وى به خبرنــگار ما گفت: با اعلام حادثه ســقوط اين 
كوهنورد به مركز كنترل و هماهنگى عمليات اضطرارى 
جمعيت هلال احمر خراسان رضوى در ساعت 45دقيقه 
بامــداد ديروز، اعضاى تيم امداد و نجات كوهســتان با 
يك  خودرو امدادى به محل حادثه در ارتفاعات شمالى 

شهرستان خليل آباد (محدوده آبگرم) اعزام شدند.
وى افزود: اعضاى اين تيم پس از طى مســير طولانى، 
امدادرســانى به زن 32 ســاله را كه از اعضاى يك تيم 
كوهنوردى بوده و از ناحيه ســاق پا آسيب جدى ديده 
بود، آغاز و پس از 10 ســاعت تلاش او را به بيمارستان 

منتقل كردند.

جسد ناشناس در ساحل نكا 
خلبان گمشده نيست  

خط قرمز: فرماندار بهشهر از كشف يك جسد در درياى 
بهشهر خبر داد اما متذكر شده كه اين جسد متعلق به 

بالگرد سقوط كرده در درياى بهشهر نيست. 
ســيد خالق ســجادى اظهار كرد: صبح روز شنبه 18 
شهريور يك جســد در درياى بهشهر كشف شد كه به 
منظور تشــخيص هويت به پزشكى قانونى ارسال شده 
است. وى، خبر منتشر شــده در فضاى مجازى  مبنى 
بر كشف جسد بالگرد سقوط كرده در درياى بهشهر را 

شايعه دانسته و تكذيب كرد.
فرماندار بهشهر گفت: رســانه هاى مجازى و مكتوب و 
خبرگزارى ها نبايد پيش از تأييد ص حت يك موضوع از 

سوى يك مقام مسئول، آن خبر را منتشر كنند.
 7 آذر 95 يك فروند بالگرد متعلق به شركت نفت خزر و 
سكوى نفتى اميركبير در درياى خزر حوزه استحفاظى 
بهشهر ســقوط كرد. اين بالگرد 5 سرنشين داشت كه 

هنوز جسد يكى از سرنشينان پيدا نشده است.

دستگيرى محمدجواد ظريف 
قلابى در شيراز 

خط قرمز: مردى در نقش محمدجواد ظريف در شيراز 
كلاهبردارى مى كرد. 

پس از دريافت گزارشات مردمى فردى كه با ايجاد دفتر  
مهاجرتى صورى در يكى از نقاط شهر شيراز با همدست 
خود اقدام به صدور رواديد جعلى براى مسافرت و اقامت 

در اروپا مى كرد دستگير شد.
سرهنگ جوكار، رئيس پليس نظارت بر اماكن عمومى 
اســتان فارس گفت: اين مجرم با دريافت ده ها ميليون 
تومان پول از اشــخاص متقاضى سفر به اروپا و آمريكا 
با تقليد صدا خود را نماينــده وزارت امور خارجه يا به 
صورت تلفنى خــود را محمد جواد ظريــف وزير امور 
خارجه نيز معرفى مى كرد. به گفته رئيس اداره نظارت بر 
اماكن، فرماندهى انتظامى استان فارس پس از تحقيقات 
گسترده متهم را دستگير و تحويل مقامات قضايى  كرد.

وى افزود: متهم با انگيزه كلاهبردارى از طريق اقدامات 
متقلبانه و جعل عناوين دولتى و امنيتى تحت عناوين 
مشابه سابقه كيفرى داشته اســت و در مواردى نيز از 
عناويــن مأمور انتظامى، مأمور دادســتانى، حراســت 
قوه قضاييــه، مأمور اماكن، مأمــور  وزارت اطلاعات و... 

سوءاستفاده نموده است.
جوكار از كسانى كه قصد مسافرت به خارج از كشور را 
دارند خواســت كه براى اين منظور فقط به مراكز مجاز 
و نمايندگى هاى مربوطه مراجعه نمايند تا در دام  افراد 
جاعل و كلاهبردار گرفتار نشوند. گفتنى است از جاعلان 
چندين مهر جعلى وزارت امور خارجه و گواهينامه هاى 
جعلى دفاتر ايــن وزارت خانه و لوح هاى تقدير  و مبالغ 

دريافتى كشف و ضبط و تحويل مقام قضايى  شد.

انهدام باند سارقان سيم و كابل 
با 12 فقره سرقت

خط قرمز: با هوشيارى مأموران پليس تايباد، يك باند 
حرفه اى سارقان سيم و كابل در اين شهرستان متلاشى 
شد. جانشــين فرمانده انتظامى تايباد با اعلام اين خبر 
گفت: شب يكشنبه يكى از تيم هاى گشت پاسگاه ميان 
ولايت، هنگام گشت زنى در حوزه استحفاظى خود، به 
يك دستگاه خودروى پرايد پارك شده بدون سرنشين 

در كنار ستون برق حاشيه جاده تايباد مشكوك شدند.
وى افزود: مأموران اين خودرو را به مقر انتظامى منتقل 
كردند و ســاعتى بعد جوانى 27 ساله به نام حسن به 
پاسگاه مراجعه و اعلام كرد كه پيمانكار اداره برق و مالك 

خودرو مى باشد.
سرهنگ حاجى حسينى تصريح كرد: با اشاره به وضعيت 
خــودرو و اظهارات ضد و نقيض مالك خــودرو، او را با 

هماهنگى قضايى به پليس آگاهى منتقل كردند.
وى در بازجويى هاى علمــى كارآگاهان پليس آگاهى 
به 12 فقره ســرقت سيم و كابل از روستاهاى «پساوه»، 
«قمى»، «مشــهد ريزه» و مزارع كشاورزى «دشت كرات» 
در پوشــش پيمانكار اداره برق با همدستى چهار تن از 
دوســتان اعتراف كرد. جانشين فرمانده انتظامى تايباد 
گفت: در ادامه اين عمليات مأموران دايره مبارزه با سرقت 
پليس آگاهى، همدستان متهم و چهار نفر مالخر را طى 
عمليات هاى مجزا دستگير كردند كه متهمان پس از سير 

مراحل قانونى با صدور حكمى روانه زندان شدند.

خط حادثه چند خبر از تبديل عروسى به عزا در روزهاى اخير

شليك خشونت و عروس هايى كه سياهپوش مى شوند

خط قرمز: دانشجويان اخراجى رشته رايانه كه با همدستى 
چند تبهكار ســابقه دار، ســناريوى كلاهبردارى هاى كلان 
از حســاب هاى بانكى مردم را طراحــى و اجرا كرده بودند با 
رديابى هاى تخصصى مأموران پليس استان البرز شناسايى و 

دستگير شدند. 
ســرهنگ محمد اقبالى -رئيس پليس «فتا»ى اســتان البرز 
گفت: اين تبهكاران دســت كم بيش از 500 ميليون تومان از 
اين طريق به جيب زده اند كه همچنان نيز تحت بازجويى قرار 
دارند.به گفته وى، رســيدگى به  اين پرونده از اواخر پارسال و 
به دنبال اعلام شكايت چند نفر از شهروندان در دستور كار قرار 
گرفته بود. آن ها مى گفتند كارت هاى عابربانك نزد خودشان 
اســت اما تمام موجودى حساب هايشان برداشت شده است. 
بدين  ترتيب تيم ويژه اى از كارآگاهان براى رمزگشايى از اين 
ماجراى عجيب وارد عمل شده و مأموران در جريان تحقيقات 
سه ماهه، بالاخره با رديابى هاى تخصصى موفق به دستگيرى 
تبهكارانى شدند كه اين سرقت ها را طراحى واجرا كرده بودند.  
بدين ترتيب پنج مرد و دو زن در عملياتى ضربتى دســتگير 
شدند. فرامرز، حبيب، هاشم، تقى، شاهين و دو زن به نام هاى 

هانيه و مژگان، پس از دستگيرى توسط پليس فتا پرده از راز 
كلاهبردارى هاى نيم ميليارد تومانى خود برداشتند.

رئيس پليس فتاى اســتان البرز گفت: در بازجويى ها متوجه 
شــديم اعضاى اين باند با هويــت جعلى در يك دكه فعاليت 
داشــته و همزمان با فــروش مايحتاج مردم كه اغلب شــان 
مســافران گذرى بودند، سناريوهاى خود را اجرا مى كردند. در 
ظاهر اين افراد فروشندگان ساده اى به نظر مى آمدند اما وقتى 
به طور ناگهانى در اين دكه قفل شــد و فروشندگان پا به فرار 

گذاشتند، مشخص شد تعدادى از آن ها دانشجويان اخراجى 
رشــته رايانه بوده اند كه از طريق دستگاه كارت خوان و ساير 
تجهيزات تخصصى، از كارت هاى عابربانك و مشخصات فنى 
مشترى ها كپى بردارى كرده و پس از دسترسى به حساب هاى 
مشــتريان موجودى آن ها را به ســرقت مى بردند. بعد هم با 
پول هاى بادآورده سكه و طلا مى خريدند بدون اينكه صاحبان 
اصلى كارت هاى عابر بانك از سرقت ها مطلع شوند. اگر چه همه 
اعضاى باند شناسايى و دستگير شده اند اما يك نفر از آن ها قبل 
از دستگيرى از كشور خارج شده كه تحت تعقيب پليس قرار 
دارد. ســه نفر از اعضاى باند نيز داراى سوابق متعدد كيفرى 

هستند و پيشتر به اتهام كلاهبردارى دستگير شده بودند.
ســرهنگ اقبالى با تأكيــد براينكه متهمان از ســاده دلى و 
ســهل انگارى مردم سوءاســتفاده كرده و نقشه شوم خود را 
طراحــى كرده اند، گفت: قرار دادن كارت عابر بانك در اختيار 
افراد غريبه و همچنين شــماره رمز آن باعث شــده بود اين 
افراد دست به سرقت موجودى حساب هاى مالباختگان بزنند.
وى گفت هم اكنون با تكميل پرونده، متهمان در زندان بســر 

مى برند. 

همدستى دانشجويان اخراجى با دزدان براى خالى كردن حساب هاى بانكى مردم 
 دانشجويان اخراجى رشته رايانه كه با همدستى 
چند تبهكار ســابقه دار، ســناريوى كلاهبردارى هاى كلان 
از حســاب هاى بانكى مردم را طراحــى و اجرا كرده بودند با 
رديابى هاى تخصصى مأموران پليس استان البرز شناسايى و 

ســرهنگ محمد اقبالى -رئيس پليس «فتا»ى اســتان البرز 
 ميليون تومان از 
اين طريق به جيب زده اند كه همچنان نيز تحت بازجويى قرار 
دارند.به گفته وى، رســيدگى به  اين پرونده از اواخر پارسال و 
به دنبال اعلام شكايت چند نفر از شهروندان در دستور كار قرار 
هانيه و مژگان، پس از دستگيرى توسط پليس فتا پرده از راز گرفته بود. آن ها مى گفتند كارت هاى عابربانك نزد خودشان 

خط قرمز: پســر نوجــوان كه پس از عضويــت در گروه 
تلگرامى دبيرســتانى ها در دام چوپان دروغگوى مجازى 

گرفتار شده بود، ماجرا را شرح داد. 
چندى قبل پسر نوجوانى به اداره پليس رفت و از پسر جوانى 
به اتهام آدم ربايى و سرقت اموالش شكايت كرد. شاكى در 
توضيح ماجرا گفت: چند ماه قبل از طريق يكى از دوستانم 
عضو گروه تلگرامى به نام « دوستان دبيرستانى » شدم. همه 
اعضاى گروه پسرانى بين 15 تا 20 سال و دانش آموز بودند. 
ما بيشتر درباره اخبار روز، آرزوها و علاقه مندى هايمان در 
گروه پيام مى گذاشتيم. چند روز قبل يكى از دوستان گروه 
درباره اشــياى عتيقه و خريد و فروش زير خاكى مطالبى 
گذاشــت كه من هم نوشتم علاقه زيادى به عتيقه دارم و 
آرزو دارم در آينده كلكسيونى از اشياى عتيقه داشته باشم. 
همزمان با بحث عتيقه هاى زيرخاكى از يكى از دوســتان 
كــه در كار خريد و فروش لپ تاپ اســت، قيمت يكى از 
مارك هاى لپ تاپ را سؤال كردم و گفتم پدرم براى خريد 
لپ تاپ 3ميليون تومان به من داده و به نظر او با اين مبلغ 
چه ماركى مى توانم خريد كنم. دقايقى بعد يكى از اعضاى 
گروه كه خودش را فرشيد معرفى كرده بود، به من پيام داد 
و گفت مرد چوپانى را مى شناسد كه يك عتيقه زير خاكى 
دارد و به قيمت مناســب مى فروشد. او گفت مى تواند اين 
عتيقه زيرخاكى را به قيمت 3 ميليون تومان براى من بخرد 

و بعد با قيمت ده ها ميليون تومان بفروشد. 
او با چرب زبانى مرا فريب داد و من كه فكر مى كردم با خريد 
و فروش اين عتيقه به تمامى آرزوهايم مى رسم، حرف هاى 
او را قبول كردم و قرار شــد براى خريــد عتيقه با او قرار 
بگــذارم. او براى اينكه اعتمــاد مرا جلب كند، عكس يك 
مجسمه را برايم فرستاد و گفت چوپان از آشنايان خانوادگى 

آن ها است و حتى مى تواند براى من تخفيف هم بگيرد. 
وى ادامه داد: خيلى خوشــحال بــودم و در حالى كه فكر 
مى كردم در چند قدمى خوشبختى قرار دارم با 3 ميليون 
تومان به محل قرار رفتم. فرشــيد وقتى مطمئن شد من 
3 ميليون تومان را با خودم آورده ام، مرا سوار موتورسيكلت 
و بــه طرف جنوب تهران حركت كرد. هوا در حال تاريك 
شــدن بود كه او از تهران خارج شد. من كمى نگران شده 
بودم، اما او گفت كه به زودى به محل قرار مى رسيم. وقتى 
كمى از تهران دور شديم، فرشيد موتورسيكلتش را متوقف 
و با چاقويى به من حمله كرد. او با تهديد 3 ميليون تومان 
پول، ساعت مچى، موبايل و گردنبند طلايم را سرقت كرد 
و قصد داشت با تهديد چاقو مرا مورد آزار و اذيت قرار دهد 
كه از دستش در تاريكى شب به بيابان فرار كردم. سپس در 
حالى كه نه موبايل و نه پولى داشتم به زحمت خودم را به 
جاده اصلى رساندم و با كمك راننده عبورى به تهران آمدم. 
وقتى به خانه مان رســيدم فرشيد به تلفن خانه ما تماس 

گرفت و مرا تهديد كرد. او گفت اگر ماجرا را به پليس خبر 
بدهم در گروه مى نويســد كه به من تعرض كرده و آبروى 
مرا مى ريزد، اما من تصميم گرفتم به اداره پليس بيايم و از 
متهم شكايت كنم.  با طرح اين شكايت پرونده به دستور 
بازپرس دادسراى امور جنايى تهران براى شناسايى متهم 

در اختيار تيمى از كارآگاهان پليس آگاهى قرار گرفت. 
مأموران در نخستين گام از تحقيقات متهم را كه پسر 20 

ساله اى به نام فرشيد بود، شناسايى و دستگير كردند. 
وى ابتدا منكر جرم خود شد، اما در بازجويى هاى تخصصى 
لب به اعتراف گشــود. وى گفت: وقتى در گروه تلگرامى 
متوجه شدم شاكى براى خريد لپ تاپ 3  ميليون تومان پول 
نقد و از طرفى هم علاقه زياد به عتيقه دارد، اين نقشــه را 
طراحى كردم تا پول هاى او را سرقت كنم. من قصد داشتم 
او را مورد آزار و اذيت قرار بدهم و با تهيه فيلم او را تهديد 
كنم تا به پليس شكايت نكند، اما همه نقشه ام عملى نشد و 

به دام افتادم. تحقيقات از متهم ادامه دارد.

بلايى كه چوپان دروغگو سر پسر دبيرستانى آورد بلايى كه چوپان دروغگو سر پسر دبيرستانى آورد 

چند خبر از تبديل عروسى به عزا در روزهاى اخير

شليك خشونت و عروس هايى كه سياهپوش مى شوند

خط قرمــز- مهدى كاهانى مقدم: ايــن روزها خبرها از 
قتل هاى خانوادگى زيادى به گوش مى رســد، خبرهايى كه 
علاوه بر تلخى مرگ يك يا چند تن، شرنگ قتل يك نفر به 
دست يكى از نزديكانش هم چاشنى تألم و تأسف آن مى شود.

امــا طى چند روز اخير و با توجــه به اينكه در ميانه دو عيد 
بزرگ مســلمانان قرار داشــتيم و مراسم عروسى و مجالس 
خواستگارى زيادى برپا شد؛ شاهد بوديم كه خشونت به اين 
مراسم مبارك و خوش يمن هم راه يافت به گونه اى كه اخبار 
زيادى از حوادث تأسف برانگيز در مراسم عروسى مخابره شد 
خبرهايى كه وقتى با واژه قتل همراه مى شــود حاضران در 
مجلس عروسى را روانه يك عزادارى دسته جمعى و سپس 

دادگاه و شايد مراسم قصاص كند.
* شليك مرگبار خواستگار خشمگين 

پسر همسايه زمانى كه براى دختر مورد علاقه اش خواستگار 
آمد او را در مراســم خواستگارى در روستايى در شهرستان 

جاجرم به گلوله بست.
فرمانده انتظامى خراســان شــمالى در تشــريح اين حادثه 
به خبرنگار ما گفت: عصر روز شــنبه، در پى تماس با مركز 
فوريت هاى پليســى 110 مبنى بر وقــوع يك فقره قتل در 
روستاى دربند از توابع شهرستان جاجرم، بلافاصله مأموران 

به محل اعزام شدند.
ســردار عليرضا مظاهرى افزود: در تحقيقات اوليه مأموران 
مشــخص شد دختر جوانى با يك اســلحه شكارى  به قتل 
رسيده است و سريعاً مأموران براى دستگيرى قاتل دست به 
كار شــدند. وى گفت: مأموران موفق شدند در كمتر از نيم 
ســاعت قاتل را كه قصد خودكشى با همان اسلحه را داشت، 

دستگير كرده و مورد بازجويى قرار دهند.
سردار مظاهرى اظهار داشت: در بررسى هاى مأموران مشخص 
شد كه پسر 24 ســاله پس از شنيدن حضور خواستگار در 
منزل  دختر مورد علاقه اش، به ســمت منزل آن ها رفته و با 
نشانه رفتن اسلحه به سمت دختر جوان، مراسم خواستگارى 
را به عزا تبديل كرد. رئيس پليس خراســان شمالى با بيان 
اينكه متأسفانه دختر جوان پس از اصابت گلوله در دم كشته 
شــد، افزود: قاتل با يك اسلحه شكارى ساچمه زن اقدام به 

تيراندازى كرده و موجب مرگ دختر جوان شده است.
وى خاطرنشــان كرد: قاتل پس از قتل دختر جوان با همان 
اســلحه شــكارى اقدام  به خودزنى كرد كه با حضور سريع 
مأموران دســتگير و جهت مداوا و بررسى هاى بيشتر  تحت 

الحفظ به مركز درمانى منتقل شد.
فرمانده انتظامى خراسان شمالى خاطر نشان كرد: تحقيقات 

در خصوص علت وانگيزه  اين قتل ادامه دارد.
*حمام خون در عروسى قوچ پلنگ

درگيرى 16 نفر در روســتاى قوچ پلنگ كاشمر پليس را به 
محل كشاند. 

به گزارش خبرنگار ما، شب جمعه مراسم عروسى در روستاى 
قوچ پلنگ شهرستان كاشمر بر پا بود كه 16 نفر در اين مراسم 
پس از مشاجره كوتاهى، با چاقو و زنجير به جان هم افتادند. 

دقايقــى بعد اما با گزارش موضوع بــه پليس 110، مأموران 
انتظامى كاشــمر در محل حاضر و هفت تن از عاملان اصلى 

درگيرى را دستگير كردند. تحقيقات در اين باره ادامه دارد.
* قتل هولناك عموى داماد در مراسم عروسى

درگيرى چند نفر در يك مجلس عروســى در شهرســتان 
سرخس، مرگ هولناك عموى 48 ساله داماد را رقم زد. 

گزارش خبرنگار ما به نقل از فرمانده انتظامى خراسان رضوى 
حاكى است: ساعت 23 هفدهم شهريورماه جارى نزاعى بين 
چند نفر از ميهمانان يك مجلس عروسى واقع در بلوار امامت 
شهرستان سرخس رخ داد و طرفين درگير با استفاده از چاقو 
به جان هم افتادند كه هشت نفر مصدوم شده و به بيمارستان 

لقمان سرخس انتقال يافتند. 
ســردار قادر كريمى خاطرنشــان كرد: عموى 48ساله داماد 
كه برات نام داشــت و در بين مجروحان بود، با وجود تلاش 

پزشكان جان خود را از دست داد.

وى گفت: ساعت يك بامداد جمعه بود كه مرگ مرد 48ساله 
اعلام شد و چند نفر از آشنايان مقتول پس از گذشت حدود 
يك ســاعت، به مقابل خانه ضاربان رفته و با اسلحه شكارى 

ساچمه اى اقدام به تيراندازى هوايى كردند. 
وى ادامه داد: ساعاتى بعد مأموران پليس پس از اطلاع از اين 
ماجرا، وارد عمل شده و متهم به قتل 28ساله و پنج نفر ديگر 
را دستگير كردند. با دستور ويژه مقام قضايى، تحقيقات درباره 
علــت و چرايى وقوع اين درگيرى مرگبار كه گويا بر اثر يك 

مشاجره لفظى ساده اتفاق افتاده، ادامه دارد.
فرمانده انتظامى خراسان رضوى هم گفت كه متهم به قتل 
و عاملان نزاع خونين مجلس عروســى در سرخس دستگير 
شــدند. ســردار قادر كريمى گفت: در اثر درگيرى مجلس 
عروســى در سرخس 9 نفر مجروح شدند كه يكى از آنان به 

دليل وخامت اوضاع جان خود را از دست داد.
وى اظهار كرد: متهم به قتل كه مرد 28 ساله است به همراه 
پنج نفر ديگر از عاملان اين نزاع دستگير شده و تحقيقات در 

اين زمينه ادامه دارد.

*حمام خون در عروسى زاهدان
تيراندازى سهوى در يك مراسم عروسى در شهرستان زاهدان 

دو كشته و چهار زخمى بر جاى گذاشت. 
رئيس پليس  آگاهى استان سيســتان و بلوچستان با اعلام 
خبر دســتگيرى قاتل گفت: چند روز قبل مأموران پليس از 
تيراندازى مرگبارى در يكى از مناطق شهرستان زاهدان باخبر 

و راهى محل شدند. 
بررسى ها نشان داد مرد 45 ساله اى سوار بر خودرو در مراسم 
عروســى اقدام به تيراندازى هوايى مى كند كه در جريان آن 
دو  نفر از ميهمانان عروسى به قتل مى رسند و چهار  ميهمان 
ديگر هم به شــدت زخمى مى شــوند و در ادامه قاتل هم از 

محل فرار مى كند. 
سرهنگ ابراهيم ملاشاهى افزود: پس از اين حادثه تيمى از 
كارآگاهان بلافاصله براى شناسايى قاتل وارد عمل شدند و در 
كمتر از يك ساعت متهم شناسايى و در يك عمليات ضربتى 
توسط كارآگاهان پليس  آگاهى دستگير شد. مأموران هنگام 
دســتگيرى يك قبضه سلاح گرم از نوع تپانچه از وى كشف 

كردند.

خط قرمز: موســى خليل الهى دادستان 
عمومى و انقلاب مركز اســتان آذربايجان 
شــرقى گفت: در ارتباط با پرونده پزشك 
تبريزى اســتعلامى مطرح شده كه پاسخ 
آن دريافت و براى پرونده تعيين وقت شده 
است. احتمالاً جلسه رسيدگى به اين پرونده 
شد.كيفرخواســت  خواهد  برگزار  مهرماه 
پرونده پزشك تبريزى در اواسط فروردين 

ماه سال جارى صادر شد.
 بيستم مهر ماه سال گذشته و همزمان با 

روز تاسوعاى حسينى خبرى مبنى بر فوت 
2 عضو خانواده يكى از پزشــكان تبريز در 
رسانه ها منتشر شد. بر اساس گفته رئيس 
كل دادگســترى آذربايجان شــرقى اين 
پزشك مدعى شده بود كه فردى چند غذاى 
نذرى در اختيار آن هــا قرار داده و اعضاى 
خانواده اش با مصرف اين غذا مســموميت 
پيدا كرده، راهى بيمارســتان شده اند و در 
نهايت همسر و مادربزرگ اين پزشك فوت 
مى شوند. تحقيقات براى شناسايى علت اين 

حادثه با پيگيرى هاى شبانه روزى دادستان 
مركز استان و بازپرس پرونده ادامه داشت تا 
اينكه اين پرونده ابعاد تازه اى به خود گرفت 
و 10 آبان ماه ســال گذشته قاضى موسى 
خليل الهى دادستان عمومى و انقلاب مركز 
استان آذربايجان شرقى جزئياتى جديد از 
پرونده فوت دو عضو خانواده اين پزشــك 
را تشريح كرد. وى از صدور نظريه پزشكى 
قانونى در رابطه با ايــن پرونده خبر داد و 
گفت: بر اساس نظريه پزشكى قانونى علت 

فوت دو نفر از اعضاى خانواده اين پزشك 
مسموميت با سم فسفين بوده و در بررسى 

غذاها نيز اين نوع سم كشف شده است.
غلامحســين  والمسلمين  حجت الاسلام   
محسني اژه اى ســخنگوى قوه قضائيه نيز 
در يكصد و چهارمين نشست خبرى خود 
گفت: پزشــك تبريزى صراحتــا اعتراف 
نموده كه غذا، نذرى نبوده است و خودم از 
رستوران تهيه كردم. وى فعلاً به اتهام قتل 

بازداشت است.

آخرين وضعيت پرونده پزشك تبريزى



خط بين الملل

خط هشدار

خودكشى يك زن چون عمل سزارين 
نمى شد 

خط قرمز: زن باردارى لحظاتى 
پــس از رد التماس هايش براى 
انجام عمل سزارين، از شدت درد، 
خود را از طبقه پنجم بيمارستان 

به پايين انداخت. 
ايــن زن 26ســاله با نــام ماى 
كه به علــت بزرگــى جنين از 
پس زايمــان طبيعى برنمى آمد 

نتوانســت همسر و مسئولان بيمارستان را براى پذيرفتن انجام عمل سزارين  
راضى كند. براساس قوانين اين كشور سزارين فقط با اجازه همسر و خانواده اش 

قابل انجام است.

90 كشته در زلزله مكزيك  
خط قرمز: مقامات دولتى مكزيك اعلام كردند كه شمار قربانيان زلزله مهيب 

روز پنج  شنبه به 90 نفر افزايش يافته است. 
مقامات دولتى مكزيك اعلام كردند كه شمار قربانيان زلزله شديد اين كشور به 
90 نفر افزايش يافته است. بنا به گزارش رويترز مقامات دولتى مكزيك در استان 
اوكاساكا در جنوب اين كشور اعلام كردند كه در پى زلزله مهيب روز پنج شنبه 

تنها در اين استان 71 نفر جان خود را از دست داده اند.
مقامات محلى همچنين اضافه كردند كه زلزله 8,2 ريشــترى اخير مكزيك 
دســت كم 15 نفر در استان چيپاس نيز قربانى گرفته است و 4 نفر در استان 

تاباساكو نيز جان خود را ازدست داده اند.
شامگاه روز پنج شنبه زمين لرزه اى به قدرت 8,1 ريشتر سواحل جنوبى مكزيك 
را لرزانــد. بنابر گزارش ها اين زمين لرزه در اقيانوس آرام و نزديك به مرزهاى 

مكزيك و گواتمالا روى داده است.

مرگ هولناك 12 عضو يك خانواده 
در دريا 

خط قرمز: آب هاى مواج ســواحل كراچى روز گذشته 12 نفر از اعضاى يك 
خانواده را كه براى تفريح و رهايى از گرما به ساحل پناه برده بودند، در چشم به 
هم زدنى به كام مرگ كشيد.  حادثه زمانى رخ داد كه اعضاى خانواده در كنار 

ساحل متوجه شدند كودكشان در حال غرق شدن است.
سه نفر از اعضاى نوجوان و دو زن براى نجات جان كودك شتافتند اما دريا به 
حدى خروشان و مواج بود كه آن ها را نيز به كام مرگ فرو برد. سپس تعدادى 
ديگر به آب رفتند تا شــايد بتوانند كمك كنند اما شش نفر ديگر از آن ها در 

ميان موج هاى خروشان غرق شدند.

قتل پدر به دست پسر به دستور مادر
اهل  ميانســال  زن  قرمز:  خط 
نيويورك كه با همدستى پسران 
نوجوانــش، همســر ســابقش 
را بــه شــكلى فجيع كشــته و 
براى پنهان مانــدن رازجنايت، 
صورت و انگشــتان مقتول را با 
ســفيد كننده قوى از بين برده 
بودند بــا رديابى هاى پليســى 

دستگيرشدند. 
«لورا رايداوت» - همسرسابق مقتول- و سه پسرش كه به اتهام قتل دستگيرشده 
و تحت بازجويى هستند اعتراف كردند درنقشه اى مشترك و به خاطر رهايى از 
مزاحمت و آزارهاى دائمى شوهرسابق اش، دست به جنايت زده اند.اين ماجرا 
زمانــى لو رفت كه خواهر مقتول عصر روز واقعه، خبر مفقود شــدن ناگهانى 
برادرش را به پليس داد.مأموران هم پس ازبازرســى خانه زن ميانسال، رازقتل 

هولناك را فاش كردند و جسد نيز در منطقه اى جنگلى پيدا شد.

2كودك قربانى شليك مرگبار 
در ايستگاه راه آهن 

ركنا: شــليك رگبارى از گلوله در يكى از ايستگاه هاى راه آهن فرانسه در روز 
يكشنبه منجر به كشته شدن اعضاى يك خانواده چهار نفره از جمله دو كودك 
شد.  فرد مهاجم به طرف اين خانواده در ايستگاه راه آهن شهر «نويو» در شمال 
فرانســه تيراندازى كرد و سپس اســلحه را به سمت خود نشانه رفت. پليس 
ايســتگاه راه آهن شهر نويو را پس از وقوع تيراندازى محاصره كرد. دو كودك 
كشــته شده در جريان اين تيراندازى، سه و پنج سال سن داشتند. سخنگوى 
پليس فرانسه ضمن تائيد كشته شدن چهار نفر در جريان اين تيراندازى، گفت 
كه قصد نداريم اين حادثه را به سرعت به تروريسم ارتباط دهيم. آن طور كه 

گفته شده فرد مهاجم پس از تيراندازى، خودكشى كرده است.

4كشته و 18 زخمى در تيراندازى هاى 
شيكاگو 

شيكاگوتريبون: در چند حادثه تيراندازى مختلف در شيكاگو آمريكا شمارى 
كشته و زخمى شدند.  در تيراندازى هاى روز شنبه تا بامداد روز يكشنبه شهر 
شيكاگو 4 نفر كشته و 18 نفر زخمى شدند. پايگاه خبرى «شيكاگوتريبون» به 
نقل از مقامات پليس اين شــهر گزارش داد كه بر اثر يك حادثه تيراندازى در 
منطقه «روزلنَد» در قسمت «بخش جنوبى» شهر شيكاگو شامگاه روز شنبه دو 
زن و يك مرد كشته شدند. پليس شيكاگو در اين باره تصريح مى كند: ساعت 
23:40 دقيقه نيمه شــب شنبه گروهى از افراد در يكى از خيابان هاى منطقه 
«روزلند» تجمع كرده بودند به ناگهان دو فرد مسلح آن ها را به رگبار مى بندند 
كه در پى آن دو خانم 26 و 30 ساله و يك مرد 36 ساله در جا كشته مى شوند.
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آخرين اخبار  از پرونده بنيتا
آتنا و حميد صفت

خط قرمز: سرپرســت دادگاه كيفرى يك استان تهران 
گفت: عاملان قتل بنيتا، نوزاد هشــت ماهه امروز صبح 
بصورت علنى در شــعبه 9 دادگاه كيفرى يك محاكمه 

مى شوند.
محسن افتخارى افزود: اين جلسه دادگاه ساعت 9 صبح 
دوشــنبه - 20 شهريور ماه - در شعبه 9 دادگاه كيفرى 
يك اســتان تهران به رياست قاضى محمدرضا محمدى 

كشكولى برگزار مى شود.
29تير امســال خبر ربوده شــدن دختربچه هشــت 
ماهه اى در شــبكه  هاى اجتماعى دست به دست شد 
تا اينكه پس از 6 روز و با وجود همه تلاش ها، جســد 
اين دختربچه در خودروى به ســرقت رفته پدرش در 

پاكدشت ورامين كشف شد.
پليس آگاهى تهران، ربايندگان خودرو و كودك هشــت 
ماهه را دســتگير و با حضور متهميــن در مقابل منزل 
اين كودك، صحنه جرم با حضور مأموران پليس آگاهى 

بازسازى شد.
عاملان قتل اين كودك هشت ماهه بعدا مدعى شدند 
بعد از ســرقت خودرو و گذاشــتن آن در پاكدشت، 
موضوع را به مأموران نيــروى انتظامى اطلاع دادند و 
اقدامى براى نجات جان كودك انجام نشد اما بلافاصله 
اين ادعاى كذب آنان نخست از سوى مأموران نيروى 
انتظامى و سپس از سرپرست دادسراى جنائى استان 

تهران رد شد.

* حكم اعدام 
در ملأ عام قاتل آتنا اصلانى تأييد شد

معاون نظارت و بازرســى ديوان عالى كشور از تأييد 
حكــم قاتل آتنا اصلانى در ديوان عالى كشــور خبر 
داد. اين پرونده به يكى از شــعب ديوان عالى كشور 
ارجاع و به صورت فــوق العاده و خارج از نوبت مورد 
رســيدگى قرار گرفت و رأى صادره از ســوى دادگاه 
كيفرى يك استان اردبيل از سوى ديوان عالى تأييد 
شد. 28 خرداد امسال بود كه خبر گم شدن دختربچه 
7 ساله اى به نام آتنا در ميان مردم شهرستان پارس 

آباد اردبيل پيچيد.
هيچ كس نمى دانست چه اتفاقى براى دختربچه رخ داده 
و او كجاست اما با گذشت زمان، وقتى هيچ ردى از وى 
به دست نيامد فرضيه اينكه او قربانى سرقت شده باشد، 
قوت گرفت؛ زيرا آتنا آن روز 6 النگو، انگشتر و گوشواره 
همراه خود داشــت و احتمال مى رفت كه قربانى دزدان 

طلا شده باشد. 
درحالى كه خبر گم شــدن دختربچه در شهر پيچيده و 
همه را نگران كرده بود، تيمى از كارآگاهان پليس آگاهى 
وارد عمل شــدند. در محلى كه پدر آتنا دستفروشــى 
مى كرد، چند مغازه و بانك وجود داشــت كه مجهز به 
دوربين هاى مداربسته بودند. مأموران به بازبينى فيلم هاى 
ضبط  شده توسط اين دوربين ها پرداختند و مرد رنگرز به  
عنوان نخستين مظنون پرونده تحت بازجويى قرار گرفت 
اما مدعى شد كه آن روز دختربچه را نديده و او اصلا به 

مغازه اش نيامده است.
مرد رنگرز مدعى بود كه از سرنوشت آتنا بى خبر است. 
حال آنكه بررسى هاى پليس نشان مى داد كه او 5 سابقه 
كيفرى ازجمله كودك ربايى، تجــاوز به عنف و اعمال 
منافى عفت داشته است.5 روز از ناپديدشدن دختربچه 
خردســال گذشــته بود كه بازپرس پرونده دســتور 
بازداشــت مرد رنگرز را صادر كــرد و او براى بازجويى 
به اداره آگاهى منتقل شد.عصر دوشنبه 19 تير امسال، 
خانواده قاتل سرنخ هايى از دختربچه گمشده را داخل 

پاركينگ پيدا كردند.

* علت اصلى مرگ پدرخوانده «حميد 
صفت» مشخص شد

پزشــكى قانونى نظر خود درباره علت مرگ پدرخوانده 
حميد صفت را اعلام كرد. پزشــكى قانونى نظريه خود 
درباره «علت مــرگ پدرخوانده حميد صفت» (خواننده 
رپر) را به سيد سجاد منافى آذر؛ بازپرس اين پرونده اعلام 

كرد.
بنابر اعلام كارشناســان پزشــكى قانونــى علت مرگ 
پدرخوانده حميد صفت «خونريزى و آسيب مغزى در اثر 
اصابت جسم سخت به آهيانه راست متوفى» اعلام شده 
است.حميدصفت خواننده اى است كه 28 مرداد ماه سال 

جارى به اتهام قتل همسر مادرش بازداشت شد.
وى در اظهــارات اوليه با قبــول درگيرى و رد هرگونه 
ضربه به ســر متوفى به سيد سجاد منافى آذر؛ بازپرس 
گفته بود كه من به  هيچ وجه ضربه به سر هوشنگ نزدم 
و اصلاً قصد كشتن وى را نداشتم فقط مى خواستم وى 
را بترســانم كه مادرم را مورد ضرب وشتم قرار ندهد، 
احتمال مى دهم ســر هوشنگ حين كِشمكش با من 
به ديوار يا كمد كنار مبل خورده باشــد، چون در آن 
لحظات هوشنگ تقلا مى كرد كه مادرم را كنار بزند و 

با من درگير شود.

شهادت مأمور آگاهى 
كهگيلويه و بويراحمد 

خط قرمز: افســر آگاهى كهگيلويه و بويراحمد توسط 
سارق فرارى به شهادت رسيد. 

مأموران نيروى انتظامى عصر روز شنبه براى دستگيرى 
يك سارق مسلح فرارى به روستاى شامبركان گچساران 
رفتند كه موفق شدند در لحظه اول وى را در مخفيگاهش 
دســتگير كنند. اما گفته شده اســت هنگام انتقال اين 
مجرم، وى با همدستى چند نفر از دوستان و خانواده اش 
و با هدف قرار دادن يكى از افسران نيروى انتظامى استان 
كهگيلويه و بويراحمد از ناحيه ســر و شهادت اين افسر، 

متوارى شده  است.

خط خبر
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خط قرمز- سعيد كوشافر: زن در حالى كه گريه امانش 
نمى داد مقابل افســر پرونده نشست، نمى توانست ساكت 
شود و هق هق امانش نمى داد كه حرف بزند، افسر پرونده 
ليوان آبى را دســتش داد تا اندكى آرامتر شده و ماجرا را 

بيان نمايد.
دقايقى بعد زن شــروع به صحبت كرد: جناب ســروان 
شخصيتم خرد شده، از بين رفته، مچاله شده، ديگر هيچ 
چيز برايم باقى نمانده كه بخواهم از آن دفاع كنم اين كار 
از صد بى آبرويى هم بدتر است. چند روز است همه اقوام و 
خويشان و هر كس كه به فضاى مجازى دسترسى دارد به 

چشم يك آدم كش بين المللى به من نگاه مى كند.
افســر پرونده از زن خواست كه ســر اصل مطلب برود و 
بگويد از چه كســى و چرا شــاكى است. زن چند لحظه 
ساكت شد تا افكارش را نظم بدهد و سپس دوباره شروع 
به سخن كرد: جناب سروان چندى قبل متوجه شدم كه 
فردى ناشــناس عكس كودك 2 ساله ام را در اينستاگرام 
منتشــر كرده، عكســى ترحم برانگيز كه بخودى خود 
احساس همدردى هر بيننده اى را برمى انگيزد كه آيا اين 
كودك اصلاً مادر دارد يا نه؟ اگر مادر دارد چه مادرى كه 

هيچ بويى از انسانيت نبرده است.
اين در حالى بود كه فرد ناشناس به عكس اكتفا نكرده بود 
و در ادامه طى متنى سراسر دروغ و تهمت من را معرفى 
كرده بود و گفته بود كه بى مسئوليتى و بى كفايتى اين زن 

باعث شده تا كودك 2 ساله گرفتار چنين مصايبى شود.
افسر پرونده از زن خواست تا نشانى انتشار عكس را براى او 
بنويسد، زن مدتى در گوشى موبايلش مشغول بود تا دست 
آخر چند واژه را روى كاغذ منتقل كرد. پرونده از همانجا 
به جريان افتاد، پرونده اى كه تحت عنوان هتك حيثيت و 

حرمت يك زن شكل گرفته بود.
افســر پرونده خيلى زود و با مشاهده صفحه اينستاگرام 
متوجه شد كه برخلاف آنچه انتظار مى رود كه زنان يك 
كلاغ را چهل كلاغ جلوه دهند، اظهارات زن شاكى كاملاً 
منطبق بر واقعيت بود، آزار دهنده تر از آنچه متهم ناشناس 
منتشــر كرده بود كامنت هايى بود كــه زير اين عكس و 
توضيحات آن درج شده بود، اسامى آشنا و گاه ناآشنا در 

زير عكس كامنت گذاشــته بودند، كامنت هايى از لعن و 
نفرين بگير تا الفاظ ركيك، برخى هم كه انگار آشنايى و 
شناختى از اين زن داشتند برگ هاى از خاطرات خود در 
ارتباط با او را نوشته و از آن نتيجه گرفته بودند كه اين زن 
نه تنها به كودكش رحم نمى كند كه در ساير شئون زندگى 

نيز همين گونه است.
مطالعه كامنتها نشان داد كه چرا زن تاب نياورده و براى 
شكايت به دادگسترى رفته تا با مرجوعه دادگسترى راهى 

پليس فتا شده و شكايتش را پيگيرى كند.
افســر پرونده از مأموران پليس فتا خواســت كه هر چه 
ســريعتر عمليات تخصصى و فنى خود براى شناسايى و 
رديابى عامل انتشار اين تصوير را آغاز كنند و كار شروع شد.
مأموران زبده پليس فتا خيلى زود توانستند رد متهم را در 
يكى از شهرستانهاى استان خراســان رضوى بزنند و او را 
شناسايى كنند، متهم كه اقدام به انتشار تصاوير كودك 2 
ساله و متنى كذب نسبت به مادر اين كودك كرده بود كسى 
نبود جز زنى 43 ساله كه با شاكى نسبت خانوادگى داشت.

ســرهنگ جواد جهانشــيرى، رئيس پليس فتا خراسان 
رضوى ضمن تشــريح ماجراى اين پرونده در گفت و گو 
با خبرنگار خط قرمز تصريــح كرد: زن پس از هدايت به 
پليس فتا در برابر شواهد غيرقابل انكار مأموران كار كشته 
پليس بزه انتسابى خود را پذيرفت و گفت كه خاله همسر 

سابق شاكى است.
او در ادامه اعترافاتش داستانى طولانى را پيش كشيد كه 
از آشنايى زن جوان با همسر اولش شروع مى شد، مراسم 

عروســى و آغاز زندگى مشترك آنها كه البته خيلى دوام 
نداشــت، اختلاف ها دامن اين زندگى را گرفت و سرانجام 
هم به طلاق ختم شد، متهم سپس گفت: از همان زمان 
اين حرفها را در دلم داشــتم، هر بار كه خواستم اينها را 
مقابل رويش بگويم نشد، نمى دانم جرئتش را نداشتم يا 
رويم نمى شــد كه رودررويش بگويم كه چرا به فرزندت 
رسيدگى نمى كنى، تا اينكه متوجه شدم او به اينستاگرام 
دسترسى دارد، من هم با گذاشتن عكس فرزند دو ساله اش 
تمام حرفهاى دلم را نوشــتم، شايد كمى هم اغراق كرده 
باشــم اما حرف دلم بود كه نتوانستم در رويش بگويم، از 
نظر من او مادرى بى كفايت است و اين عكس نشانه خوبى 

از وضع فرزنددارى اوست.
اين اظهارات در حالى بود كه شــاكى تمام گفته هاى زن 
را تنها ادعاها و افكار او دانست كه به خاطر خصومت هاى 
قبلى در ذهنش شكل داده و پرورانده و در نهايت هم چون 
نمى توان در روى كسى دروغ گفت اقدام به اين آبروريزى 
بزرگ كرده اســت، من از اين زن 43 ساله كه بايد سرد 
و گرم روزگار را چشــيده و با عقــل و منطق حرف بزند 

نمى گذرم.
ســرهنگ جواد جهانشــيرى رئيس پليس فتا خراسان 
رضوى در ادامه تصريح كرد: شــهروندان و كاربران فضاى 
مجازى بايد به خاطر داشته باشند كه نشر اكاذيب و تهمت 
و افترا زدن به اشــخاص حقيقى و حقوقى همانند فضاى 
فيزيكى مشمول قانون مجازات اسلامى است و قانونگذار 
براى مرتكبان مجازات كيفرى پيش بينى كرده است، اين 
در حالى است كه كسانى كه خيال تهمت و نشر اكاذيب 
را در فضــاى مجازى در ســر مى پرورانند با اين اميد كه 
هويتشــان مخفى مى ماند بايد بدانند كه هيچ حركتى و 
هيچ كسى از چشمان تيزبين كارشناسان خبره پليس فتا 

مخفى نخواهد ماند.
سرهنگ جهانشــيرى در ادامه گفت: تصاوير به اشتراك 
گذاشته شده در شــبكه هاى اجتماعى قابل استناد صد 
درصدى نبوده و هرگز با چشــم و گوش بسته و به صرف 
ديدن مطلبى در شــبكه هاى اجتماعى بســنده نكرده و 

صحت و سقم آن را از شبكه هاى رسمى جويا شويد.

 زن در حالى كه گريه امانش 
نمى داد مقابل افســر پرونده نشست، نمى توانست ساكت 
شود و هق هق امانش نمى داد كه حرف بزند، افسر پرونده 
ليوان آبى را دســتش داد تا اندكى آرامتر شده و ماجرا را 

دقايقى بعد زن شــروع به صحبت كرد: جناب ســروان 
شخصيتم خرد شده، از بين رفته، مچاله شده، ديگر هيچ 
چيز برايم باقى نمانده كه بخواهم از آن دفاع كنم اين كار 
از صد بى آبرويى هم بدتر است. چند روز است همه اقوام و 
خويشان و هر كس كه به فضاى مجازى دسترسى دارد به 

زير عكس كامنت گذاشــته بودند، كامنت هايى از لعن و 

انتقام اينستاگرامى، خاله خانم را به دادگاه كشاند
شكايت از عامل كامنت هاى لعن و نفرين

خط قرمز: رئيس پليس ايرانشهراز دستگيرى و 
انهدام باند سارقان مسلح و كشف 9 فقره سرقت 
در ايــن رابطه خبر داد.  ســرهنگ دوســتعلى 
جليليان در تشــريح جزئيات ايــن خبر گفت: 
مأموران پليس امنيت عمومى اين فرماندهى پس 
از مدت ها كار شبانه روزى و پايش اخبار دريافتى، 
در راســتاى مبارزه با باند اشرار و سارقان مسلح 
موفق به شناسايى و دستگيرى اعضاى يك باند 
سارقان مسلح شــدند. اين مقام انتظامى افزود: 
مأموران پليس امنيت عمومى پس از مدت ها كار 

شبانه روزى و بعد از هماهنگى با مراجع قضائى، 
در اقدامى غافلگيرانه 4 سارق مسلح را در حالى 
كه در مخفيگاه خود در يكى از منازل سطح شهر 

مخفى شده بودند، دستگير كردند.
وى با اشــاره به اينكه در بازرســى از مخفيگاه 
سارقان، مقاديرى ســلاح و مهمات كشف شد، 
بيان داشت: سركرده اين باند داراى سابقه كيفرى 
چندين فقره سرقت مسلحانه و مشاركت در قتل 
مى باشد. سرهنگ جليليان افزود: سارقان دستگير 
شده در تحقيقات اوليه به 9 فقره سرقت مسلحانه  

و عادى در ايرانشهر اعتراف كه تحقيقات جهت 
شناسايى مالباختگان و ساير سرقت هاى احتمالى 

اين باند همچنان ادامه دارد.

گردانندگان 
باند دزدان 

مسلح 
ايرانشهر در 
دام پليس 

خط قرمز: همه  چيز از ســفر دخترجوان به اروپا شروع شد. 
مرد ميانســال وقتى شنيد همسرش ميليون ها تومان خرج 
خواهرش كرده و او را به اروپا فرستاده با او درگير شد و دعواى 

آن ها تا جايى پيش رفت كه به جنايتى خونين ختم شد. 
شــامگاه يكى از روزهاى تيرماه گزارش يك درگيرى مقابل 
خانــه اى قديمى در جنوب تهران به پليس مخابره شــد. با 
حضور مأموران در محل مشــخص شد درگيرى ميان 2مرد 
رخ داده است. آن ها با هم فاميل و داماد و برادرزن بودند كه 
با دخالت مأموران دعوا خاتمه يافت اما اين پايان ماجرا نبود 

چــرا كه دقايقى بعد از رفتن مأموران آن ها بار ديگر با هم 
درگير شدند.

اين بار اما داماد عصبانى با ضربه چاقو برادرزنش را زخمى 
كرد كه مرد زخمى ســاعتى بعد بر اثر شدت جراحات در 
بيمارســتان جان باخت. با گــزارش اين جنايت به قاضى 
محسن مدير روســتا، كشــيك جنايى پايتخت، دستور 

بازداشت قاتل صادر شد. 
قاتل پس از دستگيرى به دادسراى جنايى تهران منتقل 
شــد و در بازجويى ها ادعا كرد كه قصد جنايت نداشته و 
فقط براى ترساندن برادران همسرش از چاقو استفاده كرده 

است.
پس از اعترافات اين مرد، قاضى براى او قرار بازداشت صادر 
كرد و متهم براى ادامه تحقيقات در اختيار اداره آگاهى قرار 
گرفت. پيش از آن اما قاتل به بيان جزئيات جنايت خونين 

خود پرداخت كه در ادامه مى خوانيد.
من با همســرم اختلاف داشتم نه با خانواده اش. 2 برادرزنم 
خودشان براى دعوا به مقابل خانه ام آمدند. درواقع در حمايت 

از خواهرشان آمدند كه آن اتفاق رخ داد.
همسرم 4ماهى مى شــد كه قهر كرده و همراه 2 فرزندم به 
خانه پدرى اش رفته بود. راســتش دعواى ما بيشتر به خاطر 
حمايت هاى بيجاى همسرم از خانواده اش بود.درواقع اولويت 
اولش خانواده خودش بودند تا من و بچه ها. يعنى اول به فكر 

رفاه آن ها بود تا ما. من به او اعتماد داشــتم و حاصل سال ها 
دســترنج خود را كه حدود 370ميليون تومان پول بود به او 
دادم به خيال اينكه در حسابش گذاشته و قرار است روز مبادا 
خرجش كنيم اما چند ماه پيش بود كه شنيدم همسرم تمام 
اين پول را به خانواده اش داده است. او حتى خرج خواهرش 
كرده و با گرفتن وكيل و انجام كارهاى قانونى براى خواهرش 
ويزا گرفته و او را به اروپا فرســتاده بود. اين ها را كه شنيدم 
به شدت بهم ريختم و با همسرم درگير شدم. او هم مرا ترك 

كرد و به خانه پدرى اش رفت.
من آن روز به خانه پدرزنم رفتم تا هرطورشــده همسرم را 
بــه خانه برگردانم اما هرچه زنــگ زدم جوابم را نداد. حتى 
زنگ آيفون خانه پدرزنم را زدم و زمانى كه صداى مرا شنيد 
ديگر جوابم را نداد. من هم به خانه برگشتم اما لحظاتى بعد 
زنگ خانــه ام را زدند و وقتى به مقابل در رفتم 2 برادرزنم را 
ديدم كه مى گفتند چرا مزاحم خواهرشــان شــده ام. بر سر 
اختلافاتى كه ميان ما بود درگيرشديم اما بعد با حضور پليس 
دعوا خاتمه يافت. 2 برادرزنم اما دست بردار نبودند و دقايقى 
بعد مجددا به همراه دوستان شان به مقابل خانه من آمدند، 
اين بار عصبانى شدم و چاقويى از داخل خانه برداشتم و قصدم 
فقط ترساندن آن ها بود اما نمى دانم چه شد كه يكى از آن ها 
ناگهان به ســمت من هجوم آورد و چاقو به سينه اش خورد. 

باور كنيد من قصد كشتن كسى را نداشتم.

سفر اروپايى دختر ايرانى يك خانواده را بدبخت كرد 

با دخالت مأموران دعوا خاتمه يافت اما اين پايان ماجرا نبود 

• هنگام سوار شدن به اتوبوس، مترو و... بليت يا پول خود را از قبل آماده كنيد 
تــا مجبور به خارج كردن كيف پول و محتويــات جيب خود در ميان ازدحام 

جمعيت نشويد.
• هنگامى كه بچه ها در شهر تنها تردد و بازى مى كنند، زيورآلات آن ها را در 

منزل نگه داريد.
• در حفظ و نگهدارى كارت هاى اعتبارى خود، دقت لازم را به عمل آوريد.

از نگهدارى رمز عبور در كنار كارت، خوددارى كنيد.
• كارت و رمز عبور خود را براى دريافت پول در اختيار افراد ناشــناس قرار 

ندهيد.

در  چوپانى  قرمز:  خط 
كياســر مازندران كه با 
حمله خرس مواجه شده 
بود با كمك ســگ هاى 
گله از مرگ نجات يافت 

و روانه بيمارستان شد. 
زكريا اشكپور سخنگوى 

مركز مديريت حوادث و فوريت هاى پزشــكى مازندران 
گفت: ساعت 20:03 شنبه 18 شهريور خبر حمله خرس 
به يك چوپان به مركز ارتباطات اورژانس استان اعلام شد 
كه بلافاصله نيرو هاى پايگاه اورژانس كياسر به محل حادثه 
در روســتاى تيلك از توابع كياسر شهرستان سارى اعزام 

شدند.
ســخنگوى مركز مديريت حوادث و فوريت هاى پزشــكى 
مازنــدران گفت: به گفته چوپان، او براى جلوگيرى از حمله 
خرس به گوسفندان، مورد حمله خرس واقع و زخمى شده 

بود كه به كمك سگ هاى گله نجات يافت.
وى با اشــاره به اين كه خرس با حملــه به چوپان پاى او را 
گاز گرفته و زخمى كــرده بود، افزود: چوپان زخمى پس از 
انجام اقدامات درمانى اوليه با كمك تكنسين هاى اورژانس به 

بيمارستان كياسر منتقل شد.

سگ هاى گله چوپان مازنى را 
از دست خرس نجات دادند

دزدان خانه هاى گرمسار آب خنك مى خورند

خط قرمز: با تلاش گسترده پليس 
آگاهى عامل سرقت هاى سريالى 
منازل بــا 58 فقــره اعتراف در
گرمسار شناسايى و دستگير شد. 
سردار روح الامين قاسمى، فرمانده 
انتظامى استان سمنان در تشريح 
اين خبــر گفت: در پــى گزارش 
ســرقت هاى ســريالى از منازل و 
آپارتمان  هاى شهرستان گرمسار 
اين  بررســى  براى  آگاهى  پليس 

موضوع وارد عمل شد.
سردار قاســمى در ادامه گفت: 
در بررســى هاى به عمل آمده 
مشخص شــد تمامى سرقت ها 
در ســاعات اوليه شــب بود و 
ســارقان با اطمينــان از خارج 
شــدن صاحب خانه با تخريب 
قفل آپارتمان ها، لوازم با ارزش 
شامل طلا، جواهر، سكه، وجوه 

نقد و... را سرقت كرده اند.
وى تصريح كرد: كارآگاهان اداره 
مبارزه با ســرقت با اســتفاده از 

ســر نخ هاى به جا 
مانده و اســتفاده از شــيوه هاى 
نوين پليســى يكى از سارقان را 
كه ساكن يكى از شهرستان هاى 
استان همجوار است، شناسايى و 
با نيابــت قضايى او را در اقدامى 

ضربتى دستگير كردند.
استان سمنان  انتظامى  فرمانده 
افزود: متهم كه مــردى حدوداً 
50 ســاله و فيــوج اســت در 
بازجويى هــاى علمــى پليس و 
مواجهه با مستندات كشف شده 

به 58 فقره ســرقت به ارزش نه 
ميليــارد ريــال از آپارتمان ها و 
شهرستان هاى  مسكونى  منازل 
استان بويژه گرمسار با همدستى 
چند تن از دوستانش كه متوارى 

هستند اعتراف كرد.
وى خاطرنشان كرد: در ادامه از 
اين متهم دو دستگاه خودرو پژو 
پارس و ســوناتا كشف و توقيف 
گرديــده و تحقيق در خصوص 
و  اين متهم  ساير ســرقت هاى 

همدستانش ادامه دارد.

ســر نخ هاى به جا 

در  چوپانى 
كياســر مازندران كه با 
حمله خرس مواجه شده 
بود با كمك ســگ هاى 
گله از مرگ نجات يافت 

زكريا اشكپور سخنگوى 



سرمربی جدید نفت در گفت و گو با قدس

علی کریمی: دوست ندارم با  زد  و بند مربی پرسپولیس شوم
 فوتبال  حمیــد رضا عرب  مصائب علــی کریمی با 
بازگشت دوباره به نفت تهران تازه شروع شده است. او با تیمی 
درهم شکسته مواجه است. تیمی که حتی یک جای خالی 
هم ندارد تا کریمی بتواند بازیکن دلخواهش را جذب کند. 
جادوگر با چالش تازه ای در دوران فوتبال خود مواجه است 
اما امیدوارانه پیش می رود و ســخت روی مدیریت مالکان 
جدید باشگاه نفت حساب کرده است. کریمی با انگیزه های 

بسیاری گام به نفت گذاشته است...
* بعد از5هفتــه دوری ازنفت دوبــاره به این تیم 
بازگشتید. چه شد که دوباره سکان هدایت این تیم 

را برعهده گرفتید؟
روزی که قرار شد با مدیران سابق باشگاه نفت کار کنم تاکید 
کردم که همه چیز باید روی نظم و برنامه باشد اما انگار آقایان 
اعتقادی به نظم و انضباط نداشتند و می خواستند من را هم 
درگیر خودشان کنند. اما غافل از اینکه علی کریمی آدمی 
نیست که تحت هر شرایطی بایستد و کار کند. من به دلایل 
زیادی با مدیران سابق این باشگاه قطع همکاری کردم و رفتم 

تا شاید شرایط مساعد شود وبرگردم.
*حالا شرایط مساعد شده؟

مدیرانی که راس کار قرار گرفته اند از نظر من مورد تاییدند 
و حس می کنم می توانم با آن ها کارکنم. حداقل چیزی که 
ازآن ها خواستم این است که تعهدات مالی همان طورکه در 
قراردادها نوشته شده عمل شود. قرار است این اتفاق رخ دهد 

و موبه مو به قراردادها عمل کنند. 
*اما شــما در همین بــدو ورود گردوخاک کردید 
و بازیکنان زیادی را کنار گذاشــتید. حتی هاشــم 
بیک زاده و حامد آقایــی را هم از تیم اخراج کردید. 

دلیل  این تصمیم ها چیست؟
بازیکنی که برای من بازی می کند باید توانایی کافی داشته 
باشد. من با کســی تعارف ندارم. یعنی از اول زندگی ام این 
طور بودم. تعارف کنم آن وقت باید تــن به هرکاری بدهم. 
این بازیکنانی که اسم بردید از نظرمن توانایی بازی در نفت 
تهران را ندارند و باید بروند. تعجب می کنم که برای بعضی 
از این نام ها چنان تبلیغاتی می شــد کــه تصور می کردی 
طرف بهترین بازیکن پســت خودش اســت اما این ها همه 
بازی های رســانه ای بوده و یکســری اطلاعات غلط. من با 
چشــم ها ی خودم می بینم که این بازیکنان آمادگی کافی 

برای حضوردرتیم مورد علاقه من را ندارند. آن ها باید بروند.
*این تصمیم ها سر آغاز یک انقلاب است؟

ببیند  لیست را تا جایی که توانستند پر کردند و من نمی توانم 
مانور زیادی بدهم.

*منظورتان مدیران قبلی است؟
بله، همان ها هستند. آن ها بدون اینکه آینده نفت برای شان 
اهمیتی داشته باشد فهرست بازیکنان را پرکردند. من الان 

فقط می توانم 2یا 3بازیکن زیر23ســال به خدمت بگیرم. 
حتی برای جذب بازیکن آزاد هم مشــکل دارم. با این حال 
روی نیروهای کارآمد حساب کرده ام و ابایی ازکنارگذاشتن 

نا آماده ها ندارم. 
*چرا مدیران قبلی چنین کاری با نفت کرده اند؟

اتفاقاتی درنفت افتاده که نمی خواهم زیاد آن ها را باز کنم. 
کاری کرده اند که دور از معرفت و جوانمردی بوده. اتفاقاتی 
دراین تیم رخ داده که فقط کمیته انضباطی و کمیته اخلاق 
باید درباره آن تصمیم گیری کننــد. البته آن ها در جریان 

ریز اتفاقاتی که درنفت افتاده هستند. آن ها می دانند که در 
نفت چه شده و قطعا پیگیر ماجراها هستند. من از ته قلبم 
آرزو می کنم که وضعیت باشــگاه ریشه داری همچون نفت 
تهران که خودم هم در جوانی بازیکنش بودم رو به راه شود. 

با مدیریت جدید رسیدن به این مهم دور از ذهن نیست.
*چرا حاضر شدید با وجود این همه مشکل در نفت 

کارکنید؟

من به کار ســالم اعتقاد دارم. اهل زد وبند نیستم و دوست 
ندارم در چنیــن فضایی قرار بگیرم. نفــت را انتخاب کردم 
چون دوســت داشــتم کاری که تا نیمه ها آمدم را به اتمام 

برسانم اما سالم. 
*درحالی روی نیمکت نفت تهران می نشــینید که 
شاید خیلی ازپرسپولیسی ها دوست داشته باشند 
روزی ســر از نیمکت این تیم درآورید. درباره این 

انتظارها چیزی شنیده اید؟
بله، از گوشه و کنارمی شنوم که می گویند کی به پرسپولیس 

می روی؟ این سوال شــاید برای هواداران و رسانه ها جالب 
باشد اما باید حرف هایم را تکرارکنم و بگویم من اهل زد وبند 
نیستم و می خواهم روی شایســتگی های خودم سرمربی 
پرسپولیس شوم. قطعا اگرعلی کریمی خوب کار کند و مربی 
موفقی باشد در آینده به پرسپولیس هم خواهد رسید. این 
طور نیست که من به هردری بزنم تا مربی پرسپولیس شوم. 
من مثل بعضی ها تن به هــرکاری نمی دهم. این درقاموس 
من نیست. می خواهم سالم کار کنم حتی در سخت ترین 
شرایط. ضمن اینکه الان پرسپولیس مربی بزرگی همچون 

برانکو دارد.
*که خیلی خوب هم نتیجه گرفته.

دقیقا. برانکو با پرســپولیس نتایج خوبی گرفته ومن وقتی 
می بینم پرسپولیس سروسامان گرفته خوشحال می شوم. 

امیدوارم که این تیم به نتایج دلخواه برسد و رشد کند.
*حتی در بازی رودر رو با پرســپولیس هم این آرزو 
را دارید؟ شــما به زودی باید رخ در رخ پرسپولیس 

قرار بگیرید.
قطعا وقتی در قالب رقیب مقابل پرسپولیس قرار بگیرم تمام 
تلاشم را خواهم کرد تا بهترین نتیجه را بگیرم. این یک چیز 
ذاتی اســت و من هرقدر هم که پرسپولیسی باشم اما درآن 

بازی برای موفقیت خودم تلاش می کنم. 
*اما در اولین قدم باید با  گسترشــی بازی کنید که 

عمیقا در بحران قرار گرفته.
به هرحال گسترش تیمی اســت که برای بقا  می جنگد اما 
اگر ما قرار باشد به گســترش هم امتیاز بدهیم که آن وقت 
دیگرنباید روی خودمان هیچ حسابی باز کنیم. پس باید با 
قدرت مقابل این تیم به میدان برویم و امتیاز کامل را بگیریم.

*ظاهرا مدیران باشــگاه نفت به شــما گفته بودند 
قرارداد 5ساله امضا کنید.

بله، همین طوراســت اما من قبول نکردم. دوست دارم پله 
به پله جلوبریم.

*برای این باشگاه برنامه بلند مدت دارید؟
من روی آکادمی خیلی حساسم. امیدوارم که شرایط آکادمی 
باشگاه نفت به زودی بهبود یابد. آکادمی خیلی مهم است و 
خودم هم دوست دارم گاهی به تمرین های تیم های پایه بروم 
و به آن ها نکاتی بگویم که به درد آینده شان بخورد. امیدوارم 

که آکادمی نفت به زودی سروسامان یابد.

دژاگه در راه بازگشت به انگلیس؟
نود: اشــکان دژاگه در این فصل هنوز نتوانسته با هیچ تیم باشگاهی 
به توافق برســد و این روزها را بدون تیم سپری می کند. وی که برای 
رسیدن به شــرایط ایده آل بدنی به دنبال تیم اســت از طرف باشگاه 
»شفیلد ونزدی« زیرنظر گرفته شده است. طبق ادعای رسانه  انگلیسی 
HITC باشگاه قدیمی شفیلد برای رسیدن به لیگ برتر همچنان به 
دنبال جذب بازیکن بوده و به علت اتمام پنجره نقل و انتقالاتی چشم 
به بازیکنان آزاد دوخته است. این رسانه از اشکان دژاگه به عنوان یکی 
از گزینه های اصلی کارلوس کارواهال نام برده است. این ستاره ایرانی 

سابقه بازی در انگلیس و تیم  فولام را داشته و با سبک آنها آشناست.

بازی تیم ملی مقابل توگو هنوز قطعی 
نشده است

فارس:   درحالی که رئیس فدراسیون فوتبال چند روز قبل در جمع 
خبرنگاران از برگزاری بازی دوستانه با توگو خبر داده بود هنوز قرارداد 
رســمی برای برگزاری این مسابقه امضا نشده اســت. کی روش در 
نشست خبری پیش از بازی ایران و سوریه درحالی که از برنامه ریزی 
جهت دیدارهای دوســتانه ایران بعد از مرحله مقدماتی جام جهانی 
گلایه مند بود اعلام کرد بازی دوستانه با کنگو را باید لغو شده دانست. 
فدراسیون فوتبال ایران در نظر دارد این بازی در تاریخ ۵ اکتبر برابر با 
۱3 مهر برگزار شود اما به نظر می رسد هنوز فدراسیون توگو برای این 
بازی تصمیمی ندارد. البته فدراسیون فوتبال در حال مکاتبات لازم 

است تا قرارداد برگزاری این مسابقه رسمی شود.

خروج مهرداد پولادی از فهرست تیم 
بانکوک یونایتد 

تسنیم: مهرداد پولادی، بازیکن ســابق تیم ملی فوتبال ایران که 
پس از جام جهانی 20۱4 برزیل راهی تیم الغرافه قطر شده بود چند 
ماه قبل با ترک این کشور کوچک حوزه خلیج فارس به تیم بانکوک 
یونایتد در لیگ برتر تایلند پیوســت. پولادی پس از چند بازی برای 
این تیم مطرح تایلندی دیگر در فهرست بانکوک یونایتد دیده نشد. 
در این میان سایت رسمی این باشگاه نام و تصویر مهرداد پولادی را 
از فهرست بازیکنان خود نیز حذف کرده است. تیم بانکوک یونایتد 
هم اکنون رتبه دوم جدول رده بندی لیگ برتر تایلند را در اختیار دارد.

زنوزی: دهان باز کنم ۲ بازیکن فوتبال 
را کنار می گذارند

تسنیم: مالک باشــگاه گســترش فولاد انتقاد تندی به بازیکنان 
سابق خود یعنی شهرام گودرزی و محمد ابراهیمی بیان کرده است. 
بازیکنانی که اکنون برای تراکتورسازی بازی می کنند و در مصاحبه 
با رســانه ها از انتظار برای گرفتن طلب مالی خود از گسترش گفته 
بودند. محمدرضا زنوزی می گوید: انتظــار من هم از آنها این بود که 
این مصاحبه ها را نمی کردند. در جریان مشــکلات آنها نیستم، اما از 
گودرزی و ابراهیمی انتظار ندارم با تحریک و حرف یک سری از افراد 
علیه گســترش فولاد مصاحبه کنند. این دو بازیکن هم مشکلاتی 
داشتند که من تاکنون چیزی از آن نگفتم، چون دهان باز کنم، آنها 
باید فوتبال را کنار بگذارند. راه حل این مشــکلات این اســت که به 
باشگاه بروند و مشکلات خودشان را حل کنند، نه اینکه به فاز دیگری 

بزنند و علیه باشگاه مصاحبه کنند.

ناظم الشریعه: از من برای انتخاب 
بهترین ها نظرخواهی نشد

مهر: سرمربی تیم ملی فوتســال ایران می گوید از وی برای انتخاب 
بهترین های فوتسال نظرخواهی نشده اســت. محمد ناظم الشریعه 
که در این مراسم حضور پررنگی به عنوان اهداکننده جایزه ها داشت 
می گوید: ابتدا باید بگویم تمام بازیکنانی که در تیم ملی حضور دارند، 
لایق هســتند که به عنوان بهترین انتخاب شوند. با این حال بنده در 
جریان ساز و کار انتخاب بهترین ها نبودم و تا آخرین لحظه نمی دانستم 
چه کسانی انتخاب خواهند شد. انتخاب بهترین های فوتسال دست 

هیئت رئیسه سازمان لیگ بود و حتی از من هم نظرخواهی نکردند.

نوروزی: گمانه زنی در مورد زمان 
بازگشت مصدومان مبنایی ندارد

سایت باشگاه استقلال: دکتر امین نوروزی معاون پزشکی باشگاه 
استقلال شایعات منتشر شده در خصوص زمان بازگشت مصدومان 
استقلال را رد کرد.  نوروزی در همین خصوص گفت: شایعاتی منتشر 
شــده در فضای مجازی، مبنی بر زمان بازگشت مصدومان استقلال 
به میادین، که چنین چیزی درســت نیست. در مورد زمان بازگشت 
بازیکنان آسیب دیده، فقط با انجام تست های ویژه در روزهای آینده 
می توان نظر داد و سایر گمانه زنی ها مبنایی ندارد. در این مورد حتماً 

از طریق سایت باشگاه استقلال اطلاع رسانی خواهد شد.

السومه: کار پرسپولیس را در نیمه اول 
تمام می کنیم

ورزش: مهاجم سوری الاهلی عربستان پیش از دیدار با پرسپولیس 
برای شاگردان برانکو خط و نشان کشید. عمر السومه می گوید: تمام 
تلاشمان را می کنیم تادر نیمه اول بازی کار پرسپولیس و صعودمان به 
مرحله نیمه نهایی را تمام کنیم. کادر فنی تلاش زیادی را در تمرینات 
کرد و تمام بازیکنان برای دیدار مقابل پرسپولیس در آمادگی کامل 

به سر می برند.

نظرمحمدی: من مثل چسبیده های 
فوتبال رشت نیستم

فارس: بعد از استعفا از سمت ســرمربیگری سپیدرود رشت، علی 
نظرمحمدی دلایل خود را برای ایــن تصمیم بیان کرد. او می گوید: 
دوست دارم سپیدرود در لیگ برتر باقی بماند و فوتبال شهرم همواره 
در بالاترین سطح قرار بگیرد. من مثل چســبیده های فوتبال شهر 
رشت نیستم که می خواهند به هر قیمتی در تیم سپیدرود و فوتبال 
شهر رشت باقی بمانند. در 3 فصل گذشته سپیدرود را بدون بودجه 
آنچنانی حفظ کردم، با تلاش خودم و همکارانم و بازیکنان سپیدرود و 
همچنین حمایت و همدلی که در استان گیلان به وجود آمد توانستیم 
سپیدرود را از لیگ 2 به لیگ برتر برســانیم اما متاسفانه اکنون جو 
مسمومی توسط برخی از آدم ها در شهر رشت و سپیدرود رواج پیدا 
کرده من هم ترجیح دادم برای حفظ آرامش سپیدرود از این تیم بروم 

و هرگز کنار سپیدرود نباشم. 

ضد حمله

جلالی: خرابکاری مان را باید مقابل پرسپولیس 
جبران کنیم

ورزش: ســرمربی تیم پیکان ابراز امیدواری کرد که شــاگردانش شکست 
3-۱ مقابل بادران را در دیدار مقابل پرســپولیس جبران کنند. مجید جلالی 
می گوید: در جام حذفی، مهم قدرت تیم ها نیست.  شــاید تیم هایی وجود 
داشته باشند که ستاره دارند، اما فکر می کنم جام حذفی جام اراده هاست. 
فکر می  کنم بازیکنان با ســابقه ما تیم بادران را دست کم گرفته بودند. اما 
فکر می کنم بتوانیم در بازی مقابل پرسپولیس این خرابکاری و باخت مان 
را جبران کنیم، چــون آنها بهترین تیــم ایران هســتند و قابلیت زیادی 

دارند. می توانیم مقابل آنها خودمان را شــکوفا کنیم.

کی روش: ایران سرزمین گل است
ورزش: سرمربی تیم ملی در مصاحبه ای با سایت دی ان کشورش از زندگی و حضور در ایران 
می گوید. کارلوس کی روش در خصوص ایران معتقد است: ایران مناطق ساحلی زیادی دارد 
اما این کشور، سرزمین گل است. ایرانی ها در کل زیاد انگلیسی بلد نیستند. واژه هایی مثل 
»از تو خوشم می آید« یا »رویت حساب می کنم«،  به ساده ترین شکل ترجمه می شوند که 
همین »دوستت دارم« هست.اکنون این واژه »دوستت دارم« معنای متفاوتی دارد که فقط 
بار معنای عاطفی ندارد. کی روش در ادامه در مورد نقش گل در زندگی ایرانیان می افزاید: در 
ایران مرسوم است که مردان گل می دهند.مردم آنجا کلا به هم زیاد گل می دهند.هیچکس 
به خانه دیگری بدون گل نمی رود. گل همه جا برای فروش هســت.گل در واقع بخشی از 
زندگی مردم ایران است. من هم گل دادن را دوســت دارم. البته در ایران حتی آقایان هم 
موقع دیدن همدیگر آنگونه که در آسیا مرسوم است، با یکدیگر روبوسی می کنند و گل هم 
می دهند. گاهی برخی آقایان با من روبوسی می کنند و می گویند ارادت داریم و گل می دهند. 

خلاصه به خصوص بعد از مسابقات، باغچه هتل محل اقامتم مملو از گل می شود. 14

تلگرامی

1

   با توجه به اصرار تیم ملی کره جنوبی برای بازی با روس ها در مسکو، بازی 
روسیه و ایران به ورزشگاه شهر کازان انتقال داده شد.

   امیر عابدزاده که شنبه هفته گذشته در دیدار جام حذفی ماریتیمو نخستین 
بازی فصل جدیدش را انجام داده بود، در مسابقه امشب برابر ریو آوه مثل چهار 

مسابقه قبل لیگ پرتغال نیمکت نشین شده است.
   علیرضا حقیقی دروازه بان اسکیلســتونا بعد از بازی برابر استرســوند 
به دلیل مصدومیت از ناحیه ســر به بیمارســتان انتقال یافت. در این بازی 
سامان قدوس سومین گل تیمش در پیروزی ســه بر صفر را به تیم علیرضا 

حقیقی زد.
   گل دقیقه هفتم سیاه جامگان به برق شیراز نوین که در نهایت با پیروزی سه 

بر یک نماینده مشهد همراه بود، در حالی به ثمر رسید که بازیکن برق مصدوم بود 
و شیرازی ها به خاطر توقع بیرون زده شدن توپ، بعد از این گل به داور اعتراض 

شدیدی کردند.
   سیدحسین حسینی که در اعتراض به نیمکت نشینی از لیست استقلال 
برای بازی با گل گهر خط خورده بود، امروز به محل تمرین رفت؛ ولی منصوریان 
به او اجازه تمرین گروهی نداد تا به این شــکل دروازه بان جــوان تیم خود را 

جریمه کند.
   آرش برهانی که چند وقتی است تمرینات داماش تهران را زیر نظر گرفته، 
امروز با حضور در هیئت فوتبال استان تهران قرارداد خود را با این تیم  به ثبت 

رساند.

   بعد از بحران های مالی ناشی از فسخ قرارداد با خطوط هوایی قطرایرویز به 
خاطر بحران های سیاسی این کشور با عربستان، باشگاه الاهلی در آستانه سفر 
به ابوظبی قراردادی با هواپیمایی سعودی امضا کرد و با شارژ ۱2 میلیون دلاری 

مواجه شد.
   سینا عشوی هافبک تیم فوتبال تراکتورسازی به دلیل عمل جراحی که روی 
زانوی خود انجام داده حدود 3 ماه از میادین دور است و نمی تواند تراکتورسازی 

را همراهی کند.
   پرتاب های آکروباتیک محمد قریشی بازیکن تیم خونه به خونه این روزها 

به سوژه رسانه ها تبدیل شده است.
   داوران چینی دیدار پرسپولیس و الاهلی را قضاوت خواهند کرد.

تارتار: دوست ندارم 
منصوریان به من ببازد 

و برود!
ورزش سه: ســرمربی پارس جنوبی جم 
اعلام کرد تیمش مقابل استقلال با هدف 
برد بازی می کند اما امیدوار است منصوریان 

بعد از این بازی نیز به کارش ادامه دهد. مهدی 
تارتار می گوید: با وجود اینکه انتظارات از ما نباید بالا باشد اما دوست داریم در رقابت بالای 
جدول کم نیاوریم و در این راه تنها هدفمان شکست استقلال است. قطعا بی پروا بازی 
می کنیم و برای پیروزی می جنگیم. وی افزود: هرگز دوست ندارم اگر برنده بازی پارس 
جنوبی و استقلال ما بودیم، منصوریان برکنار شود. خیلی از مواقع برایم پیش آمده که 
ما یک تیم را شکست دادیم و مربی اش تغییر کرده است. این ناراحت کننده است، چون 

شاید برای خودم هم اتفاق بیفتد.

پیوس ومقایسه 
پرسپولیس فعلی با 

تیم دهه ۶۰
فارس: پیشکسوت باشــگاه پرسپولیس 
معتقد اســت تیم فعلی پرسپولیس خیلی 
تیم خوبی است اما برای رســیدن به تیم 

دهه ۶0 که بهترین تیم تاریخ این باشگاه بود 
حالاحالاها کار دارد. فرشاد پیوس می گوید: این تیم شرایط خیلی خوبی دارد اما واقعا 
تیم دهه ۶0 پرسپولیس بهترین تیم تاریخ بود که یک سر و گردن از همه تیم ها بالاتر بود. 
رفاقت و دوستی در این تیم موج می زد و از درون زمین تا روی نیمکت همه چیز داشتیم. 
آن تیم دهه ۶0 یک تیم تاریخی بود که دیگر تکرار نمی شود. حتی مردم و هواداران هم 
روی آن تیم نظر دیگری دارند. تیم فعلی می تواند به آن تیم دهه ۶0 نزدیک شــود اما 

حالاحالاها باید بدوند تا به آن تیم برسند!

بیک زاده: از کریمی 
ناراحت نیستم اما 

سرگردان شدیم
فارس: بعد از کنار گذاشته شدن از ترکیب 
تیم نفت تهران توسط علی کریمی سرمربی 
جدید این تیم، هاشــم بیک زاده می گوید 

با اینکه دچار مشکل شده است اما از این کار 
کریمی ناراحت نشده است. او می افزاید: من مشکلی از این بابت ندارم و از علی کریمی 
هم ناراحت نیستم اما فقط یک نفر تکلیف ما را روشن کند چون تیم ها همه بسته شده اند 
و ما سرگردان و بلاتکلیف شدیم. ای کاش زودتر اطلاع می دادند تا تکلیف نقل وانتقالات 
روشن نمی شد و ما می توانستیم به تیم دیگری برویم. من از فدراسیون فوتبال می خواهم 
فکری به حال این مســئله کند یا تبصره ای برای بازیکنان نفت بگذارد چون وقتی یک 

مربی بعد از ۵ هفته می آید و بازیکن را نمی خواهد آن بازیکن باید چه کاری انجام دهد؟
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ورزشـــی

نگاهی به ترکیب تیم های مرحله یک هشتم نهایی
قاتلین دسته اول

آیا سید جلال از فوتبال خداحافظی می کند؟
ورزش : زمزمه خداحافظی کاپیتان تیم فوتبال پرسپولیس هرچند از سوی هیچ یک از 

مسئولان باشگاه تائید نشد اما به نظر می آید نزدیک به واقعیت باشد.
سید جلال که از مدت ها پیش دچار مصدومیتی سخت شد پس از گذراندن دوران نقاهت 
آماده بازی شد اما به دلیل بالا رفتن سنش قادر نیست فشار سنگینی را تحمل کند از این 

رو برانکو به وی استراحت داد تا فقط در مواقع ضروری از او استفاده کند. 
در تیم ملی فوتبال نیز چنین اتفاقی برای ســید جلال رقم خورد. کارلوس کی روش با 
وجود علاقمندی بسیار زیادی که به سید جلال داشت او را روی نیمکت تیم ملی قرار 
داد تا بازیکنان جوان تر از او به میدان بروند. حالا برخی نزدیکان او به وی توصیه کردند 
از دنیای فوتبال خداحافظی کند چون ممکن است با شرایط کنونی مجبور شود نیمکت 

نشینی های طولانی را در فوتبال ایران تجربه کند .
حالا باید دید آیا او متقاعد خواهد شــد که از فوتبال خداحافظــی کند یا این که وی با 
همین روند تا پایان فصل باقی خواهد ماند تا آخرین فصل فوتبالی خود را به این ترتیب 
ســپری کند. البته بحث حضور در جام جهانی نیز او را وسوســه  می کند تا تلاش کند 

برای بازگشت. 

آمار خوب پرسپولیس در امارات
آی اسپورت : پرسپولیس در تاریخ لیگ قهرمانان آســیا نتایج بسیار خوبی در کشور 
امارات و البته تیم های اماراتی گرفته اســت. در واقع پرسپولیس فقط یک بار در فصل 
20۱۱ این مسابقات در امارات به الوحده 2-0 باخت. در آن فصل پرسپولیس در گروهش 
آخر شد اما سرخ ها انتقام آن شکست را همین چند ماه پیش از الوحده در امارات گرفتند 
و 3-2 این تیم را شکست دادند. پرسپولیس فصل بعد هم در امارات تیم الشباب را ۱-3 

مغلوب کرد. 

نود: هشت تیم لیگ برتری در همان بازی اول خود در 
جام حذفی شکست خوردند و از گردونه این رقابت ها 
کنار رفتند.فولاد خوزستان، پارس جنوبی جم، سایپا، 
ذوب آهن، ســپیدرود و پیکان توسط تیم های دسته 

اولی حذف شدند.
ســپاهان و پدیده هم به دســت لیگ برتری ها کنار 

رفتند.
در مرحله یک شــانزدهم نهایی این مسابقات شاهد 
هشــت دوئل بین تیم های لیگ برتــری و لیگ یکی 
بودیم که لیگ یکی ها حریفان صاحب نام خود را نقره 
داغ کردند و در شــش رویارویی از این هشت مصاف 
برتری با تیم هایی بود که در دســته پایین تر حضور 

داشتند.
 فجر سپاسی که در پایین جدول لیگ دسته یک حضور 
دارد موفق شد در اصفهان تیم مدعی ذوب آهن را حذف 
کند. دایی و تیمش مغلوب اکسین شدند، پارس جنوبی 
جم تیم مقتدر لیگ برتر در خانه به نســاجی مازندران 

باخت و ....
در این میان تنها اســتقلال تهران و سیاه جامگان از 

دست لیگ یکی ها جان سالم به در بردند.
هم اکنون چهره ۱4 تیم حاضر در مرحله یک هشتم 

نهایی جام حذفی مشخص شــده است، دو تیم دیگر 
برنده دیدارهای پرسپولیس-نفت تهران و نفت مسجد 

سلیمان- گسترش فولاد تبریز خواهند بود.
از بین ۱4 تیم صعود کرده پنج تیم لیگ برتری اند از 
آنجا که بازی پرسپولیس-نفت تهران یک نبرد لیگ 
برتری است قطعا شــش تیم مرحله یک هشتم لیگ 

برتری خواهند بود.
 در بین ۱۶ تیم برتر جام حذفی دو تیم دسته دومی گل 
ابریشم تهران و داماش گیلانیان هم دیده می شوند که 
به لطف قرعه مطلوبشان تا این مرحله پیشروی کرده اند.

هفت تیم لیگ یکی هم تــا اینجای کار به مرحله یک 
هشتم رســیده اند. برنده دیدار نفت مسجد سلیمان- 
گسترش فولاد مشخص می کند که در مرحله بعدی 
برتری به سود لیگ یکی ها خواهد شد یا خیر. نفت اگر 
در خانه گسترش قعر جدولی را شکست دهد ترکیب 
تیم هــای مرحله یک هشــتم نهایی بــه این صورت 

خواهد شد؛
لیگ برتر:۶، لیگ دسته اول:۸، لیگ دسته دوم:2

گسترش اما اگر پیروز بازی با نفت مسجد سلیمان شود 
ترکیب به این صورت در می آید؛

لیگ برتر:۷، لیگ دسته اول:۷، لیگ دسته دوم:2

لیگ برتری ها در بهترین حالت تعدادشان با لیگ یکی ها 
برابر خواهد شد. نفت مسجد سلیمان می تواند کاری 
کند که مسابقات مرحله یک شــانزدهم نهایی شبیه 
دیدارهای لیگ دسته اول شــود. نفت اگر گسترش را 
ببرد ۱0 تیم لیگ برتری یک شانزدهم را نخواهند دید.

ترکیب تیم های مرحله یک هشتم نهایی
لیگ برتری ها: اســتقلال تهران، استقلال خوزستان، 
نفت آبــادان، ســیاه جامگان، تراکتورســازی تبریز، 

پرسپولیس/نفت تهران
لیگ یکی ها: نساجی مازندران، اکســین البرز، فجر 
سپاسی، خونه به خونه بابل، ایرانجوان بوشهر، بادران، 

ملوان بندر انزلی
لیگ دویی ها: گل ابریشم تهران، داماش گیلانیان

۹ استان در مرحله یک هشتم نهایی نماینده خواهند 
داشت که استان اصفهان بدون نماینده است.

 تهران 4 نماینده خواهد داشــت، خوزستان فعلا دو 
نماینده دارد مانند گیلان و مازندران، نفت مســجد 
سلیمان می تواند تعداد خوزستانی ها را به سه برساند.

از بین دو تیم نفت مســجد سلیمان) دســته اول( و 
گســترش فولاد تبریز) لیگ برتر( نیز یک تیم به این 

جمع اضافه خواهد شد.



تكليف نماينده خراسان در ليگ برتر امروز مشخص مى شود

70 واليباليست پشت خط مانده در انتظار !
 واليبال  سينا حســينى  سرنوشت 
نماينده خراســان رضوى براى شــركت در 
رقابت هاى ليگ برتــر واليبــال در هاله اى 
از ابهام قــرار دارد. هرچند مســئولان هيئت 
واليبال مدعى هســتند كه مــا در فصل آتى 
رقابت هاى ليگ برتر شــركت خواهيم كرد 
و نماينده اســتان در جدول رقابت هاى ليگ 
برتــر حضور خواهد داشــت امــا از اظهارات 
عجيب و غريب رئيــس هيئت واليبال اينطور 
برداشت مى شود كه سرنوشت اين تيم بسيار 
عجيب و غريب اســت و مشــخص نيست آيا 
مجوز لازم بــراى حضور اين تيــم در رقابت 
هاى ليگ برتر صــادر خواهد شــد يا خير؟!
به جــرات مى تــوان گفت مدل تيــم دارى 
مشهدى براى شــركت در رقابت هاى فصل 
جديد يكى از عجيب ترين روش هاى تيم دارى 
است. آنها در حالى كه نه مديرعامل باشگاه خود 
را مشخص كردند نه بازيكنان خود را ، فقط به 
ارائه يك درخواست براى شــركت تيم ليگ 
برترى در مسابقات بسنده كردند و منتظرند 
اگر فدراسيون و سازمان ليگ اجازه حضور در 
رقابت ها را به نماينده مشهد داد اول بازيكنان 
را انتخاب كنند، سپس براى انتخاب سرمربى 

و مديرعامل وارد عمل شوند.
رفتارى كه با هيچ ساز و كار حرفه اى همخوانى 
ندارد اما رئيس هيئت واليبال خراسان رضوى 
اعتقاد دارد هيچ مشكلى براى واليبال خراسان 
به وجود نمى آيد چون همه چيز از قبل برنامه 
ريزى شده و حساب شده پيش خواهد رفت! 

حسين زاده، به عنوان متولى حوزه واليبال در 
اين خصوص به خبرنگار قــدس مى گويد: ما 
مى بايست پيش از هر اقدامى تقاضاى كتبى 
خود را براى حضــور در رقابت هاى ليگ برتر 
ارائه مى كرديم به هميــن دليل موضوع را به 

صورت كتبى به فدراسيون اعلام كرديم و قرار 
است تا پايان وقت ادارى امروز به ما اعلام كنند 
كه ما مى توانيم در مسابقات ليگ برتر شركت 
كنيم يا اينكه قــادر به حضــور در ليگ برتر 
نيســتيم، لذا از آنجا كه هيچ چيزى مشخص 
نيست و سرنوشت شركت در مسابقات روشن 
نيست فعلا اقدامات بعدى را انجام نداديم اما 
جاى هيچ گونه نگرانى وجود ندارد و همه چيز 

تحت كنترل است!»
باشــگاهى كه نه مديرعامــل دارد نه 

سرمربى!

وى در ادامه در پاســخ به اين سوال كه چطور 
مى توان از تيمى كه هنوز اســتانداردهاى  لازم 
را  براى حضور در مسابقات رسمى ندارد انتظار 
درخشش داشت، گفت:« من در جريان مسائل 
ريز باشگاه نيستم اما مى دانم كه اين مجموعه 
داراى هيئت مديره قانونى اســت اما آنها هنوز 
مديرعامل و سرمربى را انتخاب نكردند اين اتفاق 
هم به دليل اين اســت كه آيا فدراسيون به آنها 
مجوز حضور در ليگ را خواهد داد يا نه؟ اما قطعا 
اگر مجوز صادر شود هيئت مديره سرمربى و پس 
از آن مديرعامل را انتخاب خواهند كرد تا مشكلى 

براى استانداردسازى روى ندهد.»
تيم دارى مشاركتى نماينده خراسان

اما موضوع كليدى كه گفته مى شود به احتمال 
زياد مانع از صدور مجوز حضور در ليگ شود، 
بحث هزينه ها  و درآمدزايى اين مجموعه است. 
از قرار معلوم مسئولان اين تيم تصميم دارند 
براى كنترل هزينه هاى تيم دارى هزينه هاى 
اين تيم را به صورت مشاركتى تامين كنند تا 
فشار به يك مجموعه وارد نشود، به عنوان مثال 
هزينه هاى سفر توسط يك شركت مسافرتى 
تامين شــود، هزينه هاى اقامت در شهرهاى 

ديگر برعهده يك مجموعه هتلى باشد، هزينه 
البسه ورزشى برعهده يك شــركت توليدى 
البسه ورزشى باشد تا به صورت مشاركتى اين 

تيم اداره شود.
70 بازيكن پشت خط مانده

يكى ديگر از نكات بحــث برانگيز در خصوص 
چگونگى حضور اين تيم در رقابت هاى ليگ 
برتر، موضوع خريد بازيكن است. در شرايطى 
كه بيشتر بازيكنان شاخص به تيم هاى مدعى 
پيوســته اند و تمرينات خود را با اين تيم ها 
آغاز كردنــد هيچ بازيكنى بــه عنوان بازيكن 
ثابت با تيم مشــهدى قرارداد نبسته است و 
اين بيم و نگرانــى وجود دارد كــه بازيكنان 
بدون تيم و پشــت خط مانده به عضويت اين 
باشگاه مشــهدى در بيايند. اما رئيس هيئت 
واليبال خراســان رضوى اعتقاد دارد كه 70 
بازيكن بزرگ واليبال كه سابقه حضور در ليگ 
برتر را دارند در حال حاضر پشــت خط مانده 
اند و كافيســت ما با آنها تمــاس بگيريم تا به 
مشهد بيايند، وى در اين خصوص مى گويد: 
ما بازيكنان خوبى را مدنظــر داريم كه قطعا 
بلافاصله پس از صدور مجوز شركت در رقابت 
هاى ليگ برتر از سوى سازمان ليگ با آنها وارد 
مذاكره خواهيم شد و قرارداد آنها ثبت مى شود 

لذا جاى هيچ گونه نگرانى وجود ندارد!»
وقتى تلفن آقاى رئيس خاموش شد!

ابهامات ديگــرى هم در خصــوص اين تيم 
بلاتكليف وجود داشت كه بنا داشتيم از رئيس 
هيئت واليبال خراســان رضوى ســوالاتى را 
مرتبط با آن مطرح كنيم اما حســين پور به 
صورت كاملا خودجوش پس از اينكه سوالات 
چالشى آغاز شد تلفن همراه خود را خاموش 
كرد . فقط اميدواريم شارژ گوشى ايشان تمام 

شده باشد يا ....

سرمربى تيم ملى واليبال: بازيكنان را  
در پست هاى جديد آزمودم

سايت فدراسيون: ســرمربى تيم ملى واليبال ايران بــا بيان اينكه در 
ســت هاى پايانى ديدار با تيم «جى تكت اســتينگز» ژاپن بازيكنان را 
در پســت هايى متفاوتى آزمودم، گفت: بازى در اين پست ها براى ملى 
پوشان ايران دور از واقعيت بود و در موقعيت دشوارى قرار گرفتند.  ايگور 
كولاكوويچ گفت: اين بازى، تمرينى برابر يكى از باشگاه هاى ژاپن بود كه 
يك ستاره به نام كازيسكى داشت. در ســت اول كمى با بازى آنها ناآشنا 
بوديم و نتوانستيم خود را هماهنگ كنيم چون مكتب واليبال آنها كاملاً با 
ايران متفاوت است. وى گفت: همانطور كه گفتم آنها را در پست هايى قرار 
دادم كه برايشان دور از واقعيت بود و در موقعيت دشوارى قرار گرفتند. به 
همين خاطر بود كه از ست پنجم به بعد فرصت را از دست داديم و ژاپنى ها 
شايسته تر ظاهر شدند و پيروز شدند. اما تكرار مى كنم كه براى ما مهم 
اين است كه سه ساعتى را در زمين تمرين و برابر اين تيم دست و پنجه 

نرم كرديم و براى بازيكنان اين بازى مفيد واقع شد.

دبير فدراسيون واليبال خبر داد
كولاكوويچ قطعا در ايران ماندنى است

ورزش: دبير فدراسيون واليبال گفت: كولاكوويچ برخلاف گفته برخى 
تمايل زيادى به جوانگرايى در تيم ملى داشت. محمود افشاردوست گفت: 
بعد از رقابت هاى بين قاره اى درباره كولاكوويچ تصميم مى گيريم. بحث 
من در مصاحبه اى كه انجام دادم، اين بود كه اين مســابقات ســومين 
تورنمنتى است كه تيم ملى با كولاكوويچ شــركت مى كند و بعد از آن 
مى توانيم ارزيابى مناسبى از عملكرد ســرمربى تيم ملى داشته باشيم. 
قرارداد كولاكوويچ با فدراسيون 2 ساله است و فعلا هم ما به اين قرارداد 

پايبند هستيم و هم اين مربى. مشكلى براى ادامه همكارى وجود ندارد.

عرب: بازهم ركورد  10 هزار متر  را مى زنم
ورزش: بانوى ركورد دار 10 هزار متر ايران براى ركوردشكنى در رقابت هاى 
آتى برنامه ريزى كرده است.  پريسا عرب دونده دوى 10 هزار متر بانوان ايران 
موفق شد در جريان برگزارى مرحله دوم رقابت هاى دو و ميدانى قهرمانى 
باشگاه هاى كشور، ركورد ملى و باشگاهى 10 هزار متر ايران را بشكند.  وى  
گفت: برنامه هايم را براى ثبت يك ركورد جديد ديگر در 5000 متر و 10 هزار 
متر در مرحله نهايى رقابت هاى ليگ گذاشته ام  و مى خواهم بازهم ركورد 
بزنم. از فدراسيون و سازمان تيم هاى ملى مى خواهم نگاهى متفاوت تر از پيش 
به دوهاى استقامت بانوان داشته باشند. ما پتانسيل موفقيت در آسيا را داريم و 

فقط توجه و حمايت مى خواهيم.  

اشتباه عجيب فدراسيون بسكتبال
مشحون: تاريخ مسابقات را به ما نگفته بودند

ايسنا:  با اينكه قرار بود تيم بسكتبال مردان در بخش 3 نفره در بازى هاى 
داخل ســالن حضور پيدا كند، يك اشــتباه عجيب و تداخل در برنامه 
تيم هاى باشگاهى و ملى باعث انصراف اين تيم شده است.  ماجرا از اين قرار 
بود كه چندى پيش مسئولان فدراسيون بسكتبال به درخواست كميته 
ملى المپيك براى حضــور پرقدرت تيم بســكتبال 3 نفره در بازى هاى 
داخل سالن اسامى 4 ملى پوش اعزامى به اين مسابقات را اينگونه اعلام 
كرد: سجاد مشايخى، بهنام يخچالى، محمد جمشيدى و روزبه ارغوان. 
اين اسامى در شرايطى اعلام شد كه 3 بازيكن از اين 4 نفر بايد همزمان 
با بازى هاى داخل ســالن در رقابت هاى جام باشگاه هاى آسيا در تركيب 
پتروشــيمى به ميدان بروند. همين موضوع در نهايت باعث انصراف تيم 
بسكتبال مردان از بازى هاى داخل سالن آسيا شد. محمدرضا مشحون 
گفت:  چند ماه قبل كه از ما اســامى ملى پوشــان را خواســتند، تاريخ 
مسابقات مشخص نبود. از سوى كميته ملى المپيك هم گفته بودند تيمى 
در مسابقات شركت كند كه قهرمان شود. ما هم اسامى بهترين نفرات خود 
را داديم. چندى پيش كه متوجه شديم زمان اين رقابت ها با مسابقات جام 
باشگاه هاى آسيا تداخل دارد، خواســتيم تركيب تيم را تغيير دهيم؛ اما 
مسئولان برگزارى بازى هاى داخل سالن آسيا به ما گفتند اجازه چنين 

كارى را نداريد و بايد با همان تركيب اوليه در اين رقابت ها شركت كنيد.

خبر

سهشنبه 21 شهريور  ليگ قهرمانان آسيا
 الاهلى عربستان - پرسپوليس

 ساعت: 19:45 زنده از شبكه سه

سهشنبه 21 شهريور ليگ قهرمانان اروپا
 آاس رم - اتلتيكومادريد

 ساعت: 23:15 زنده از شبكه ورزش

سهشنبه 21 شهريور ليگ قهرمانان اروپا
 بارسلونا - يوونتوس

 ساعت: 23:15 زنده از شبكه سه

چهارشنبه 22 شهريور  ليگ قهرمانان اروپا
 رئال مادريد - آپوئل نيكوزيا

 ساعت: 23:15 زنده از شبكه ورزش

انگليس - ليگ برتر
منچسترسيتى 5  ...................................................................... 0 ليورپول
 ساوتهمپتون 0 ...................................................................... 2 واتفورد
 آرســنال 3 ...................................................................... 0 بورنمــوث
 برايتون 3 ...................................................................... 1 وست برومويچ
 اورتــون 0 ...................................................................... 3 تاتنهــام
 لسترســيتى 1 ...................................................................... 2 چلسى
 استوك سيتى 2 ...................................................... 2 منچستريونايتد

اسپانيا - لاليگا
 رئال مادريــد 1 ...................................................................... 1 لوانتــه
 والنسيا 0 ...................................................................... 0 اتلتيكومادريد
 ســويا 3 ...................................................................... 0 ايبــار
 بارســلونا 5 ...................................................................... 0 اســپانيول

ايتاليا - سرى آ
 يوونتــوس 3 ...................................................................... 0 كيــه وو

 آلمان - بوندسليگا
 فرايبــورگ 0 ...................................................................... 0 دورتموند
 مونشن گلادباخ 0 .............................................................. 1 فرانكفورت
 آگزبــورگ 3  ...................................................................... 0 كلــن
 ماينتس 3 ...................................................................... 1 بايرلوركوزن
 وولفســبورگ 1 ...................................................................... 1 هانوفر
 هافن هايم 2 ...................................................................... 0 بايرن مونيخ
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 تمجيد يك سايت روس از 
نابغه ايرانى 

يزدانى، پسرى حريص در كسب پيروزى
ورزش: يك ســايت روس به تمجيد عملكرد حســن يزدانى در 

مسابقات كشتى آزاد جهان پرداخته اســت.  چند هفته بعد از پايان 
رقابت هاى جهانى كشــتى 2017 در پاريس، همچنان سيل تعريف و 
تمجيدها از نابغه ايرانى ادامه دارد. اى ســايت نوشت: حسن يزدانى در 
سه سال گذشته توانسته صاحب مدال هاى جهانى شود و يكى از نكات 
حائز اهميت اين است كه وى توانسته هر سال با تغيير وزن به مدال 
برسد. كسب مدال طلاى يزدانى در وزن 70 كيلوگرم رقابت هاى 

جهانى در سال 2015 در آمريكا، و كسب مدال هاى طلاى 
المپيك و جهــان در دو وزن 74 و 86 كيلوگرم يك 

ركورد براى اين كشــتى گير محسوب مى 
شود.

ليگ 
جهانى كاراته وان آلمان

مهدى زاده مدال برنز را بر 
گردن آويخت 

 ورزش: كاراته كا وزن منهاى 60 كيلوگرم كشورمان مدال برنز ليگ 
جهانى كاراته وان آلمان را از آن خود كرد.

  در رقابت هاى ليگ جهانــى كاراته وان آلمان، امير مهــدى زاده كاراته 
كا وزن منهاى 60 كيلوگرم در جدول شــانس مجدد به مصاف ولادمير 
كلاشينكوف از روسيه رفت و با نتيجه 6 بر صفر به برترى رسيد و مدال 

برنز اين مسابقات را از آن خود كرد.
 مهدى زاده   حريفانى از ايتاليا، مصر ، ازبكســتان و ايتاليا را 

شكست داد و در نيمه نهايى مغلوب بروس داگلاس از 
برزيل دارنده 2 طلا، 1 نقره و 1 برنز جهان 

شد. 

رئيس فدراسيون قايقرانى : 
سال موفقى برايمان  رقم 

خورد
ورزش: رئيس فدراسيون قايقرانى گفت: اميدواريم شرايط طورى پيش برود 

كه در المپيك 2020 به مدال برسيم. قايقرانى بعد از چند سال بلاتكليفى كه 
در راس فدراسيون تجربه كرد، در ماههاى اخير به موفقيت هاى چشمگيرى دست 
پيدا كرده است. اولين مدال تاريخ قايقرانى توسط محمدنبى رضايى در رقابت هاى 
قهرمانى جوانان جهان و همچنين كسب مدال برنز جهان در رده بزرگسالان براى 
اولين بار توسط عادل مجللى با درخشش قايقرانان ايرانى در رقابت هاى روئينگ 

قهرمانى آسيا همراه شــد. غلامرضا امينى گفت: اين موفقيت با تلاش دسته 
جمعى كسب شده و كار شخص من نيست. هم ملى پوشان زحمت كشيدند 

و هم وزارت ورزش و كميته ملى المپيــك انصافا حمايت خوبى از 
قايقرانى داشتند. اميدوارم بعد از موفقيت تيم ملى روئينگ 

تيم هاى آبهاى آرام و كانوپولو هم در رقابت هاى 
آتى موفق عمل كنند.
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كوين ده بروين ستاره منچسترســيتى بعد از عملكرد 
درخشان در بازى مقابل ليورپول و دادن دو پاس گل، در 
فيس بوك خود به گابريل خسوس كه در حال خوشحالى 
بعد از گل به شكل تلفن صحبت كردن است، گفت كه اگر 

پاس گل ديگرى مى  خواهد با او تماس بگيرد!

مرتضى پورعلى گنجى مدافع ملى پوش تيم السد قطر 
بعد از قهرمانى در سوپرجام باشگاه هاى اين كشور، 
در استورى اينستاگرام خود با انتشار عكسى از مدال 

قهرمانى اين مسابقات، خداى خود را شكر كرد.

آندره گومز هافبك بارسلونا با انتشار توئيتى بعد از 
پيروزى پرگل مقابل اسپانيول، به عثمان دمبله هافبك 
جوان تازه خريدارى شده تيم خود به خاطر حضور در 
اولين بازى اش تبريك گفت و اهميت كسب اين سه 

امتياز را بسيار بالا توصيف كرد.

حسين حسينى دروازه بان دوم اســتقلال كه اين 
روزها مورد غضب منصوريان قرار گرفته و گويى حتى 
اجازه تمرين با تيم اصلى آبى پوشان را نيز ندارد، در 
اينستاگرام خود تاكيد كرد كه با هيچ كس مشكلى 

ندارد و با سرى پايين به تمرين خود ادامه خواهد داد.

بايرن ديگر صدرنشين نيست
 درس هاى «ناگلزمن» به «كارلتو» 

امين غلام نژاد: بايــرن مونيخ كارلو آنچلوتى به 
شكلى غيرمنتظره در سومين هفته از رقابت هاى 
بوندسليگا مقابل هوفنهايم و يولين ناگلزمن مربى 
جوان اين تيم شكست خورد. مارك اوت با دوگانه 
بســيار مهمى كه در تاريخ فوتبال حرفه اى اش 
دراين بازى ثبت كرد، ستاره اين هفته فوتبال آلمان 
نام گرفت. به خصوص كه گل زدن به بايرن مونيخ 
و به خصوص مانوئل نوير اتفاقى عادى در فوتبال 
آلمان نيست. هوفنهايم دراين بازى تقريبا بى نقص 
بود و برخلاف حريف قدرتمند خود، بهتر از توانايى 
مهره هايش اســتفاده كرده و با شايستگى پيروز 
شد. با اين نتيجه تيم ناگلزمن همراه با دورتموند 
و هانوفر با 7 امتياز صدرنشين شده و از بايرن مونيخ 
6 امتيازى در جدول رده بندى سبقت گرفت. بايرن 
سه شنبه اين هفته در چمپيونزليگ در خانه مقابل 
اندرلشت بازى مى كند و تيم آنچلوتى بعد از اين 
شكســت غيرمنتظره بايد در ليگ قهرمانان اروپا 

نمايش متفاوتى ارائه كند. 
آمار كليدى

در ديدار شنبه شب شروع مجددهاى هوفنهايم 

به ضرر بايرن تمام شــد كه دو بار روى سرعت 
شاگردان ناگلزمن غافلگير شد. بايرن نتوانست 
دراين مسابقه بازى معمول خود را در جناحين 
ارائه دهد. ضمــن اينكه تصميــم آنچلوتى در 
بيرون نگه داشــتن همزمان  روبن و ريبرى هم 
تقريبا توجيهى نداشت. ناگلزمن در سه ديدارى 
كه مقابل كارلتو داشته 7 امتياز از تيم او گرفته 
و با اين شكست بايرن مونيخ براى نخستين بار 
در سال جارى ميلادى صدرنشينى در رقابتهاى 

ليگ را از دست داد. 
نكته مهم دراين بــازى رويارويى دوتن از بهترين 
مهاجمان بوندسليگا درسال 2017 بود. كراماريچ 
با 5 گل زده در 6 مســابقه قبلى و 14 گل زده در 
سال 2017 و لواندوفسكى كه 21 بار درسال جارى 
در اين رقابت ها گل زده بود دراين ديدار مقابل هم 
قرار گرفته و هيچ كدام موفق به گشــودن دروازه 
حريف نشــدند. هوفنهايم پيش از اين مسابقه در 
19 ديدار خانگى قبلى خود شكســت ناپذير بوده 
و 13 پيروزى و 6 تســاوى كســب كرده بود. اين 
تيم فصل گذشــته را هم براى نخستين بار بدون 

شكســت درخانه به پايان برده بود. آخرين باخت 
اين تيم در آخرين هفته ليگ فصل 2016- 2015 
مقابل شالكه رقم خورده بود. اين دومين پيروزى 
پياپى هوفنهايم برابر بايرن بــود كه در 17 ديدار 
پيشــين تنها 3 امتياز از 3 تســاوى برابر اين تيم 

كسب كرده بود. 
مسير رو به رشد ناگلزمن 

آنچلوتى بعد از بازى هــم گفت كه بايرن دراين 
بازى از آنجا كه هيچ فضايى در اختيار نداشته، 
نتوانســته فرصتى براى گلزنى ايجاد كند. اين 

مسئله اتفاقى نبود و ناگلزمن در هفته هاى اخير 
بهترين بازى را از بازيكنان خود گرفته اســت. 
در حاليكه اولين تعويض بايــرن ورود روبن به 
جاى سباســتين رودى هافبك سابق هوفنهايم 
بود، اولين تعويض تيم ميزبان دنيس گايگر 19 
ساله براى يوگن پولانسكى بود. مربى 30 ساله 
هوفنهايم همواره بهترين بازى را از مهره هايش 
گرفته و با دقت به جزئيات و انعطاف پذيرى در 
سيستم هاى تاكتيكى خود تمامى برنامه هايش 
را در زمين اجرا مى كنــد. آنچلوتى در بيش از 
يك ســالى كه در بايرن مونيخ حضور داشــته، 
هنوز نتوانسته تاثير چشــمگير تفكرات خود را 
در باشگاهى كه همواره به سلطه ديرينه در ليگ 
داخلى و موفقيت هاى اروپايى عادت داشته، به 
معرض نمايش بگذارد. درحاليكه بازتاب تدابير 
ناگلزمن به خوبى در بازى هوفنهايم محرز بوده و 
هفت امتيازى كه او در سه رويارويى با آنچلوتى 
كســب كرده او را به يكــى از نامزدهاى اصلى 
مربيگرى بايرن بعد از خروج آنچلوتى از آليانس 

آرنا تبديل كرده  است.

ورزش: مهاجم تيم ملى فوتبال ايران از حراســت وزارت ورزش 
خواست به اتفاقات كورس اسبدوانى تهران ورود كنند.

وى گفت: «كســانى كه در حراســت وزارت ورزش حضور دارند، 
دوستان خوب من هستند و هميشه پشت من بودند ولى خواهش 
مى كنم كه به اسبدوانى تهران رسيدگى كنند كه همه چيز پارتى 
بازى شده است.» جالب اينكه مهاجم تيم ملى ايران در انتهاى متن 
خود به 3 مورد براى بررسى اشاره كرده و نوشته است: «دوپينگ، 

نتايج و جوايز»
كاظميان: تست هاى دوپينگ دقيق و استاندارد 

است
دبير فدراسيون ســواركارى گفت: تست دوپينگ هر اسبى مثبت 
باشــد، اعلام مى كنيم؛ حالا مى خواهد طرف وزير باشد يا سردار 

آزمون. 

محمد كاظميان گفت:  نمى دانم ادعــاى اين بازيكن تيم ملى فوتبال 
بر چه اساســى بوده؛ اما بايد بگويم تمام اســب هايى كه در مسابقات 
به مقام اول و دوم دســت پيدا مى كنند، تحت نظر هستند. ما از آنها 
تســت دوپينگ مى گيريم و به آزمايشــگاهى كه در فرانســه مورد 
تاييد فدراسيون جهانى اســت، مى فرســتيم. اين آزمايشگاه هم با 
استانداردهاى روز دنيا تست ها را بررســى مى كند و نتايجش را به ما 

مى دهد.
وى افزود: «حتى زمانى كه تســت هاى مثبت به ما اعلام مى شود، ما 
مالك اسم را نمى شناسيم و بعد از بررسى در كميته ضددوپينگ كد 
اسب مورد نظر فاش مى شــود و اين موضوع را اعلام مى كنيم. حالا 
ممكن است اين اســب براى وزير،  وكيل و حتى سردار آزمون باشد. 
هر كسى هم در اين باره اعتراض دارد، مى تواند به آزمايشگاه اعتراض 
كند و آنها پاسخگو هستند. البته صاحب اسب بايد در كميته انضباطى 

حاضر شود.»

آزمون: 
حراست
 وزارت ورزش
 به اسبدوانى 
ورود كند

ت
 اس

نى
زئي

س: ت
عك



 جامعه/ مریم احمدی شیروان 
»با امضا فروشــی و مُهرفروشــی 
برخورد  ســاختمان  مهندســان 
می شود«. سخنی تکراری که اکنون سال هاست 
تقریباً توسط تمام مسئولان مرتبط با ساختمان 
به گوش رسیده، اما در عمل نمودی از آن دیده 

نمی شود.

  80درصد از مجریان، خدمات صوری 
ارائه می کنند

یک مهندس معمار با اشــاره بــه فروش امضا 
توســط برخی مهندســان بــه خبرنــگار ما 
می گوید: بی شــک این افراد از حیطه قوانین و 
مســئولیت هایی که آن امضا برایشان به وجود 
می آورد، مطلع نیســتند و نمی دانند امضاهایی 
که سطحی و گذرا در برابر دریافت مبلغی اندک 

انجام می شود، چه پیامدهایی برای آن ها دارد.
مهندس رضا حسین زاده می افزاید: امضا فروشی 
با دلالی ارتباط مســتقیم دارد. یک مهندس با 
مالک در ارتباط نیســت، بلکه دلال چرخه های 
مختلفی را به وجود می آورد و شــاهد هستیم 
که درآمد دلال ها در این بازار از همه ســکه تر 
اســت. آن ها از سررشته یعنی شــهرداری ها، 
پیشــخوان ها به لحاظ قدرت مالــی و... تغذیه 
می شــوند تا به مهندس که آخرین حلقه این 
مجموعه اســت، می رسد. تا جایی که مشاهده 
می شود، مهندسین ناظر، تنها 20 تا 30 درصد 
تعرفه را دریافت می کننــد. درصدی که دیگر 
اصلًا ارزش گذاشتن وقت و ارائه خدمات کامل 
را برای آن ها ندارد و از اینجاست که این مهرها 

و امضاها به سمت صوری بودن می رود.
این اســتاد دانشگاه تأکید می کند: این شیوه از 
کار تنها برای مهندسین نیست. با جرئت اعلام 
می کنم 80درصــد از مجریان ذی صلاحی که 
تعرفه بســیار زیادی هم دارند، خدمات صوری 
ارائه می کنند. حتــی خود قانون هم بر صوری 
بودن آن ها صحه گذاشته است. در قانون آمده 
است که می توانید برای خود نماینده بگذارید. 
پس مجری ذیصلاح قرارداد می بندد و نماینده 
هم مدرکش را می گذارد. هر دو صوری هستند 
و کاری انجام نمی شود. تنها هزینه های ساخت 
و ســاز بالا می رود. مالک در ابتدای کار، هزینه 
هنگفتــی بابت پروانه و مجوزهای مهندســی 
پرداخــت می کند. هزینه هایی که مقدار اندکی 
از آن یعنی 20درصد به مهندس می رســد که 

ارزش نظارتی برای او ندارد.

  همه چیز خریدنی و صوری شده است
ضــرر ایــن کار تنهــا پاییــن آمــدن عمــر 
ســاختمان های کشور و رســیدن آن ها به 40 
سال نیســت. حســین زاده می گوید: بررسی 
کنید یک کیلو آهن چه مقــدار آب نیاز دارد. 
یک بلوک چقدر سوخت نیاز دارد. چه هزینه ای 
نیاز اســت تا آهن و بلوک تبدیل به ساختمان 
شود و بسیار هزینه های متعدد دیگر. همه برای 
ســاختمان صرف می شــود که قرار است تنها 
40 سال و با کیفیت پایین کار کند. مشکلاتی 
متعدد که به خاطر واسطه گری در تمام مقاطع 

وارد مجموعه شده است.
این مهندس معمار خاطرنشان می کند: سازمان 
نظام مهندســی، ســازمانی عریــض و طویل 
اســت و بین نظارت مهندس و مالک چندین 
واســطه وجود دارد. واسطه هایی مانند نظارت 
عالیه یا نظارت مضاعف که ســبب می شــود، 
کیفیــت نظارت پایین بیاید و با مفســده  های 
مالی به امضا برســد. شــاهد این سخن پلمب 
ساختمان های بســیاری در شهر است که پس 
از گذشــت مدتی، بدون عوض شدن حتی یک 

آجر و با پرداخت مبلغی جریمه ادامه ساخت از 
سر گرفته می شود.

این عضو سازمان نظام مهندسی در پایان تصریح 
می کند: همه چیز خریدنی و صوری شده است. 
روزی صدها کارتن کاغذ در سازمان های نظام 
مهندسی رد و بدل می شــود، اما همه صوری 
است. ســازمان نظام مهندسی با چندین هزار 
عضــوی که دارد، هنوز نتوانســته اســت یک 
ســاختمان با ارزش ارائه دهد. البته مهندسین 
دلسوز و تلاشگر در کشور وجود دارند، اما وجود 
واســطه ها و کم بودن مبلغ دریافتی آن ها را به 

حاشیه برده است.

  هر فردی صلاحیت ساختمان سازی 
ندارد

زمانــی که نظــارت و مجــری ذی صلاحی بر 
ایــن نظارت وجود ندارد، هر کســی هر کاری 
دوســت دارد، انجام می دهد. مهدی غلامعلی 
مجدآبادی، کارشناس رســمی دادگستری در 
رشته راه و ســاختمان و نقشه برداری در این 
باره به خبرنگار مــا می گوید: کار را فقط برای 
نظارت به ناظر واگذار می کنیم در صورتی که از 
ناظر کاری بر نمی آید. ساختمان به هر صورت 
که می خواهند، ساخته می شود. حتی کار خراب 
می شود و ناظر نهایت آن را رفع و رجوع می کند 
یــا تذکر می دهد. نهایت هم پس از چند تذکر، 

آن را امضا و تأیید می کند.
وی تشــریح می کند: پس از اینکه چند مرتبه 
این کار انجام شود، مهندس متوجه می شود که 
این نوع نظارت، کارآیی لازم را ندارد. پزشــک، 
مهندس عمران، قصاب، بنــا و... همه در حال 
ساختمان سازی هستند. به عبارتی هیچ کس 
کار خودش را در جای درست انجام نمی دهد، 
امــا همه انتظار دارند و می خواهند با یک امضا 
و نظارت کار اصلاح شده و مشکلات ساختمان 

برطرف شود که این کار شدنی نیست.
غلامعلــی در ادامه می گوید: بــه همین دلیل 
مشــاهده می کنیم که امضاها صوری می شود. 
همه هم متوجه می شوند که این امضاها صوری 

است و به امضافروشی منجر می شود. باید این 
پدیده را ریشه ای حل کنیم. نباید تنها با معلول 

مبارزه کنیم.
این کارشناس ســاختمان بیان می کند: علت 
این اســت که باید هر شخص در حد و ظرفیت 
خود کاری را انجــام دهد. هر فردی صلاحیت 
ساختمان سازی ندارد. ضمن اینکه وقتی قرار 
باشــد هر مهندس ناظری، پاسخگو و مسئول 
آنچه امضا کرده اســت، باشد دیگر این امضاها 
صوری نخواهد بود. باید با قوانین ســختگیرانه 
با این علت مبارزه کرد. اما وقتی به همه اجازه 
می دهیم هر کاری دوســت دارند انجام دهند، 
عملًا نمی توانیم، اقدامی سختگیرانه انجام دهیم 
چرا که وقتی کاری انجام شد، از دست ناظر چه 
کاری بر می آید؟ اصلًا معنا ندارد که مجری یک 
ساختمان، پزشــک باشد. پزشک باید به رشته 
خود و طبابت برسد نه کاری مانند ساخت وساز 

که سررشته ای از آن ندارد.
این کارشــناس رســمی دادگســتری تأکید 
می کند: از همان ابتدای ســاخت و ســاز باید 
مجری دارای صلاحیت باشد. در آن صورت اگر 
کاری خلاف در ســاختمان صورت گیرد، باید 
خراب شود و دیگر نمی توان با پرداخت جریمه 

مشکل را نادیده گرفت.

  اصلاح آیین نامه کنترل ساختمان به 
خوان هفتم رسیده است

عضو کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی 
نیز با اشــاره به اینکه قانونگذار و مسئولان به 
دنبال یافتن راهکاری برای اســتحکام و ایمنی 
هر چه بیشتر ساختمان ها هستند، به خبرنگار 
مــا می گوید: تمام این نظارت هــا به دلیل بالا 
بردن میزان اطمینان از ســلامت ســاختمان 
ســازی است، اما متأسفانه گاهی دیده می شود 
برخی از ناظران ساختمان به یک امضا بسنده 

می کنند.
دکتر حسین هاشمی تختی نژاد اضافه می کند: 
این ســبک از نظارت که تنهــا محدود به یک 
امضاست، کاری ناپسند بوده و غیر از مسئولیت 
دنیوی، مســئولیت اخروی نیز به همراه دارد. 
آن هــا باید بداننــد این امضای ســاده و بدون 
بررســی، ارفاق به ساختمان ســاز نیست، بلکه 

نوعی خیانت به مردم محسوب می شود.
وی ادامه می دهد: بســیاری افراد که نسبت به 
ساختمان سازی اقدام می کنند، تخصص و دقت 
لازم را ندارند و تلاش می کنند، ســاختمان با 
هزینه کمتری ساخته شود. در صورتی که آن ها 
متوجه نیســتند که صرف نظر کردن از برخی 
هزینه ها، در نهایت هزینه بیشــتری برای آن ها 
و مردم ایجاد خواهد کرد. ضمن آنکه نیاز است، 
نظارت بیشــتری بر ناظران صورت گیرد تا به 

وظیفه خود بدرستی عمل کنند.
رئیــس مجمع نمایندگان اســتان هرمزگان از 
طرح اصلاح آیین نامه کنترل ساختمان که در 
کمیســیون عمران در حال بررسی است، خبر 
داده و می گوید: در کمیســیون عمران مجلس، 
طرحی برای نظارت بر نظام مهندســی و نوع 

نظارت بر ساختمان ها در حال بررسی است. 
اعضای کمیسیون در تلاش هستند، چارچوبی 
مناســب تعریف کنند تا سبب گرفتاری مردم 
نشــده و آن هــا در دور باطــل کاغذبــازی و 
تسلسل گیر نکنند. از طرفی ایمنی و استحکام 
ساختمان ها تضمین شود. با این دو دیدگاه، ساز 
و کاری در حال بررسی است. به همین منظور 

با حضور کارشناســان دســتگاه های مختلف، 
جلسات متعددی برگزار شــده و بندهای این 
طرح در حال بررسی است و امیدواریم بزودی 

این طرح به مجلس آمده و عملیاتی شود.

  مشکل اصلی ناکارآمدی دولت هاست 
از ســازمان های نظام مهندسی قدرتمندی در 
کشور برخوردار هستیم، اما گاهی دیده می شود 
که نظارت ها به انــدازه کافی نبوده و هنوز هم 

شاهد امضا فروشی هستیم.
مهنــدس محمد غرضی که بیش از 30 ســال 
رئیس ســازمان نظام مهندسی ساختمان کشور 
بوده اســت در ادامه به بار شــرعی و اجتماعی 
این عمل اشــاره کرده به خبرنگار ما می گوید: 
متأسفانه بارها شنیده شــده که مهندس ناظر 
بدون انجام وظیفه اش، حتی بدون خارج شدن از 
اتاق کار و تنها با امضا کردن یک برگه، مهر تأیید 
بر ساخت ســاختمانی می زند؛ کاری که یکی از 

چالش های بزرگ ساخت و ساز کشور است.
غرضــی تأکید می کند: ما نبایــد علت این کار 
را در معلول جســت وجو کنیم. مشــکل اصلی 
دولت هایی هستند که بیش از درآمدشان هزینه 
می کنند. وقتی درآمدهــا و هزینه های مردم، 
هیچ تناسبی با هم ندارد، همه به سمت کسب 
درآمدهای نامشروع کشیده می شوند. در چنین 
جامعه ای اســت که مهنــدس، دکتر،کارمند، 
بانکدار و... همه دست به ارتکاب خلاف می زنند.

  خبری در راه است...
این همه در حالی اســت که منوچهر شیبانی، 
مدیــرکل دفتــر ســازمان های مهندســی و 
تشکل های حرفه ای وزارت راه و شهرسازی خبر 
از تغییراتی در آیین نامه های اجرایی و مقررات 

ملی ساختمانی می دهد. 
اصلاحاتی ســاختاری بــرای رفــع معایب و 
آســیب های موجــود و ایجاد فضای مناســب 
حرفه ای بــا تأکید بــر اخلاق حرفــه ای؛ که 
امیدواریــم در حد حرف باقــی نماند و بزودی 

شاهد تغییرات بزرگی در این حوزه باشیم.

وقتی رشوه گیری به »پی« ساختمان ها می رسد 

مهندس! چند می گیری امضا کنی ؟!
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روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

جامعه

آنچه می خوانید :
فروش امضا توســط برخی مهندسان 
به موضوعی چالــش برانگیز در نظام 
ســاخت و ســاز تبدیل شــده است.
موضوعی که علاوه بر زیر سوال بردن 
وجهه مهندســی در کشور آسیب های 
جبــران ناپذیری را بر چرخه ســاخت 
وارد می سازد. وقتی پزشک، مهندس 
عمــران، قصاب، بنــا و... همه در حال 
ســاختمان ســازی هســتند نمی توان 
انتظــار داشــت با یک امضــا و نظارت 

نقایص یک ساختمان اصلاح شود.

یک تعارض و یک بومرنگ خطرناک
یکی از ویژگی های منحصر به فرد مناسبت های تقویمی، همان تاریخ 
اعتبار و زمان مصرف آن است، ضمن آنکه مانایی و ماندگاری این زمان 

را عواملی چون فراگیری جامعه مورد نظر تعیین می کند. 
همین بهانه های تاریخی کافی اســت تا مســائل مبتلا به گروه های 
مرتبــط با آن هــم در کانون توجه افــکار عمومی قــرار گیرد و با 
اتمام این فرصت، موضوعات دامنگیر مناســبت های ذکر شــده نیز 
 ارزشمندی خود را از دست داده و حتی گاه به بوته فراموشی سپرده 

 شود.
آغاز ســال تحصیلی مدارس و دلمشــغولی پدران و مادران از جمله 
مناسبت هایی است که گرچه حاشیه های پس از آن تا مدت ها ادامه 
خواهد داشت، اما بهانه خوبی است برای طرح دوباره مسائلی که گویا 
تا پیش از آن هیچ گونه اراده ای برای حل آن وجود نداشــته اســت. 
دغدغه تولید و عرضه نوشــت افزار دانش آموزان با برندهای داخلی و 
دعوت خانواده ها برای خرید محصولات وطنی با تصاویری که اعتقاد به 
باورهای ملی و فرهنگی ما را رقم می زند، نمونه ای است از اراده کوتاه 
مدت مسئولان فرهنگی و رســانه ای کشور برای بحرانی که نه تنها 
هویت فرهنگی که چرخه اقتصاد داخلی را تهدید می کند. حال آنکه 
پیام های هشدار دهنده به سوی مخاطبان آنگاه به ثمر خواهد نشست 
که تمامی نهادهای مربوط در مواجهه با این تهدیدها به درســتی و 

ظرافت تمام به وظایف خود عمل کنند. 
 بــرای درک بهتر این موضوع کافی اســت کمی دقیق تر رفتارهای 
متناقض نهادهای فرهنگی را با ارسال پیام های هشدار دهنده آن ها 

مورد بررسی قرار دهیم.
فارغ از اینکه گفته می شود 80 درصد حجم نوشت افزار موجود کشور 
از آن محصولات چینی و هندی با نشان های غربی است، آنچه قابل 
نقد است اینکه چرا چنین موضوعاتی که به باور مسئولان آفت نظام 
تعلیم و تربیت به شمار می رود تنها در مناسبت های تقویمی اعتبار 
می یابد.مگر چرخه تدبیر مدیران فرهنگی یا چرخ اقتصادی واحدهای 
تولیــدی این گونه محصولات تا پیش از آن از حرکت باز ایســتاده 
بــوده که یکباره با آغاز فعالیت مدارس زنگ هشــدار آن ها به صدا 

در می آید؟
رســانه ملی در حالــی گزارش های تولیدی خبرنــگاران خود را در 
خصوص برندهای خارجی روی آنتن می فرستد و چهره شخصیت های 
کارتونی نقش بسته روی نوشت افزار دانش آموزان را مات و شطرنجی 
می کند که همزمان از پخش پویانمایی های خارجی در شــبکه های 
داخلی خــود ابایی ندارد. تو گویی مامــوک تایلندی، ماهی فضایی 
برزیلی، گروه نجات آمریکایی، اوم نوم روســی و یاپ یاپس کانادایی 
 و ده ها مجموعه از این نوع را رســانه های آن سوی آب دوبله و پخش 

می کنند. 
 Om Nom Stories »بد نیســت بدانید همین پویانمایی »اوم نوم
که ذکر آن رفت و در رسانه ملی ما پخش می شود به دنبال یکسری 
بازی هــای رایانه ای به نــام »Cut the Rope « که برای موبایل و 
تبلت طراحی شده بود، برای گروه سنی خردسال ساخته شده است. 
حتی فیلم های کوتاه »اوم نوم« نیز دارای یک بازی اســت که می توان 
در هر قسمت، یک ستارۀ طلایی را در طول فیلم پیدا کرد. علاوه بر 
این اســباب بازی ها، عروسک ها و سایر لوازم مختلف اوم نوم نیز تولید 
شده اند. مجموعه بازی های رایانه ای »اوم نوم« انواع گوناگونی دارند که 
قابل نصب روی انواع گوشی ها و تبلت ها هستند. این بازی ها توانسته 
تاکنون چندیــن و چند جایزۀ مختلف و معتبر جهانی را از آنِ خود 
کند. بنابراین علاوه بر حمیت و تبلیغات شرکت سازنده، تلاش دست 
اندرکاران رسانه ملی برای معرفی این پویانمایی و سایر تولیدات غیر 

بومی را نیز می توان افزود.
از رســانه ملی که بگذریم، قفسه فروشــگاه های عرضه محصولات 
فرهنگی را صدها لوح فشــرده از پویانمایی های متفاوت خارجی پر 
کرده است که بار سنگین نظارت بر عرضه و پخش آن بر دوش وزارت 

فرهنگ و ارشاد اسلامی سنگینی می کند.
واقعیت تلخی است، اما بد نیست حال که به اینجا رسیدیم به این نکته 
هم اشاره کنیم که بازار پوشاک، اسباب بازی و حتی تم جشن های تولد 
کودکانمان لبریز از برندهای خارجی است. متأسفانه فرزندان ما پیش 
از آنکه السا و آنا، مینیون ها، خرس تدی، کیتی و... را روی نوشت افزار 
خود جست و جو کنند و بیابند، با آن ها در رسانه ملی، فروشگاه های 
 محصــولات فرهنگی، یا بر روی تم جشــن تولــد، کاغذهای کادو، 

تی شرت ها و... انس گرفته اند!
فراموش نکنیم این تعارض رفتاری از سوی مدیران فرهنگی و رسانه ای 
بومرنگ خطرناکی اســت که چهره اعتماد مخاطبان را هدف گرفته 

است.

رئیس کل سازمان نظام پزشکی:
بیمه ها دردی را دوا نمی کنند

ایسنا: رئیــس کل سازمان نظام 
پزشکی شرایط کاری این سازمان 
در چهار ســال پیــش رو را بهتر 
از گذشــته دانســت و گفت: اگر 
گره هایی هم وجود داشته باشد، 
می توان آن ها را با کمک یکدیگر 

باز کرد.
دکتر ایرج فاضل گفت: ما معتقدیم 

اگر بیمه هایی خوب و درست داشته باشیم، خود به خود رابطه مالی 
میان بیمار و پزشک رفع می شــود. امیدوارم ما در این حوزه هر چه 
زودتر به این نقطه برسیم؛ چراکه بار هزینه های درمان نباید بر دوش 
مردم باشد و در عین حال جامعه پزشکی هم نباید فقیر باشد. بنابراین 
اگر بیمه های خوبی وجود داشــته باشند، مسئله از هر دو طرف حل 
می شــود. وی افزود: در حال حاضر تعرفه ویزیت ما یک سوم پایین تر 
از این کشورهاســت و این موضوع ظلم به جامعه پزشکی محسوب 
می شود. فاضل با بیان اینکه متاسفانه سازمان های بیمه گر کار خود را 
درست انجام نمی دهند، افزود: بنابراین باید یک تجدید نظر اساسی در 
بیمه های درمانی کشور انجام شود؛ چراکه چیزی که در حال حاضر با 
عنوان بیمه در کشور وجود دارد، نه درد مردم را دوا می کند و نه درد 

مؤسسات پزشکی را.

یادداشت

 رئیس پلیس راهور ناجا خبر داد عضو فراکسیون محیط زیست تأکید کرد وزیر آموزش و پرورش: وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی خبر دادخبر

شروع سال تحصیلی با ۳۵ هزار 
دانش آموز کلاس اولی غایب

لزوم ورود مجدد مجلس به مسئله ۱۰ درصد ایرانی ها سواد ندارند
تراریخته ها

»آزبست« خون ماموران راهور 
بالاتر از حدمعمول

تسنیم:وزیر تعاون،کار و رفاه اجتماعی با اشاره به اینکه 
3۵ هزار دانش آموز کلاس اولی به مدارس وارد نشده اند، 
گفت: از کلاس اول تا ششــم ۱4۶ هــزار دانش آموز در 

مدارس حضور ندارند.
علی ربیعــی در همایش ملــی ســوادآموزی در دنیای 
دیجیتال بــه مناســبت روز جهانی ســوادآموزی ادامه 
داد: بازماندگی از مدرســه در کشــور رو به کاهش است 
روزی کــه با آقای فانــی درباره بازماندگــی از تحصیل 
صحبت کردیــم و با آقای باقرزاده کار را شــروع کردیم 
را بــه خاطــر دارم و بر اثــر این تلاش ها در ســفر اخیر 
به اســتان بوشــهر گفتند که 8 نفر کلاس اولی را برای 
آمدن به مدرســه پیدا نکرده ایــم و امروز 3۵ هزارکلاس 
اولی و تا کلاس ششــم ۱4۶ هزار دانش آموز بازمانده از 
 تحصیل داریم که شــاید ۵0 درصد آن ها مهمانان افغانی

 باشند.
ربیعی افزود: برای حل مسائل اجتماعی به سواد و مهارت 

نیاز داریم. 
ســالانه به 700 هزار میلیارد تومان ســرمایه گذاری در 
کشــور نیاز داریم که بخش زیــادی از آن باید با مهارت 

به دست بیاید.

مهر: وزیر آموزش و پرورش با تاکید بر تحول در روش های 
سواد آموزی اظهار کرد: با وجود زحمات فراوانی که پس 
از انقلاب شد هنوز متاسفانه با تعداد زیادی از افراد مواجه 

هستیم که خواندن و نوشتن نمی دانند.
بطحایی گفت: نرخ بی ســوادی ما به حــدود ۱0 درصد 
کاهش یافته است که دستاورد خوبی است  اما بی سوادی 
آنچنان تاثیرات ســویی در زندگی افراد می گذارد که یک 
نفر بی سواد نیز زیاد است .وی افزود: علم آموزی در جامعه 
ما یک فضیلت است. در چنین جامعه ای حدود ۱0 درصد 
که از نعمت خواندن و نوشتن بی بهره هستند عدد بالایی 
اســت . تلاش های موثری در رفع بی سوادی انجام شده 
است اما چه موانعی باعث شــده است که شتاب ما قابل 

قبول نباشد.
بطحایــی ادامه داد: چقدر خوب بود امــروز به جای ۱0 
درصد از عدد یک درصد اســتفاده کنیم. با این پشتوانه 
غنی کشــور ما این هدف دور از دســترس نیســت. اگر 
بخواهیم شتاب بیشــتر در رفع بی سوادی داشته باشیم 

چاره ای جز تحول نداریم. 
وی تصریــح کرد: باید برنامه ریــزی متمرکز و ملی را به 

عملیاتی و محلی تغییر دهیم. 

تسنیم:عضو فراکسیون محیــط زیســت مجلس شورای 
اســلامی با بیان اینکه محصولات تراریخته مشــکلات و 
مضراتی را دارد، گفت: نمایندگان مجلس شــورای اسلامی 
باید برای دست یابی به نظر جامع درباره محصولات تراریخته، 

به این موضوع مهم ورود کنند.
جبار کوچکی نژاد با اشــاره به اظهــارات کلانتری در مورد 
محصولات تراریخته تصریح کرد: معتقدیم باید با توجه به 
بحث شرعیات یا نظرات علما و همینطور بحث های علمی 
موجود در دنیا، دقت بیشتری نسبت به موضوع محصولات 
تراریخته صورت گیرد.این عضو فراکســیون محیط زیست 
مجلس شورای اسلامی افزود: معتقدیم که باید کار جامعی 
در زمینه محصولات تراریخته انجام داد و بررسی های بیشتر 
روی این محصولات انجام شــود.وی بــا بیان اینکه برخی 
کشــورهای اروپایی نیز این محصول را جدا کرده و قانون 
برچسب گذاری را اجرا می کنند، گفت: متأسفانه این موضوع 
برچسب گذاری در کشــور ما اجرا نشده است. کوچکی نژاد 
تصریح کرد: با توجه به بحث های قانونی و فقهی که در مورد 
محصولات تراریخته وجود دارد، تمامی دستگاه های ذیربط، 
شورای نگهبان و مجلس باید به این موضوع وارد شوند و نگاه 

واحدی در این زمینه به وجود آید.

تســنیم: رئیس پلیس راهور ناجا با اشاره به نتایج یک 
تحقیــق از بالاتر بودن میزان »آزبســت« موجود در خون 

پرسنل پلیس راهور خبر داد.
سردار تقی مهری با اشــاره به سرانجام تعبیه اتاقک های 
اکســیژن برای ماموران پلیس راهور که بیشــترین زمان 
خدمت خود را در شرایط آلاینده می گذرانند اظهار کرد: 
چند سال پیش تحقیقاتی انجام شد که نشان داد میزان 
»آزبست« موجود در خون افسران پلیس راهور و سربازان 
وظیفه ای که در کف خیابان خدمت می کنند بسیار بالاتر 
از میزان معمول اســت. رئیس پلیس راهــور ناجا ادامه 
داد: بــه دنبال این تحقیقات، پلیس راهور پیشــنهاد داد 
تــا اتاقک ها و کانکس هایی طراحی شــوند که ماموران و 
افســران پلیس راهور بتواننــد در مقاطعی در روز در این 
اتاقک ها و کانکس ها حاضر شوند و به استراحت بپردازند.

مهــری افزود: البتــه با توجه به تغییراتــی که در »لنت«  
خودروها و همچنین ارتقای استاندارد بنزین های مصرفی 
رخ داد، میزان »آزبســت« موجود در خون پرسنل پلیس 
کاهش داشــته ولی همچنان ماموران پلیس راهوری که 
در کف خیابان ها خدمت می کنند در معرض انواع آلودگی 

هوا و آلاینده های صوتی قرار دارند.

جواد صبوحی
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